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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 251320
. April 13, 1970

lMiss Agnes B. Pearlman,
2001 Horth Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Miss Pearliman:

Your request in Feb. 28 Hillbilly for information about
the parentage of 0liver Browning and the wife of James Whit-
man, both of Logan County, W. Va. (formerly Virginia), has
just come to my attention. Since I have some knowledge of the
peaple in that section I will tell you what I know,abo@fthem.

Writing in 1696, Henry Clay Ragland, historian of Logan
County, said that several families from North Carolina settled
in the Buffalo Creek-Spruce Fork region of that county, among
them those of William Browning, and William, John, Tandy, and
Meredith Burgess. Also settling there at about the same time,
perhaps about 1830, was the family of James White from Virginia,
whose children intermarried with the Brownings. Hagland further
says?

"William Browning brought with him, in addition to
his family, which consisted of & wife and several
daughters, two nephews, Nathaniel and Simeon
Browning."

Ragland had come to Logan County about 16%0 and got his
information by talking directly with the people, and though
he made mistakes, as all of us do, he seems to have tried to
be accurate. He mentions that William Browning had several
daughters and mentions no sons. This apnears to be supported
by a document recorded in Logan County waich lists the heirs
of William Browning as beong Nancy F. Walker, Catherine
Christian, Elizabeth Burgess, Mary Browning, and Margaret

"\ Browning. It is of some importance to know that William

Browning had no sons, as it eliminates him as a possible
father of Oliver Browning.

Though Ragland says that Simeon and Nathaniel Browning .
were nephews of this William Browning he does not mention
that both were also his sons-in-law. Both of them had married
their first cousins, daughters of this Willism Browning and
his wife, Catherine.

Loolting at the records of these, the 1650 census shows
that Nathaniel Browning was 38, only 17 years older than
Oliver Browning, which seems to eliminate him as Oliver's
father. This leaves only Simeon and his wife liary as the
likely parents, both having been born in 1799.

The situation in Logan County is complicated by the
fact that there was another settlement of Brownings from Horth

Carolina on Island Creek of Guyandot River. The two groupsg
were quite some distence apart and I have never lcarned of




any relationship or contacts between them.

You no doubt know that census takers numbered families
in the order in which they visited them. In 1850 census numbers
for families in the Bufralo-Creek-Spruce Fork were in part as
follows: family ¥o. £5, Simeon Browning (Jr.), age 23, son of
Simeon Srowning; family No. 26, James . White, son-in-law of
William and Catherine Browning, and Catherine, born 1701, is
living with him: Family No. 27, Oliver Browning, age 6, in
my opinion & son of Simeon 3rowning; family No. 26, William
Browning, age 28, son of Simeon Browning; family No. 30U,
Hathaniel Browning, age 38; and family No. 31, Simeon Brown-
ing, age 51. ’
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You will see tlien that the Brownings were bunched up in ?
o

this neighborhood and that the only couple old enough to
have been the parents of Oliver Browningafnid his wWile Harys
This is not pesitive vroof, but to the best of my belief

was actually the case.

This group of Brownings was from Caswell County, North
Carolina, and it is possible that search of records there
would yield further information.

As to lMary Ann, wife of James Whitman of Logen County,
I have a note that her maiden name was Richards. I do not
recall where that came from and I could very well be wrong
about it, and since you have her exact date of birth your
information about her maiden name being Hale is most likely
right. Your data is supported by the Tact that there was in
the same neighborhood a man named John Hale, who was of
about the same age and could have been her brother. I do not
know his parentage but he came to Logan County Ifrom Franklin
County, Virginia, wnerc search might yield further data.

,,,,, . Yours vefy truly

/

P. S. A local descerdant of the wWhite family has a very
god rgoord of the ancestry of Amanda White, wife of Oliver
Browning, in case your peopnle are interested in it.

Ludg (y%ﬁﬂ/’ﬂ,



















against the Chickasaw tribe or he may have been a trader among
them, but there has to be a reason for his being called
Chickasaw Ben. Incidentally, his widow, Nancy (Goodwin) White,
was living in Boone County when the 1850 census was taken,
with the family of Andrew Workman (No. 120). Her age is shown
as 92, indicating that she was born in 1758. Her father,
Micajah Goodwin, was well known in Virginia in Colonial times
and her &em, Micajah Goodwin White was an early settler in
what is now/ Boone County.

Indson, ’

You ask about Catherine Christian, age 12 in 1850, and
living With William Walker, Sr., in Boone County. I do not
know who she was. The only Christian family in this region
that I am certain about is that of James P. Christian. Some of
his brothers and sisters are reputed to have come here also
and to have left about 182l.. Perhaps they did but I have seen
no evidence of it and if they did I am inclined to believe
their departure was a good bit later than 1824. Catherine
Christian must be of the same family.

It has been reported that Thomas Christian, father of
James P. Christian, was a nephew of Col. William Christian,
who participated in Braddock's campaign and in the 177k
campaign that culminated in the Battle of Point Pleasant. My
information about him is that he was a native of Augusta
County, Va., married a sister of Patrick Henry, and moved to
Kentucky where he was killed in April, 1776, while pursuing
Indians who had stolen some of his horses.

Getting back to William Walker, Like William (and Oliver)
Browning, he was also from Caswell County, N. C. His wife,
Nancy F., born 1800, was a sister of William Browning. They
were married in N. C. and anpear to have come to what is now
Boone County in 1822,

You ask about "Tanner" Browning. I have never heard the
name in connection with any Browning, nor have I seen it in
records either. I am of the opinion that no such person ever
existed. I am wondering if this is something handed down about
Tandy Burgess. HZe too was from North Carolina, had married
Elizabeth, sister of William Browning, and settled alongside
of him when they came to Logan County. He was then an uncle
of some of the Brownings, presumaebly Oliver among them, and
I am wondering if in the course of retelling it Uncle Tandy
Burgess becane Uncle Tanner Browning.

I do have Boone County census records of 1850, 1860, and
1870, arranged in alphabetical order insofar as heads of
families are concerned, and laboriously typed in loose leaf
binders by the hunt and peck system, and am now beginning to
work on 1880. To this I have added any information I may
have gotten from other sources about any family. I have not
made any study of the Browning family other than what has
come to me incidentally. I also have done the same for the
1850 census of Logan County but have not typed it.




As far as I am concerned it is not necessary to give
my neme to your correspondents who may be interested in the
families.,I have mentioned. Since genealogy 1s no more than
a hobby with me I have never made any charges for data I
may furnish, and I am too old to start it now. Mr. Turner
is primarily interested in his ancestry and that of his wife,
and has never made any charges either.

In that connection, Mr. Turner is also a descendant of
the Branch family of Virginia. I noticed that the genealogical
sheets you sent me were copyrighted by A. Branch Pearlman,
presumably you. Any connection? There has been more than one
Branch Turner among lr. Turner's close relatives. Evidently
you are distantly related to him through your White ancestry.

In reading what I have written I see that I Tforgot to
mention that Christian County, Kentucky, was named after
the Col. William Christian mentioned. above.

I have asked lMr. Turner to prepare a skeletal outline
of the ancestry of Amanda (White) Browning from his notes,
which should also catch part of your ancestry. If he has it
ready when I mail this letter it will be enclosed; otherwise
it will be mailed to you shortly.

Sincerely yours

J s Ollofitor













507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
May 23, 1970

Mrs Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Sante Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

Your letter arrived some days ago but I am a member
of the West Virginia Antiquities Commission and left
the next day to attend one of its meetings at Morgantowm,
about 250 miles away. I am also President of the West
Virginia Archaeological Society and took a couple of days
for its business and to prowl around certain Indian sites.
I am a widower and have retired, my children are scattered
far away so I have nothing to do but attend to my hobbies.
I will be going on another safari of this kind day after
tomorrow, so I will not comment fully on your letter
until I return, the latter part of next weék.

I sew lMr. Turner this evening and he said he would
write to you soons Both he and I are curious about how you
are descendad frum-liieajall Goodwin White, One of Micajshs
great-grandsons; FRursle M. White, now deceased, was a
close personal friend of mine. He was once' Circuit Court
Clerk of Boone County. ' S

I have just read your article on the Coon femily,
and that too rings a bells Adam Coon, 1800-1888, son of
Jacob and Elizabeth Coon; was born. -in Harrison County,
Virginia, (now W. Va) in the Coon's Fort locality. He
came to what is now Boone County &bout 1820, merried
Hannah Meadows in 1822, After her death -he married ,
Nancy ZPENXHE Perrell. He had 16 children of whom ‘I have record.

I have a fair record of Adam's -descendants down to 1870-
1880, but have not tried to go beyond that for there are
now just too many of them. . ' ‘

You show Coons Fort in Marion County, which is perhaps
correct now. If built in 1774, as indicated in the sketch,
it lay at that time in the District of West Augustd_.
Monongalia County (it was named for the Monongahela River
but the author of the bill which created it could not spell)
was created in 1776 and embraced all of present Harrison and
more. Harrison was created in 178l from Monongalia and until
1842 included the area of .Coons Fort. Marion was created in
1842 from Harrison and Monongalia. I &m not familiar with
that area or the exact location of Coons Fort and no doubt
your informants have it correctly located, but at the time
of Adam Coon's birth it was still in Harrison.

Sincerely J W 0L, O//w ”









$07 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
June 1, 1970

Mrs Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal., 92706

Dear Mrs, Pearlman:

I spent most of last week in the eastern part of the
state on what was ostensibly a fishing trip but it turned
out to be mostly an archaeological reconnaissance for the
friend who went with me is also one of my companions in
digging local Indian sites. '

Mr. Turner showed me the letter he wrote to you and
I can say that he is much better informed about the White
family than I am. You will see that he is quite cautious
sbout making positive statements, which is entirely proper
when one is dealing with genealogy.

You say that you have been informed that Jemes P. White
and Micajah G. White were brothers. I think- this must be
wrong. Records here show clearly that Micajah G. White was
a son of Perry and Nancy White. It also seems %o be clear
that James White was the son of Benjemin W. White. You call
him James P. White (if we are talking sbout the same person)
but neither Mr. Turner nor I have seen the middle initial
used in the scanty records that exist here.

Mr. Turner has found Benjamin (Chickasaw Ben) White
and James White in the 1820 census of Cabell County, which
at that time included the portion of Logan County where the
White settlement was made. We do not know when James White
was born but he had children born at least as early as 1813,
80 we can assume that he was one of the older children of
Benjamin W. and Nancy (Gcodwin) White, who were married in
1787. Micejah Goodwin White was born in 1809, leaving
enough time for an intervening generation, which in this
instance seems to have been Perry. The information for
Micajah G. Whites death record was furnished by relatives
who should have known what they were talking about, and they
said his father was Perry White. :

There is no doubt about Russell White, early settler
here, having been the son of James White. Quite a long time
ago & grandson of Micajah G. White told me he was a cousin
of Russell White. He did not say they were first cousins but
the term "cousin" is generally used here to designate a
first cousin. If relationship is more remote the term "second
cousin" or "third cousin" is generally used.

One of our difficulties here is the scantiness of early
records. The court houses of both Boone and Logan Counties
were burned during the Civil War, though a few of the records
were saved. Another thing, it appears that Perry White never
came to this region for we have never seen his name anywhere



except in the death record of Micajah G. White. Mr. Turner
met & man from Kentucky named Perry White, who claimed
relationship to the Whites of Logan County, but he knew
nothing ebout his ancestry or why he was given the name Perry.

We do not know when James White died, but it was perhaps
before 1840. Some 55 years later, when Ragland was writing
his historical notes sbout Logan County, James White seems
to have been forgotten. He seems to have relied on tradition
alone and what people told him, end to have made no use of
records. In several instances he says that early settlers
of Logan County served in the Revolutionary War when census
records show they were born after that war was over. In some
instances the fathers of these men had served, which shows
how tradition confudes things. I am not belittling what
Regland did and I think he recorded truthfully what he was
told, and he certainly preserved a lot of information that
would otherwise have been lost forever, but some of the
things he wrote have to be treated with caution.

I see that you show on the sheet rdlating to the family
of Micajah G. White that the mother of his wife was Elizabeth
McNeely, the widow of an Elkins. Records of Cabell County, W .
Va., show that Joseph Workman and Elizabeth Elkins were
married Nov. 7, 1813. Quite a long time ago one of the older
Workman descendsnts told me that Elizabeth was a widow at
the time she married Joseph Workman. Her maiden name was not
known but was thought to have been Nelson, something I was
skeptical about because no Nelsons are known to have lived
in this region until some 25 years later. The Elkins family
was already established here, living near the Workmans, and
the McNeelys were also established in the general area, I
am therefore inclined to believe that McNeely may have been
her maiden name and would like to know the source of your
information. The Workmans came to Logen County in 1793, and
some later moved to Boone County.

I know nothing more than what I have written about the
perentage of Oliver Browning and one might have to look in
North Carolina for documentary evidence. It was not (nor
is it yet) uncommon for the children of a widow to adopt
the surname of a stepfather, so his true name could well
have been Tanner.

I have not yet gone through your family groups thoroughly
but will do so and return them shortly.

Sincerely
Fal

. /i -
o /









507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
June 11, 1970

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Senta Ane, Calif., 92706

Dear Mrs. Pearlmané

In your letter of June 3 you speculate about blurred
writing in the death record of Micajeh Goodwin White, and the
possibility that the name of his father might have been
Benjamin. It is not so in this case and it is not possible to
meke anything out of his father's name except Perry. I enclose
a tracing of the death records of both Micajah and his wife
Matilda, which in the book are next to each other, and you
can see this foB yourself. The only thing not clearly written
is the name of the daughter, Frances White, who in both cases
furnished the information for the record. ‘

The death records actually span two pages of the book so
I condensed somewhat the record I copied, but included all
pertinent information. Matilda was born on Pond Fork, at that
time in Kanawha County, but since 1847 in Boone County. The
oldest child of Micajah and Matilda was born in 183K, so they
must have been married about 183, at which time their home
was in Logan County. If their marriage was recorded there, as
is most likely, there is no existing record as the court house
was burned by Union soldiers during the Civil War. If one is
to find records of Micajah G. White prior to 1834 I think one
would have to gd@l to Giles County, where he was born. The same
- would apply to Perry White, if there was such a person.

You indicate that Louisa T., wife of Andrew Workman, was
a daughter of the 92 year old Nancy White who was living in
that household in 1850. More than 30 years ago I received
what I considered to be reliable information that her maiden
name was McGinnis, and I got it from more than one aource.
Andrew was a minister and the brother of Matilda, wife of
Micagah G. White, and the two families lived on adjoing farms.
In 1850 Joseph Workman, father of Andrew and Matilda, conveyed
100 acres of land on Pond Fork to Andrew, probably a gift as
the consideration was only $1.00. In 1858 Andrew and Louisa
sold this land and moved to Marsh Fork in Raleigh County, and
seem to have spent the rest of their lives there. Though I
have not seen them I am told that they appear in Raleigh
County census records of 1860, 1870, and 1880, Andrew listed
as a minister and Louisa as a midwife.

All of this leads to a complicated mess of data about the
McGinnis and Hensley families in whom you may have no interest,
but I will try to condense what I say about them. Pyrrhus
MecGinnis, native of Rockbridge County, Va., was an early
settler along Tug Fork, at the Kentucky line. Mr. Turner has
found his marriasge to Mary Barnes recorded in Cabell County



in 1813. After her death he married Sophia White, niece of
Benjamin H. White (possibly a daughter) end had a store on
Guyandotte River in Logan County. Probably in the 18L0's

he moved to Marsh Fork of Co&l River, in present Raleigh County,
then Fayette, where he opened a store and acquired a lot of
land. After the death of his wife Sophia he married the widow
of Stephen Hensley, Sr.

This Stephen Hensley Sr. and one of the Workmans had
land surveyed &n Pond Fork before 1820, and it appears that
Hensley lived there for some time as a small branch there was
until recently called Hensley Branch, but some time later he
moved to what was then Logan County, settling near where
Pyrrhus McGinnis lived. He had two children that I know of, .
Stephen Hensley Jr, and Sarsh C. Hensley, who married Willieam
Hatfield, first cousin of the father of Devil Anse Hatfiels,
the feudust.

Abot 1840 Stephen Hensley Jr. moved to Marsh Fork where
Pyrrhus MeGinnis lived, and about 1855 William and Sarah C.
Hatfield moved to Pond Fork in Boone County, settling on or near
the land that had once been surveyed for h2c¢ father. The wife
of Stephen Hensley Jr. died about 1859 and he took his three
children, Sarah V., Achilles, and Cynthia E. to his sister,
8arah (Mrs. Williasm Hatfield), who reared them. He returned
to his stepfather, Pyrrhus McGinnis, and became active in
public affairs. When the Civil War begen he enlisted in the
Union Army but soon afterward was chosen by the Union men of
Raleigh County to represent it at the WheeliqﬁConvention.

It was this convention that took the steps that eventually
led to the separation of West Virginia from Virginia and its
admission as a separate state in 1863. About 30 years ago Dr.
C. H. Ambler, then head of the history department at West
Virginia University, published a comprehensive work about the
proceedings of the Wheeling Convention, and also biogrephical
sketches of those who participated in it who are regarded as
the founders of West Virginia. I helped Dr. Ambler gather
data about three of the delegates, Stephen Hensley among them,
S0 this is a long-winded way of telling you why and how I got
some data about Louisa, wife of Andrew Workman. I learned
that Pyrrhus McGinnis had a good bit of political power and
tried to get data on that family as he was one of Stephen
Hensley's supporters in the Union cause. People who should
have known told me that Louisa's maiden namé was McGinnis, but
I never did get any documentation. Ambler's sketches turned out
to be very brief and he used only a little of what I gave him.

No more than s week ago a man named Smith, from Beckley,
W. Va., stopped in to see me, and I soon learned that he was
very well informed about the people of Raleigh County. I took
him over to meet Mr. Turner, who also is fairly well informed
about Raleigh as some of his ancestors lived there. The conver-
sation veered around to the family of Pyrrhus McGinnis, whose
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descendants have been quite prominent in Raleigh, and Mr.

Smith mentioned that Louisa, wife of Rev. Andrew Workman,

was one of his children! He also said that the village of

Sophia in Raleigh County was named after Sophia White, the
second wife of Pyrrhus McGinnis,

I knew that Archelaus Mitchell had married a daughter of
Micajah Goodwin. About 35 years ago I had a next door neigh-
bor, Winfred Jarrell, whose father, Anthony Jarrell, had
married Emmaline C., daughter of Jordan D. and Isobel (Gore)
Mitchell, and grand-daughter of Micajah Goodwin. Winfred
Jarrell died several years ago but has a daughter, now
widowed, who lives here. While Archelaus Mitchell has descend-
ants living here I do not know of any that bear the name of
Mitchell. There is a Mitchell family here descended from
Joshua Michel, a French soldier in Rochambesu's army that vho
deserted and headed for the mountains rather than to return
to France after the Revolution was over.

I got this far when your letter of June Lth arrived, and
it flatly contradicts some of the things I have written
above. I hotfooted it over to Mr. Turner to see what he
thought about it. He seems to hold views similar to mine.

He thinks that Louisa, wife of Rev. Andrew Workman, was a
daughter of Pyrrhus MeGinnls by his second wife, Sophia
White, and that Sophia was the daughter rather than the
niece of Benjamin H. White. This would make Louisa the grand-
daughter rather than the daughter of Nancy (Goodwin) White.
We expect to see Mr. Smith before long and will see what he
has in the way of documentary proof about it.

As to the Workmans, I have Joseph born in Tazewell
County, Va., in 1788, the son of Joseph and Nancy Workman.
But, I also have documentary evidence that the Workmans
were in this area by 1793, actually the first family that
remained here permanently.

Virginia paid her soldiers in the French and Indian War
with land and in 1770 several of them grouped together and
had a large survey made on Big Sandy River, next to the
peesent Kentucky boundary. Indian troubles kept the land
from being occupied until after the Battle of Fallen Timbers,
25 years later. By that time boundary markers could not be
found and stream names had changed and others came into the
area and patented land. In 1816 there was a suit to determine
title to the land and sworn statements were taken from what
were then old settlers as to what they knew about the matter.
Among those mseking such sworn statements was Jacob Workman,
who testified that he and his brother had come to Guyandotte
River (present Logan County) 23 years before, which would
meke it 1793.

When I came here in 1922 there was living Dorcas White,
daughter of John Workman who was born in 1799, who was a son



of one of these Workman brothers. It is quite likely that
Ragland is quoting her when he says the Workmans came to Logan
in 1794, The land at the City of Logam, including the island
in the River, was patented by John Breckenridge in 1784 and
he later sold it to William Dingess. There had been an Indian
town and old cornfields on the island and as Dorcas White had
it William Dingess employed +the Workmens to clean up these
fields and get the land ready for him to occupy it. However,
Dingess was delayed in his plans and did not move there until
1799, at which time the Workmans moved a few miles down the
river where they stayed briefly and then went to Pond and
Spruce Forks of Little Coal River. A Thomas Workman was living
on Spruce Fork in 1809, also a William Elkins, and on Pond Fork
was a William McNeely and some Workmans. '

As to the romantic story about Workman and Elkins going
to the War of 1812 together, I find it difficult to swallow
it. The war did not begin until the middle of 1812 and there
were no land battles that year. In 1813 there was an abortive
attempt to take Quebec, a short invasion of the Niagara area
end burning of York, now Toronto, but it does not appear that
any Virginia troops were used there. The British invaded
Chesapeake Bay in 1814 and burned our capitol, in revenge
for the burning of York. Virginia troops were engaged there.
The big battle of the war, New Orleans, was fought in 1815.

I cgnt see how Joseph Workman and Elkins could have
gone to the war, engaged in fighting, all in time for Elkins
to be killed and Workman to get back in time to marry his
widow Nov. 7, 1813. The marriage is recorded in Cabell County.

Zacheus Elkins Sr. was born in 176l and was on Pond .
Fork quite early. His son, Zacheus Jr., was born there in 1810.

I see that this has run into the fourth page and I did
not intend to write so long a letter when I started. Perhaps
Bt is the garrulity of old age. You said once that you might
come to West Virginia some time. If you do you may be sure
that Mr. Turner and I will do all we can to lead you to
sources of information, and I feel certain that Mr. Smith
would cooperate fully.

Sincerely
P 7 YA :
{
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507 Kenawha Ave.,
Madison, W. Va.
July 9, 1970

Mrs. Carl K. Pemrlmen,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I am returning herewith the sheets you sent and in each
case have filled in the questionable names as they appear on
my transcript of the 1850 census of Logan County, W. Va.
This does not mean that my list is entirely correct, but to
the best of my knowledge it is.

I copied my transcript a long time ago from the census
records in Washington, when microfilms could not be obtained.
That gave me a little advantage in struggling with difficult
writing for I think the original record is more easily read
than the mierofilms. Having worked a lot in Logan County I
had a chance at times to check these names against other
records in which they appeared, and that helped some.

On the enclosed lists I have checked with a red pencil
all the names which in my opinion are correct.beyond doubt.
Of the others, I think I have them as the enumerator wrote
them, but that does not mean that he spelled .them correctly.
Perhaps this is not important to the genealogist for some of
them, Nucksley, Dewpit, and Ooten, do not appear in any other
records of the county. Perhaps Muncy should have been Muncey,
as people of that name now live there. Burnley and Stroud
are names that do occur frequently in other parts of Wes?t
Virginia, but this is the only case where I have seen them
in Logen County.

As to the given names, Alcy was the way one was written,
which may have meant Elsie, a name not much used in 1850 and
hence likely to trouble half-literate census enumerators.

I see you had trouble when you ran into the Brewer settle-
ment. 0ld Isaac, I,52/i52 had ten children, nearly all of whom
settled down right around him. Your numbers run from I8 to
160 inclusive.

I saw Jim Comstock, editor of'Hillbillx, las’week. He is
quite a boy.

If you have quqstions about Boone County census records
I will be glad to try to answer them. I have more familiarity
with them than any others.

Sincerely




No.

iy No.

Lo AN COUNT
w.] \Z.

-4
"7

1]

“Rossible. Surnswmes
§

N
3/3 @Zley

48/48 Reis

Z)n/e/// ’

MeKoley Makoley

Keis < /}l)l & TEE bo rr 4 Il 6{5;&/‘1‘-‘7 /’J ,:"‘

100/109 Duopit

120/120 Doss " Dop
139/139 Walls Waller Wallu
285/285 Rink Rank - Ronk
340 /340 Jewell Jerrell
394/394 Statin Stratin.
461 /661 Muney Muncy
aaa/aaé Majlvalin
RERIBAK 459/459 Messer Meper
469 /469 Larkey Lackey
473/673 Brumley Burmly
493/493 Vire Vice Vise L
473/473 Misser Miper Messer
477/677 Stroud Strand
EXEYXXE 524/524 Hootin Ootin Wootin
529/529 Statin Stratin
541/541 Stolls Stoles States
u48/uus Brown Brewer
449 /649 Brown . Brewer
450 /450 Brown Brewer
452/452 Brown Brewer
453/453 Brown Brewer
456/456 Brown Brewer
Brown Brewer

460/460

Nucksley

Keis

Dewpit

Dosg

Wallen

i

Rank

Jewell

Staton

Muncy

Maseltin

Messer

Lackey

v

Burnley

Vine

(2

Messer

Stroud

Ooten

Staton

Stoles

Brewer

Brewer

Brewer

Brewer

Brewer

Brewer

Brewer







507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 251 30
July 16, 1970

Mrs. Carl B. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear Mrs. Pearlman:

Your string of queries in July 18 Hillbilly is quite
extended and from widely scattered localities, but a couple
of them do ring a bell - Chambers and Holstein,

As to Stephen Holstein, I presume you have seen the
sketch by Lyman C. Draper, a footnote on page 59 of Withers
Chronicles of Border Warfare, seventh impression, 1920. From
that it appears that he must have been born before 1720, or
80 I would guess. le and others probably settled on the head-
waters of Holston Rivers in Bottetourt County before 17:50.

Hhe ¢ndmcrd’for

In the 1860 census of Boone County, W. Va.,,made a
mistake by putting county of birth in the columﬂ‘intended for
country of birth. This has been fortunate for genealogists
as it enables us to tell where our 1860 residents ceme from.
In this 1860 census there are six Holstein heads of families
born in Bottetourt County. Two of them are named Stephen, .
suggesting descent fpom the original Stephen. One was named
Allen J. Holstein and probably close to l}j0 years ago I was
told by & Holstein that Allen's father was nemed Peter
Holstein. Allen was born 1817, suggesting that his father {
might have been born in the late 1780!s, or later. |

Allen J. Holstein moved to Putnam County, W. Va., during
or soon after the Civil War. A great-great-grandson of his,
Perry F. Holstein, 1228 014 Concord Road, Monroeville, Pa.,
15146, is gathering data about the Holstein family and tells
me that the death record of Allen J. Holstein shows that he
was a son of Peter Holstein.

Peter Holstein appears in the Kanawha County census of
1830, and not in any other I know of in this area. He is the ‘
head of a family in which there are two males in the 20 to @
30 bracket, hardly old enough for either to have been Allen's ‘
father, but these records are frequently unreliable. !

All this does not answer your query as to old Stephen
being the father of Peter. Insofer as Allen J.'s father Peter
is concerned, whether or not he 1s the one listed in the
1830 census of Kanawha County, I think the time element
requires an intervening generation, but then you may have
some other Peter Holstein in mind. '

Approaching it from the other end, the Perry F. Holstein
mentioned above has information via the Biographical Cyclo=~
pedia of Montgomery County, Pa., (1895) that Matthis Holstein :
was born in Philadelphia in 16lly, of Swedish parents, and L



died in 1708, The only thing wrong with this is that William
Penn did not found Philadelphia until 1681. However, nearby
New Sweden had been settled in 1638 and Swedes had crossed
into the environs of present Philadelphia by 1643, so the
16l)y date could be right.

This Cyclopedia continues only the geanealogy of the
second son of this Matthias, who was lMatthias Jr. and who
moved to Montgomery County, Pa. This too tells nothing posi-
tive about the Stephen and Peter Holstein being discussed.
Again, it seems there must be at least one intervening
generation, and more likely two, between the original Matthias
and Stephen of Bottetourt County. However, Holstein is an
unusual name, not original in Virginia whose settlers were
exclusively from the British Isles except those entering from
other colonies. If Holstein is a Swedish name, or even German,
it just about had to enter Virg@inia from Pennsylvania. I think
then we are dealing with the same family all the way from
Matthias to the dozens that live all around me here.

Now the Chambers family. Robert Chsmbers, born about 1755,
came to Philadelphia in 1766, and there are different tales
about how he came, all questionable. I have heard he was
Scottish, also that he was born in England. Enlisted in Revo-
lutionary army 1777, was orderly seargent in 8th Va. Regt.,
taken prisoner by British in 1780, spent 1l. months on a
prison ship. Pension No. S-819L, Va. No. 4857 and 12591.

He married Hannah Thorne, said to have been Pennsylvaniea
German and came to what is now Monroe County (then Greenbrier)
soon after the Revolution. Patented land there 1787. his
children krown to me are Jacob, married Sarah Smith, later
moved to the mouth of Mill Creek of Guyandot River in present
Logen County; James, 1791-1876, married Elizabethy Dau. Isaac
and M. Cole; Richard, 1806, married MaryA., dau. John

(Dixon) Perry, settled on Spruce Fork of Little Coal
River in Logan County. There no doubt were others. I have a
good many details about children of the above. Just what do
you want?
Sincerely

Lof Ot










507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
July. 25, 1970.

Mrs. Carl Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I am returning herewith the sheet with the list of
names which you sent for verification, and have put on it
such of them as I am certain about. I can check them from
other records. I will give such data as I have about the
others in this letter.

First, as to 2I./24. I think the enumerator meant to
write "German'"., In two other references pertaining to this
family "German" is used in one instance and "Jarmon" in
the other. I think the name was really Jarmon because the
1860 census enumerator, the best educated and most reliable
among the earlier ones, has it that way in the 1860 census.
As far as I know the name does not appear in any Boone
County records thereafter.

29/29 is Clark and 30/30 is Gwynn, as noted on the sheet.
This Clark femily is not heard of again in Boone County, but
the youngest Gwynn child, Lucinda, is here in 1860, but not
thereafter, and the others are gone.

4o/40 is spelled in various ways in earlier records,
Forber, Fauver, Fauber, etc. This family is said to be of
French Huguenot extraction and was in this county early,
but never has been numerous. Its few members now living
here spell it Fauber. Six families in nearby Charleston also
spell it Fauber.

113/113, McComac, Comac, and in 1860 it was McCommack.
Descendents now use McCormick, which is perhaps right. I
doubt if the earlier ones could spell their neme as in
local records two or three forms are used for the same person.

116/116. Cannel coal mines were being developed in this
county in 1850 and since the local people would not work
underground Irishmen were imported for that purpose, and
eventually there was quite a colony of them. Michael McGarr
was one of these but soon left the county.

4133/433, Deekins, Dukins. To me this ldoked like

ukins, This name does not agein appear in any Boone county
records. There were Deskins families in nearby Logan County
and I suspect that is what it was.

360/360. This was written Toller but the family is
an old one in West Virginia, not numerous in Boone but
is so in adjoining counties, and all spell it Toler.






BOONE COUNTY, [WEST] VIRGINIA-========= Possible surnames

24/2¢
29/29
30/30
36/34
40 /40
59/59
113/113
116/116
140/140
141/161
145 /145
165/165
174/174
209/209
239/239
265 /265
360/360

433/433

37/37
60/60
214/214
220/220
273/273
278/278

379/379

Guman Geeman
Clark Clack Clask
Guynn Gwynn Guyan
Keffer
Forber
Martin Mastin
McComac Cormac
McGow
Park Pack
Park Pack
Carrow Canow Canon
Pomeroy Pomeray
Carrow Canow Canon
McDilda
MeDilda )
Stowers
Loller Toller Qage 66)
Deekins Dukins
----- Questionable given names===-=-

Martin or Mastin Snodgrass?
Martin or Mastin Snodgrass, Jr.?

son of 7

Iavinah or Savinsh Pool? (she married Saul Coffman)

Marary Clark? (wife)
Ballard P, or Ballard J. Perry (age 2/12)
Iva or Iba Spurlock (age 10)

see letter

Clark

Gwynn

Keffer

see letter

Martin

8ee letter

McGarr

Pack

Pack
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Pomeroy
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Carrow

IMeDilda

MeDilda

Stowers

Toler

see letter

Martin

Martin

see letter

Lavinsh

see letter

see letter

see letter
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va,., 25130
Sept. 2, 1970

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 N. Westwood Ave.,
Santa Ana, Celif. 92706

" Dear Mrs. Pearlman:

I enclose a print of an old mep of Virginia, 1838
to be exact, which does not tell one much except the
approximate boundaries of the counties then existing.
Unfortunately stream locations on this map are anything
but correct, and this is particularly true of Logan
County.

Comparison with maps now in use will show that
many of the counties of southern West Virginia had
not yet come into existence when this map was made,
among them Boone, Putnam, Wayne, Mingo, McDowell,
Surmmers, and Raleigh. -

The approximate location of the home of licajah
Goodwin White at the time this map was made is shown
by a red dot. :

Sincerely

Apfn?







507 Kanawha Ave.,
Medison, W. Va., 25130
Sept 18, 1970

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:
I will be in Logan next week and will try to find

the document you mention which refers to the heirs of
William Browning.

As to Atkinson's History of Kanawha .County, I think
you would be disappointed if you spent $30 for & photocopy
of it. It is fairly well written but has little family
history and very little about Boone and Logan Counties.

I have a copy of it in passable condition and will loan

it to you.if you wish.

Believe it or not, I had not heard of Simm's Making
of a State, Which sounds like I have not kept abreast of
things. I haven't but there are reasons. I:am a native of
Minnesota who work there Tor people who had mining interests.
In 1922 they sent me to West Virginia to manage their coal
lands, Being interested in history I began delving into the
past of this region, which was virgin ground as nothing
like it had been done. What I was trying to get together
was a sort of a blanket affair, covering all the earlier
families. I was getting a good start but in 1946 my
employers transferred me to their main office in New York.

I did not then know what my future would be and
having little opportunity to delve into West Virginia records
I laid things aside and they were dormant until my retire-
ment, when 1 moved back here. That was last year and I
began picking up where I left off in 1946, but I was plagued
by ill health. Had major surgery and long hospitalization
July and August last year, and then my wife passed away in |
September. By Christmas I thought I was physically fit |
enough to visit my children, sons in Cleveland and New York,
and a dauphter in Alexandria, Va., but broke my ankle and ;
spent the month of January at my daughters, with a big cast _ E
on my leg. I then drove to my s8ister's in Arizonsa, which |
was foolish because I was not up to it and returned to a :
hospital as soon as I got back. But, I am a lot better now
and in between times I manage to mess around a little with
local history and genealogy. If I continue as I am now I
will have no kicks coming, but you will see why I am not

abreast of the times.
SlnceriAZT/szO VL%%{







507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Sept. 23, 1970

Mrs. Carl K. Pearlman,
20017 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

I was the speaker at the Rotary Club meeting in Logan today
and while T was there I went to the Court House and copied
the paper you want, relating to the heirs of Williem Brown-
ing. It is a deed which I tried to copy exactly as written,
and I enclose a copy.

You will see that the spelling is good and the language fair
but the person who wrote it had never heard of punctuation.
The language is obscure in a couple of places but on the
whole I do think it clarifies the heirship situation.

I just got back from Logan and because I expect to be engaged
for the next few days I will write now while the thing is
fresh on my mind, and with no more than a glance at my
Browning notes. As I see it the heirs of William Browning, all
daughters, were:

Mary, b. 1799, married Simeom Browning, a cousin.

Nancy, b. 1800, married Wm. Walker, lived in Boone Co.
Elizabeth, b. 1802, married Tandy Burgess.

Catherine - - - married __ Christian ‘
Margaret, b. 1812, married Nathaniel Browning, & cousin.
Lucinda, born 1816, married Griffin Canterbury.

Sareh, born 1820, married James M. White.

Signing the deed were also Elizabeth Browning, dauvghter of
Catherine Christian, who had married William Browning (son of
Reuben; ?), and Mary Ann Browning, also daughter of Catherine
Christian, who had married another Simeon Browning, relation-
ship, if any, unknown. You told me once that you had a copy
of the 18:0 census of Logan. The last two, the daughters of
Catherine Christian, were respectively Families Nos. 25 and
28. Of the daughters listed above who were living in Logan
County in 1850, Mary is in Family No. 31; Elizabeth in No.
333 Margaret, No. 303 Lucinda, No. 27; and Sarah, No. 26.
This shows that all of these families were =3} bunched up in
one little community. Nancy, wife of William Walker, lived in
Boone County, where her family census number is 431.

Sarah, wife of James M. White, did not sign the deed because
the land was being conveyed to her husband. The Widow,
Catherine Browning, by law had & one~third lifetime dower
interest in the land, did not sign the deed either, perhaps
because she was living with the son-in-law who acquired it.

Sincerely /[ :
; / -




507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Cet. 2, 1970

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 Horth Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear lMrs. Pearlman:

I am mailing to you today the history of Kanawha
County (W. Va.) by G. W. Atkinson. Incidentally, some
years arter he wrote this he was elected governor. of
West Virginia,

I am not surprised to learn that you do not find
- this book ir the libraries of your region, as it is
considered rare even here. '

Though I retired two years ago I recently, and
perhaps foolishly, left the army of the unemployed.
However, it is a temporary affair involving properties
purchased by Bethlehem Steel Corp. from a company of
which I was president. Now Bethlehem is opening a
mine on this property and because of my familiarity
with it I am asked to straighten out title matters,
etc., but everyone is in such a hurry that I have
been putting in about 14 hours a day, but I do not
intend to continue that very long. In a way it is nice
to be back in harness again.

4
Sincerely A/
17

/l ﬁ o P
0

ft
{;r










507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va., 25130
Oct. 26, 1970.

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear Mrs. Pearlman:

Thanks for sending the item about the presumed Jewish
writing on that site, but I had already seen it. Something
like thls turns up every few years, Phoenician, Egyowtlan,
Arabic, Norse, or what have you. All these tales have so
far been without any foundation in fact. The only pre-
Columbian things from Europe ever authenticated in America
are remains of buildings, a spindlewhorl, and some iron
objects, found on the northnern tip of Kewfoundland and dated
at about 1,000 A. D. by radiocarbon methods. In view of
there having been a Norse settlement near the southern tip
of Greenland from 965 A. D. until after 1400, this is not
strange or entirely unexpected.

Incidentally, during the many years I lived in Hew York
I dug in Indian sites along the Hudson River for at least
a dozen years, generally on Saturdays only. Iy two companions
were Louis A. Brennan, a writer, and Mauck Brarmer, who then .
was managing editor of American Book Co. but has now retired.

Brennan has a book published every now and then and one
has just been published by the MgMillan Co. of New York and
Collier~Mckillan Ltd., of London. It is dedicated to Mauck
and me and I am mentioned in it several times, in fact, it
sounds like Brennan is my press agent.

I do not suggest that you buy this book Porice $6.95)
unless you are very much interested in American archaeology.
The title is American Dawn. But, if curious, you might borrow
it at a library some time and from the index where you will
Tind my name, you will learn about the experiences of one who
is a dabbler or dilettante in archaeology.

Two weeks ggo I was hit by an acute kidney infection and
hospitalized, but the new anti-biotics seem to have fixed me
up. I am home again and feeling well, though still under
medication.

You have frequently sent me stamped envelopes for
replying to your letters. This id a nice thought but quite
unnecessary. I will use up the few I have saved.

Sincerely
J

b

L\h_







“07 Kanewha Aves,
¥adison, Y. Va.
oV 235 1'}70

Hre Poxp?y ¥ liolstein,
1.0 018 Coneord Hoad,
Honroeville, Pa. 15146

Dear Mre Holsbtoins

Cormonting on your letiter to lrs ppaprlinan I ot adalv
that I cannot tell w.der whom Teonard Cooner served inn oh
Battle of soivt Plessant bub apparently ne was a capbain and
a vecord of it wust exlst somowhere.

Perhaps nearly [0 years ago I was acquainted with rs.
Livia IHye 3impson-Poffonbarior, the wife ol a judge of tiwe
Supreme Court of est Viprginia, who wes & better btiian
average historian and wio nhad piven a great deal of study to
trhe Dattle of Point loesant, She zave uo 4 bockiet relating
to the battle which she had published in 1409, ab the time
tho nomusent was unveiled, She has a 1ist of the partici-
nants bub sayss Yo officinl rostor having becn preserved
pither by tho Government or State, the following list has
boen gleaned from the sourcesd available, after yeass of
rescorch by the writer.” She 1llasts Leonard Cooper without
showing his remic. Cthers of the name listed are Abrahariy
Troneis, Hathaniel, 3pencer, and Thomas C00N0Ts

She wrote shword biocgrophical sketches of nmeveral ol the
aer: who were in the pagtle, ajzerng them * sor:ard (ooper, which
ig as follows: . :

Captein Leonard Coopel, snother rovolubtlionnry
soldier who ig buried in lason County, dest Virginie,
narticipated in the Rattle ol Polint slonsant, Frior
te the “evolubion, he held & commission in the
Golonial arwmy of aryland. Learning of Dummiorc's
War, he hoastened to Staunton, Virginia, ond enbeovred
the A:my of General T.owlS. He remalined in the
service until the close of the Jeveolubtlor ey
strugsle. In 1709 tajor Gooper removed withr his
family from ferylend to Ford Randolph, laber
orecting o Bloek : ouse, (vhere HMr, Ceorge W. Pallin

I

now residos) in Cooper District, nine miles fron

o nouth of the Heanawha, o1 the unpor 8ide. 1.0
thewe roroved with his family.
n 1ol when the new County of lason wGS
orpanized, Hajow Cooper wi appointed a jJustice
of tne neace in uhich capaelity he soryed untll
nis doath which occurved in 1000, His renalins
uore buried near his home. His SO, Leonnfré, oorn
in 1791, was the £irst Wiide cnild born at folnb
Pleasant. Another of Leorard Cooper's children,
vayy, Secmie the wilo of wiliiem Twrotter, son of
iohard Trobtter, killed in the Badfle of Peint
Pleasant, end Apve {frotier) Dailey, who, $OLing

a



from Cooper's Block House by canoe to Gallivolis,
where in 1800 their marviage ceremony was
performed. This ceremony is said to have been
the first Virginia marriage performed in the
French Settlements.

Since lMrs. Pofienbarger was a resident of liason County
I presume she would have had comnsiderable knowledge about
Leonard Cooper. The pension rolls are great sources of data
about Revolutionary soldiers but as he died in 1808, ten
years before the pension act was passed, his name will not
apwear in any of them.

It must be remembered that Kanawha County was formed in
1789, the year that Leonard Copver moved to what is now Hason
County but was then Konawha. All records pertaining to him
from 1769 to 180k should be in Kanawha County, and thereafter,
to the date of his death in 1808, in Mason County. I suppose
you know that Cooper District in Mason County was named for
Leonard Cooper.

I am a little skeptical about irs. Poffenbarger's
statement that Leonard Cooper hurried from iaryland to
Staunton to get in Dunmore's War. I feel reasonably
certain that he had moved from Maryland to Virginia prior
to the outbreak of that war.

As to Peter Holstein, if he was living on HMud River
at the time of his death in 1859 he would have been in
Cabell County.

Sincerely p

y
S A

Copy Bo Mrs. Agnes B. Pearlman
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that went more than 70 miles per hour. When the wind died
down the temperature plurmetted to 8 above zero. This
morning we had a blizzard that dropped about 3 inches of
snow. This afternoon the sun is shining brightly. All this
in L8 hours.

. You mention that you may like to:see the hills of
West ‘Virginia this spring. If yow.do you have an invitation
to come to Boone Courty and see the: land of some of your
ancestors. Dave Turner and I will do. all. we can to make
your stay a pleasant orie and will make’any data we have,
avédilable to you. I have a kind of a shotgun approach to
genealogical and historical matters, with a 11ttle - o
information about a lot of people dnd things. Dave is more
of a specialist, concentrating on fewer families than I do,
but I have to confess that he is more thorough and system-
atic than I am. He has‘a?c'uﬁty census microfilms and a
projector for reading them. I think you would flﬂd a visit
here worth while. ~

Slncevely

JMJ/LM @/&%5’4’7 1,













507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va., 25130.
March 9, 1971

Irs. Carl K. Pearlman,
2001 lorth Wesbwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I am pleased to hear that you and your cousin will be
coming to West Virginia soon and be assured that David
Turner snd I will do everything we can to make your stay
while in this cormunity.a pleasant and productive one.

We have 2 motel of sorts here, also.a hotel run by a lady
from the Browning-Burgess settlement (although she was a -
Muliins) who is very nice. And, I have an extra bedroom

(twin beds) next to a2 separate bathroom in my small house
to which you would be welcome if you would care to use ite

- I think I have told you that I have had a shotgun
approach to genealogy - a little information about a lot of
people. I copied the 1850, 1860 and 1870 census records and
obtained 188¢ from Turner, then arranged them alphabeti-
cally. Using this as a base I have added to it such other
items as have come to my notice. This means that I have
some data about most of the families that lived in Boone
County prior to 1880. I also have copies of some of the
earlier census records of the counties.from which Boone
sos formed, some of them obtained from Turner, and he has
others. I have some data relating to adjoining counties,
patticularly Legan.

Turner's approach has been more like that of the
professional. He has concentrated on & few families, mostly
the zncestors of his wife and himself, and he does a very
thorough job. Aside from that he has a breoad knowledge of
the early families of this section. He has a gocod many
microfilms of census records of West Virginia counties and -
a good projector for reading them. : 5;

If your gencalogical interests are of a broad nature
you may then went to spend several days here copying what
we have, which is why I mention the type of accommodations
you would like to have while you are here. I suggest that
you let me know and I will arrange things accordingly. #Also,
if possible, let me know when you will arrive. Iy telephone
number is 304-369-1270 and perhoeps you could call me the
night befors you arrive. I am, as 1 think I have told you,
2 widower and live alone, but am rarely out late in the
everings.

Incidentally, Fr. Burner has just about convinced me
that the death record of your ancestor, Micajah Goodwin




White, is erroneous. The death record has his father as Perry
White but Turner thinks it should have been banJamln Harrison
White and has good evidence to support his views. Turner ha s
the marriage rocord of Benjamin H. White and Nancy Gecedwin,
daughter of Micajah Goodwin. Their youngest daughter was
Louisa T. White who married Rev. Andrew Workman. This couple
settled on a farm ad30111ng the one where Micajah G. White
settled. The 1850 census shows liancy, widow of Benjamin H.
White, living with the Workmans. Her age is shown as 92 but
appears to be overstated by 10 years for accordinQ to 1830
and 18L0 records she should have been 82 in 1850. You will

be aole to see all of this when you come here.

As ususl, I became bored with Florida oguickly and did
not stay long. I spent two days with my friend Aubrey O.
osmith of Beckley, W, Va., who is & historian with a broad
knowledge of sothern West Virginia femilies. I would like
very much to have you meet him but I don't know 1f he will
be oack at his Beckley home when you get here.

I then went to a resort where my brother from Minne-
apolis was staying and was there for five days, by which
time I was ready to lesve. I then spent a day in southeast
Alabama ans west Florida where my former employers had some
interests. I did this just out of curiosity because I had
done gquite a little work for them in that area a long time
ago. I then went on to Birmingham, Ala., where I have some
goood archaeological friends and spent a most pleasant
evening with them.

I then went on to Louisville, Ky., where one of my
former employers lives. Had another very pleasant evening
there and we sat up till midnight, mostly reminiscing.

When I looked out my motel window the next morning a
blinding snowstorm was on, but like an idiot I started

out for Charles ton, 260 miles away and usually an easy five
hour drive for it is neavly all Interstate. Well, it wasn't
easy and it took me 8% hours of as difficult driving as I
ever did, a blizzard and icy rcads all the way. A man of my
age who undertakes something of that kind should have his
head examined.

Looking forward to meeting you, I am

Sincerely yours
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
April 28, 1971

Mrs. Carl K. Peariman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

- I received your letters of the 18th and 21st, the
papers you had borrowed, the Wyoming census of 1850, and
all that, and yesterday I received what you call a "little
remembrance” of your stay here. That was an understatement
and it gave me quite a shock. Fevertheless I appreciate it
but it was not necessary for I am sure Y- enjoyed your visit
as much as you enjoyed your stay in Madison.

Last week I went to Morgantown, W. Va., where I spoke
at the monthly meeting of the local chapter of our archaeo-
logical society, and on the same trip I went to M&rgan#ewn,ﬂbumméwﬂQ
also on archaeological business. Also spoke on local history
at one of our schools here.

Also one day last week James Burgess of Barboursville,
W. Va., came to see me and spent several hours copying some
of my notes. I have had correspondence with him about the
Burgess family but had not met him before. He had met you
and told me you spent several days in Huntington working on
courthouse records. He was quite awed by your ambitious
undertakings. I wanted him to stay and meet Dave Turner as
I felt Dave could solve some of his problems, bub he had to
leave. He has since written to Dave, who was able to solve
~them.

A man from Charleston named Roach also came to see me
last week. He was descended from the Roach and several other
Boone County families, so I had a good bit of material for
him. Incidentally, he was also descended from Thomas Branch
of Kanawha Ccunty,so I took him over to see Dave. He knew
about him and had =2 record of him but has been unable to
connect him with the Chesterfield, Va., Branches.

As to P. K. McComas, there is some confusion somewhere.
I have the same thing you sent me in my notes, namely that
P K. married Sarah, daughter of John and Nancy (White)
Chambers; Nency being the daughter of James and Lucy (Elkins)
White. James was the son of John (“Jack') White who I think
settled on Whites Big Branch, about !, miles below Logan.
Iucy, as I have it, was the daughter of Richard Elkins.

I have been quite busy with the above things and catching
up with neglected correspondence, etc. I have also been sticking
close to the telephone as a 7 year old granddaughter had an
oneration on her throat involving some kind of a gland, but




she has come through it in fine shape.

‘I had a card from Aubrey O. Smith of Beckley, who is
wintering in Florida. He had expected to return in April
but,k said it would not be until about 6-8, by which I
don!t know if he means 6-& of May or June 8.

Next week, on ¥ay 5th, I will £fly to Norman, Oklahoma,
to attend the annual meeting of the Society for American
Archaeology. This is the "big" society and the affair lasts
for four days.

I suppose you will spend weeks organizing all the data
you gathered on your trip. I hope you will find that it was
a very fruitful journey.

Sincerely













507 Kanawha Ave., }
Madison, W. Va. 2%130
‘May 21, 1971

Mrs. Cari K. Pearlman,
2001 North Westwood Awe.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Nrs. Pearliman:

Thanks for your letter of the 20th and the data about
the McCoy family. I am not at the moment inteﬁested in that
family and if I were it wouldf be best to get microfilms
because there are so many other names or families come up .
if one is involved in a thing like that. So thanks for your

offer to copy things but it will not be necessary.

My interest in ”Rhamer's“ name just stemmed from wanting
to get thlngs right. Virgil Carrington Jones, wrote what I
think is: the most nearly correct account of the Hatfield-
McCoy feud, but even he did not bother with much research. .
He does show~a'fami1y tree of sorts, Daniel licCoy, the father
of Randolph McCoy. He lists six brothers ‘'of Randolph - william,
Phamer (that nane again), Sam, John, James M., and Harman, but
‘misses a seventh, Tolbert. He says Randolph had. 13.children
and llStS them, buu does not mention the son William, who was
1y years old in 1880. :

Randolph's children who were married or away from home
when the 1680 census was taken were Calvin, Sam, M oyd, James,
Tolbert, and Josephine,

Daniel McCoy, father of Randolph, was born in Virginia in
1792, married Margeret Taylor, moved to what is now Mingo.
County, then Logan, settled very near to where Ephraim Hatfield
lived, and spent the rest of his days there. Randolph McCoy then
lived and grew up in the same neighborhood as Devil Anse. Hatfield.
He married there and did not move across Tug Fork into Kentucky
until some years afterward. Randolph was 10 years older than =
Devil Anse but the two must have known each other from ChlldhOOdw

I think these things would be worth mentlonlnr 1n what
pu:ports to be a comprehensive account of the feud and* its
origins. Being near nelgbbors it is quite possible that the
ill will Det'een the two men or the two families went much
farther back than the incidents that are said to have caused
the feud..

Your explanation of the name Phamer-Pharmer is logical
and is no doubt right.

I had a nice time at the archaeological meeting in
Norman, Oklahoma. I also attended the annual meeting of the
Ohio Archaeological 8001ety at Columbus, May 15-16, and went




from there straight to Morgantown, W. Va., where I attended
a meeting of the W. Va. Antiquities Commision, of which I
am a member. I then spent two days in the eastern panhandle
counties if West Virginia with the State Archaeologists,
showing things I learned there last year.

My oldest grandson who is at the U. of Colorado,phoned
me ten days ago and informed me that there will be a wedding
on Sept. 9. This is the first such event in mny immediate
family and comes as quite 2 milestone. The wedding will be
in Richmond, Va,, and from the preparations already being
made, may be a swanky affair, and I hope I can live through
it.

As to your enqulhles, the fact that the stated consider-
ation in a deed, in either Virginia or West Virginia, is $1.00
is not necessarlly indicative of relationship of the parties
concerned. The amount has to be that much tc make such a
transaction legal. It has usually been stated as " $1.00 and
other valuable considerations" and was often used by people
who did not want others to know the price at which they
bought or sold land. Now there is a graduated Federal tax on
land sales and WestVirginia law requires that the full
- consideration be stated in the deed.

I never hear of Smith Shoals in Guyandot River. It could
be in Raleigh, Wyoming, Logan, Lincoln, or Cabell county, but
sounds like a name from the lower reaches of the stream,
Cabell or Lincoln County.

So you are going to Japan. Bon Voyage and I know you
will have a nleasant time. Iy oldest son is a chemical engineer
and spent 13 years abroad, putting up chemical plants for his
company, including one in Japan. This was about 300 miles south
of Tokyo, where Americans seldom go and he lived like a native,
learned to eat raw fish and other indelicacies, and to like
them. He also spent 10 days there two years ago when he was
returning from a job in Bombay. He is gquite impressed by what
the Japanese have done and are doing.

Sincerely

P. S. If you have a family name connected with Smith Shoals
let me have and I may be able to locate the place.












507 Kanawha Ave.,
Madisqn, We Va. 75130
Aug. 80, 1971

ilrs. Carl XK. Pearlman,
2001 Horth Westwood Ave.,
SartacApa, .Cdlifornia, $2706

Dear Mrs. Pearlman:

It occurs to me that I have not written for quite a
while, which does not mean much except that there has
really been nothing worth while writing about, insofar as
genealogy is concerned.

I have been quite busy with archaeology. We have our
annual meeting coming up on October 9 and it locked like
we would have no papers and nobody was coming and I fret
and stew about it, then all of a sudden there are more
papers than we can vse, and how are we going to take care
of all the pecople, jJust something else to worry about. If
I live through this term as president I will never again
accept another, or anytihing like it.

I spent three days last week with Aubrey Smith of
Beckley. We were mostly looking Tor and recording archaeo-
logical sites and the sites of frontier forts from the
Colonial period, but Smith is constantly pointing out tie
early homes of the ancestors of our Boone County fawmilies.
You missed 2 lot by not meeting him and if jou return to
West Virginia meeting him must be a MUST. He told me that
your great uncle Mr. Stanley, passed away recently.

Our friend David Turner is on his anmual vacation, to
be spent in the court houses and libraries of Virginia. ie
now has the anccstral lines of his wife traced to six
Revolutionary soldiers, and the ancestry of one of his
young granddaughters to twelvel

A big event in my life is the marriage of my oldest
grandson, who lives in Boulder,Colorado, on September 9th.
The bride-to-be is from Richmond, Va., and from one of the
families that follows the old Virginia rituals and
Tormalities, but the functions of an old grandfather at
such an event may not be strenuous enough to bring about
my demise.

We have on the whole had a pleasent sumaer with very
little hot weather. I have thought about getting air
conditioning but it just does not get hot enough to force
a decision. Early in July we had a little hot weather and
I brought down two fans from the attic, but I have not had
turn therm on since then.

Sincerely ﬁ

./<§,«1?J%;0M3 (:(zzéipfidJVn






C07 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Nov. 16, 1971

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwcod Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pesrlman:
Your letter has just been received.

My grandson's wedding was cuite swanky but went off
very well and perhaps would have done so even if I had not
been present. I did learn that the functions of a grand-
father are not of particular importance at such an affair.

I did get through the meeting of the West Virginia
Archeological Society in fair shape though as usual I had
been worrying and sweating blood about how things would go.
I always have forebodings of dire things to come when I
have the responsibility for things of this kind, but
nothing really bad has ever happened.

Immediately after the meeting I flew to Minnesota
where I visited two brothers and sundry cousins, nephews, and
nieces, then up to my old home on the Canadian border where
I visited a sister, some cousins, and the few old neighbors
who are still living. The first group mentioned above is all
in the Minreapolis-St. Paul area. I also visited relatives
of my late wife in the mining area northwest of Duluth, and
our old branch office which was one of my responsibilities
when I lived in New York. This included a tour through one
of the mines I helved in promoting for my employers which
brought back some nostalgic memories.

I came home in time to celebrate my 75th birthday on
Nov. 1, so I am now-3/Lths of the way. Bro days thereafter
I took off for Florida where, among other things, I attended
a three day meeting of the Eastern States Archaeological
Federation, of which I am a past president. I then spent
four days in Atlanta, Ga., visiting one of my favorite
nieces, then went to Macon, Ga., where I attended a two day
meeting of the Southeastern Archaeological Conference. Then
home yesterday to find a heap of mail that frightens me, so
I am tackling the last of it first.

With this gadding around I have had little time or
opportunity for genealogy. However, I may have told you that
all my granparents came to America from Iceland, which is the
Happy Hunting Ground for genealogists. Its people seem to be
the most concerned of any about their ancestry and the country
has the most complete vital, statistics of any. Their numbers
are few (70,000 population when my grandparents left there in
1876) which simplifies things greatly.



One of my brothers was in Iceland three years ago and
employed a well respected genealogist to do something about
our ancestry. His menuscripte, 83 typed legal size pages,
came Jjust before I got to Minneapolis, and I have it now. I
started to graph it out but don't know if I can finish it
unless I use a roll of roofing paper to put it on.

This is a rather massive thing and all in Icelandic,
which I do not speek well, so I suppose the next thing to
to do is to get an Icelandic-English dictionary. The gene-
alogist charged $575.00 for it, which my brother thought
was a little on the high side but I have assured him that
it isn't, even by the low wage standards of Iceland.

I did know some lines of my ancestry back into the
1500ts which I learned from an uncle who had lcarned it as
a child from his father., This same uncle also named some of
the saga characters of a thousand years ago who he said were
traditionally our ancestors. This genealogist confirms that
and runs many lines into Norway, Sweden, Denmark, Ireland,
England, and Scotland. Those countries were then full of
petty kings wh:ose dynasties lasted only as long as they could
maintein them with the sword, which sometimes was not very
long. Anywsy, I have a lot of kings in my ancestral lines so
if you ever see me again to not forget to greet me with a
low obeisance.

I saw Dave Turner last night and he is still carrying
on as usual, If his wife wanted to get into the DAR she could
have six stars in her crown and one of his grand-daughters could
have elevem!

Sincerely

o Avd;fiﬁbd (?flilaxf;ﬂz&v/ﬂ\\wm”
B [



507 Kanawha Ave.,
Nov. 20, 1971

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear lMirs. Pearlman:

I regret to report that Sylvia (Mullens) Pettry
died suudenly yesterday. You will remember that she
was your hostess at the hotel when you were here last
spring.

She was going down a stairway to her basement,
fell and broke her hip. She was taken to a hospital
in Charleston where Mrs, Turley, my neighbor who had
lunch with us when Fou were here, called on her last
Wednesday and she seemed to be doing well, though she
had not yet had surgery. She had that yesterday, went
through it in good shape, and was brought up to the
recovery room, where she had a capdiac attack and
passed away.

Sylvia was a good egg, kind to everyone, and I
have looked upon her as a good friend for many years.
I had seen her onl; once since you were here and it
always gives me a sense of gullt when something like
this hapvens to friends whom I have neglected. I
suppose that is why I have to tell someone about it.

Sincerely

/

g L

A /o /’,r
/\’_/‘/ L N 7 e .5 {/(
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Jan. 9, 1972.

Mrs., Carl K. Pearliman,
2001 Horth Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

Your Christmas card is a beauty and it looks like those
little raccoons purposely grouped themselves in a way that
would give you a good picture. VWhen I was young I had a mania
about hunting, probably an instinct that so many males have
inherited from their remote hunting ancestors, but as I grew
older I began having twinges of conscience, especially when I
I killed such an innocent and harmless thing as a deer, so I
quit huntingaltogether.

I made my usual round of holiday visits, my daughter in
Virginia, brother in Maryland, son in New York, and son in
Cleveland. I am beginning to act my age and this time I flew
instead of taking a car in what could have been uncertain
weather. However, I could have taken a car as the weather was
ideal. Not a single snowflake yet in New York City. I also
spent a day in my old office and a night with my writer-
archaeologist friend, Louis Brennan.

You say you would like to read the manuscript of my
Icelandic genealogy. I have overcome most of the language
difficulties but I think they would be too much for you.

It uses a system of running the male line as far as possible,
each such line bearing a number and each generation being
numbered backward from my generation. Thus my parents are
generation 1, their parents 2, and so on. When they get stuck
on a male line they back up to the wife of one of the males
in it, switch over to her father, and so on. This genealogist
got back only nine generations with my pabernal grandfather
and not much more with either of my grandmothers, but in the
case of my maternal grandfather worked some lines back for as
much as b0 generations.

Iceland had a rather peculiar history of settlement. The
Scandinavianscountries were a hodgepodge of petty kingdoms and
earldoms. Vikings, a polite name for pirates, had conqured
portions of England, Scotland, Ireland, and France and had
established themselves as self-appointed kings, dukes, earls,
or what have you. There came a time when tiiey spread themselves
too thin, and the natives began driving them out. At the same
time the more powerful kings in the Scandinavian countries
began driving out the weaker ones and swallowing up their realms.

Vikings, because of their aggressive habits, were not
welcomed in many places and one of the few places open to
these refugees was Iceland, so many of them settled their. Their
station in 1life had depended on their lineage so they kept
good records of it, and this in many cases has continued to the



present.

Literacy was always above average in Iceland and there
were asurprising number of writers and poets even a thousand
years ago. Genealogies were written even that long ago and
down through the middle ages. The Encyclopedia Britannica
gives more than three times as much space to the literature
of Iceland as to that of Japan, a country with 500 times as
many people. For many generations Iceland has had the lowest
rate of illiteracy of any country, and on a per capita basis
they even now publish 20 times as many books as we in the
U. S. do.

One thing that made things easier over there was the
small population and another the fact that there was a
state church which had charge of vital statistice, and it
seems to have done a good job.

The colonization period had just about ended by 930
A. D. and with the belatively few people that settled there
and the time that has elapsed I supnose all Icelanders are
now related. There are so few people in America of Icelandic
extraction that I have never seen very many of them. As far
as I know I am the only one in West Virginia.

Our weather here continues to be very nice. We saw a few
snowflakes in December but we also had a good bit of 70
degree days and even above 80. Last week we had our first
snow, & whole inch, but it disapneared the next day. There
is still time for nasty weather and if it gets too nasty I
may go to Florida for a while.

I hope your son has fully recovered. It is too late td
wish you a Merry Christmas but I hope you had one, and 1
wish you and yours a happy and successful new year.

Singerely

/ / . j 2dep
A o )
o jl;:w C_ M{i
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Feb. 15, 1972

Dear Mrs. Pearlman:
I hapnened to see this marriage record in the
County Clerk's office and thought you might like

a copy.

Sincerely

W‘M & Aleften







507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Oct. 31, 197

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwwod Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear Mrs. Pearlman:

It has been a long time since you wrote to me or I wrote
to you, and I have nothing in particular to write about now.

I finally got rid of my. job as president of the W. Va.
archaeological Society which gives me a sense of relief. I
will celebrate my 76th birthday tomorrow and at that age a
person should not get involved in thlngs like that. I have
held the office for 14 years, which is much too long anyway.
I have become a great worrier about things for which I am
responsible, so I will cut down on my responsibilities and
that will help in keeping my blood pressure where it should
be. My health has been good in the recent past and as long
as I obey my doctor's orders I get along well.

While I will still continue archaeologiceal activities
that permit:me to set my own pace I expect to devote more. time
to genealoglcal work. You perhaps remember thatJarranged
various census records in alphabetlcalqhné'added to them a
good»blt from local records, mostly v1ta1 statistics, which
gives one a sort of a shotgun aporoach to all the families
of the county. These are now in battered bindings and
covered with penciled notes. I intend %o retype these together
with all the penciled materials and. put them in better bindings
and present them to the W. Va,. Archives Dept. I have put a lot
of hours into that and perhaps posterity can get some good out
of it if I do that.

That applies to Boone County but I also have a fair amount
of material pertaining to Logan County. I am thinking about
digging up additional records there and addlng them to what I
have and putting that in Archives also.

.Dave Turner keeps on getting.additional census micrfilms
and has amassed quite a library of them. He concentrates on
a few families and really does excellent work. He secems to be
a naturally born detective in ferreting out thise things and
rarely makes a mistake. I have been out diogging some with his
brother recently, Branch Turner. Dave has not yet learned how
the name "Branch" got into his family but it has been there
for many generations.

I‘hope you and yours are all well and that you are
enjoying success in your genealogical efforts.

Sincerely



















the oldest, Benjamin H., enlisted in 1861 in Co. B, T7th
W. Va. Cavalry, Union Army, and died in 1862. Cause of death
unknown, probably disease, and exact date unknouwn.

The second son, Joseph N., enlisted in 1861 in Co. B.
of the same regiment and also died in service. Date and
cause of death unknown. Hursie M. White said that these
brothers had not married.

Come to think of it, I should correct myself here. At
the time these brothers enlisted the regiment was call the
8th Va. Mounted Infantry and after West Virginia became a
state in 1863 its designation was changed to 7th W. Va.
Cavalry. I might add that another brother, James A. White,
served in Co. B of the same regiment and survived the war.
George D., a fourth brother, enlisted in the same Co B in
186l.. He died in 1922 and I have a note that a younger
brother, Andrew W., died in 193l.

I have a note that the daughter Frances married William
A, Mutters but am unable to find a marriage record locally.
The Micajah White family lived near present Bald Knob, P. O.,
and just a little farther up Pond Fork is Jasper Workman
Branch which heads against Buffalo Creek. A road led up this
branch to Buffalo Creek and in the early days there was
considerable intercommunication between these places. The
swains of Buffalo Creek used this route when they came to
court the fair maidens on Pond Fork, one of them no doubt
being your grandfather Micajah Mitchell, who used this route
while courting your grandmother Clarinda White.

I think William A. Mutters must have been from Buffalo
Creek also and that he may have followed your grandfathers
example. There are Mutters families on Buffalo Creek now
and Dave Turner says that a man by that name, from Buffalo
Creek, was a candidate in the last Logan election.

It appears that the youngest daughter, Lowisa, also
married a Buffalo Creeker. The only Milton-Brgging I can find
in records of this area lived on Buffalo Creek. The 1870
census of Logan shows him as heading family No. 86 in Tria-
delphia District. He was then married and had four children.
This census shows him as being born 18ll., so he was 13 years
older than Louisa, who must have been his second wife.

If either of the two above marriages took place in Logan
County, Dave Turner and I missed them, but I might point out
that the courthouse of Wyoming County was formerly at Oceana,
which was nearer to where the Whites and these Buffalo Creek
families lived than the court houses at Madison and Logan.

While I am on the subject of this old “courtin'" road I
might mention that it can still be used by jeeps and trucks,
and that at the time of the Buffalo Creek flood disaster
last year several families used 1t as an escape route to
Pond Fork.




To get at other matters mentioned in your letter, in
particular the ancestry of your great-grandmother, Matilda
(Workman) White, your data about the pension application of
Joseph Workman allows us to at least make som educated
guesses.

In 1807 William Elkins made an entry in Kanawha County,
which then covered all of this area, to patent a tract of
land on Hewett Creek of Spruce Fork. Cabell County was formed
from Kanawha in 1809 and records there show that this entry
was rejected, no doubt because the land was already covered
by the large William McCleery land grant. Soon afterward
William Elkins moved up Spruce Fork far enough to get off the
McCleery grant, settling at the mouth of Beech Fork. This
was the house where Joseph Workman and Elizabeth Elkins were
married in 1813, and since it stood on the Cabell County side
of Spruce Fork the marriage was correctly recorded in Cabell
County. However, Joseph soon moved to Pond Fork, then in
Kanawha County, so it is easy to see how he might be confused
about the location when he applied for a pension 58 years later.

As to Elizabeth being a McNeely who had first married a
son of William Elkins, that is a tradition and 1 am somewhat
skeptical about it. However, as there were licNeelys living in
the area it is a possibility. To clarify this, as well as
other matters mentioned herein I am enclosing a sketch map
showing where some of these families lived. David McNeely was
a brother of the wife of William Dingess and came with him
when he settled in Logan in 1797. David settled just below
the island at Logan, which you may remember as Aracoma, and
has several descendants in Madison now, as well as in Logan.

A survey made on Pond Fork about 1810 mentions a William
McNeely living there then, but I have seen no other record of
him.

An affidavit made in 1816, and other records, show that
Jacob and James Workman came to the Island in Logangto clean ¥/n
up the old Indian fields on it, as the owner intended to
move there but instead sold the land to William Dingess. The
Workmans remained in the area for some time but Jacob soon
disappears from local records and James settled on Pond Fork
in present Boone County, at the mouth of what is still called
James Creek (see map).

As to the White family, Benjamin Harrison White (Chickasaw
Ben)setlled on Bufifalo Creek in present Logan County and
apparently stayed there until he died. Although Micajah G-
White's death record in Boone County shows that he was a son
of Perry and Nancy White, David Turner has proved quite
conclusively that this is an error and that his parents were
Benjamin H. and Nancy White.

Benjamin H. had another son, James White, who settled
at present Blair, on Spruce Fork, where U.S.#119 leaves Spruce

Fork and croSSes Blair Mountain, which you may remember from

1793
















situation. Virginia and Kentucky apparently solved their problem
with a straight line that crosses streams and ridges to what
is now called Pine Mountain, an extension of Cumberland. The
Virginia counties involved apparently settled theirs by a
straight line from an agreed point on Tug Fork to the mouth

of Gauley River. The earliest map I have seen of Cabell

County, dating from perhaps 1815, goes to such a straight

line. Such a line would have included the lower part of

of Buffalo Creek in Cabell County, crossed the mountain just
north of Amherstdale, and thence across present Boone, Raleigh,
and Fayette Counties to the mcuth of Gauley River. The way
land records were handled suggests that such a line was

agreed upon but I have no knowledge of it having been made
official.

The above conveyance mentions that it is a part of the
William Ward survey. There was more than one of these and I
have had occasion to deal with at least one in land surveying.
It followed Guyandot River, taking in only the bottom lands.
It was then easy to fix its location on a topogravhic map.

A11 surveys made in this area prior to the formation
of Kanawha County in 1789 are recorded, or were recorded in
Montgomery County, Va., and the Richmond land office. After
West Virginia separated from Virginia copies were made from
the land office records of all surveys or patents now in
West Virginia, and these are on file in the office of the
State Auditob in Charleston.

If you spill want this information, and if my memory
does not again play tricks on me it will be an easy matter
for me to pick this up some time when I am in Charleston,
plat the description, and fix its location on a map.

If there is not a strike of the airplane pilots I will
leave on the 23rd for Washington, spend Christmas eve with
a brother and his family in Meryland, Christmas day with
my daughter and femily in another part of Haryland, then
perhaps three days in Larchmont with a son, then New Year
with a son in Cleveland, then home on Jan. 2. Such is the
plan but I will be lucky if it is not disrupted.

So far I have no complaints about the weather, but right
now it is in the 20's and trying tc snow, though with little
success. I am one of those whc can do without a white
Christmas.

Sincerely

/&% ([ Cefser







507 Kanawha Ave.,
Madison, ". Va. 25130
Dec. 17, 1973.

Mrs. Agnes B. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I have just been looking at some of our past coore-
spondence and noted that more than two years ago you wanted
to learn the location of a tract of land and an island in
Guyandot River conveyed by Peter and Sarah Dingess t2 Allen
Christian Sr., 23 April, 1821. I intended loocking this up
but my memory, which is increasingly unreliable, failed me
and I never thought of it again.

The description was rather vague but mentioned Smith

shoal and you had assumed that this related to Smith Creek
in present Cabell County. I think this can't be the place
for in its lower reaches the Guyandot is a deeper and
narrower stream with very few shoals or rapids. furthermore,
the Christian families, as I recall, were all farther up
Guyandot River than Logan, and the Dingess lands were all
in present Logan County and none as far down as Smith Creek
in present Cabell. Some years ago I did a little work on
the several Hatfield families that settled near the Smith
Creek area quite early. Some of them acqulred a large land

rant extending from near Salt Rock and running down Guyandotte
Révev to, or nearly to Smith Creek, but the title was bad
and after years of litigation they lost it. I am quite certain
that I never saw the names Dingess or Christian in the area.

FeesgHatridélds. These Hatflelds were rather distant rela-

tives of those who later settled in Logan County.

Above Logan there are several islands and shoals and
many could qualify in this respect but I do not know of the
name Smith being aspplied to any of them, which is not strange
as place names like that change constantly as new families
live near them.

Logan County was formed in 1824 and never did go down
Guyandot River far enough to get anywhere near Smith Creek,
and the 1830 census has Allen Christian Sr. in Logan County.

A pood bit of confusion resulted from the little that
was known of geography and topography in this region when
Kanawha County was formed in 17 Its description began at
the mouth of Sandy River and ran up it and Tug Fork "to the
mountain generally known by the mame:of Cumberland mountainj
thence a northeast course along the said mountain to the
Great Kanawha, crossing the same at the end of Gawley
Fountain". The trouble was that Cumberland lMountain, which
forms much of the present Kentucky-Virginia Boundary, does
not even reach Tug Fork, nor does it extend northeasterly
from there. 1 do not know what was done to rectify this










507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Jan. 10, 1974

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwcod Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

Your letter of the 6th just arrived and I will answer
right away because it solved Som of my problems and I hope
I can solve some of yours.

I have just been copying and arranging in alphabetical
order the 1810 tax list of Cabell County, also arranging in
vetter alphabetical order the 1820 census of Cabell, not
because I am particularly interested in Cabell, but because
until 182l it included about all of Logan and a sizeable
part of Boone.

Tax lists do not yield anywhere near as much information
as census records but with the 1810 census of Cabell lost,
this is the next best thing. It apnears that all the state
taxed in 1810 were "tithables", slaves, and horses. What
tithables were after the separation of church and state is
not entirely clear to me but I think it was about the same
as the later poll tax, a fixed fee imposed on every male of
voting age. There is no tithable tax for any female taxpayer.

The two Allen Christians are in the 1810 Cabell tax list,
each assessed with one tithable and one horse. About all that
tells is that neiher had adult sons living in hils household.
They are also in the 1820 census of Cabell, and in the house-
hold of the elder one is a male, age over L5, no doubt allen
senior, one male 10 to 16, and one under 10; one female over
15, one 246/L,5, one 16/26, and one 10/16.

In the household of the younger Allen Christian was a
male, 26 to L5, Allen Jr. I would say, one male 16/26, one
16/18, two 10/16, and two under 10; also one female 26/L5
and four under 10.

The elder Allen Christian does not appear in the Logan
census of 1850, but the younger one does, one male 50/60,
one 20/30, one 15/20. ane 10/15, and one 5/10; also one
female 70/80, one 1;0/50, one20/30, one 1%/20, one 10/15, zmnz
two 5/10, ans one 0/5. The elderlay female in the home of
Allen Christian is a puzzle. She could have been the mother
of his wife. You say Allen Sr. moved to Shelby County, Ind.,
before 1630, but is it possible that he had died by that
time and that his widow had returned to live with Allen Jr.?

There is a Thomas Christian in the Cabell 1810 tax list,
one tithable and 13 horses, but he does not appear in the

1820 census of that county and is positively not the same
Thomas who appears in the 1830 census of logan.







Both David and Richard McNeely appear in the 1810 Cabell
tax list, only one tithable in each household, indicating
no sons there of legal age. There is also a William McNeely
with three tithables in in his household. Also a John, one
tithable.

David and Richard apoear again in the 1820 census but William
and John are missing. New names are those of Robert and

Samuel, and you think they married daughters of Allen
Christian and say that they moved to Shelby County, Indiana.

It is rather odd that on the 6th, the dag you wrote your
letter, a McNeely friend, descendant of Vavid, was here and

we were going over these names, wondering who they were and
what became of them. I did not think I would have the answer

so soon. Perhaps, after all, there is something to this extra
sensoryfeeception business. But we don't know their ante-
cedents. Perhaps they were the extra tithables in the household
of William McNeely of the 1810 tax list. Try your extre sensory
perception on that.

You say that a Nancy Dingess, wife of Peter Dingess,
moved to Indiana with the McNeelys and that it appears
she had no children. I wonder if the name Pster is a typo-
graphical error. Ragland says that William Dingess married
Nancy McNeely and had no children by her. William Dingess
conveyed land in 1826 but had died before the 1830 census
was taken. This would have left nancy free to migrate with
these McNeelys and it is not likely that she would have
gone with them, or that they would have taken her, unless
she was their sister. We may be building up a family here,
this Namcy, her brothers lobert, Samuel, David, and perhaps
Richard.

The only Peter Dinges of that era in Logen was & brother
of William and he married Sallie, daughter of Capt. Henry
and Sarah (Chitwood) Farley.

ITf you come east in the spring I hope you make Madison
one of the places you visit. Dave Turner and I will try
to cook up something good for you.

Sincerely
















SIGFUS OLAFSON
507 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 25130

Feb. 22, 1974

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

That was indeed our Gideon Farley whose death record you
found and I will forward that information to Mrs. Sadlon for
future publication. Gideon was in the 1850 census of Boone,
but not 1860, so I knew he had died in the interim, but it
is nice to have the record and the exact date.

It is especially gratifying to learn who the parents of
this @ideon were, but I am not able to associate them with
any of the seversal Francis Farleys that are on record.

According to Boone County census records the wife of this
Gideon was named Mary. I know nothing of her background.

As to the Simon and Francis Farley you enquire about,
it is my feeling that are not connected with the farleys
that Mrs. Sadlcnsis dealing with unless it is far back in
time and in Britain. They were wealthy business men in the
West Indies who dabbled in real estate in North Carolina and
Virginias, and some of their descendants did live ir Virginisa.
They were in a dither when the Revolution ceme along, afraid
of offending England and afraid of offending the Colonists
lest their Virginia and North Carolina properties would be
confiscated. One of them advised his som to resign his
commission in the British Army and to try to hang onto his
American land, so their roots in the New World cannot have
been very deep.

I enclose some material given me by Aubrey O. Smith
of Beckley, which you may keep. There is nothing in it to
indicate relationship with the Virginia Farleys. . I think
I have seen a little more, perhaps from the 1790's, but it
related to interfamily matters and had nothing indicating
relationship with anyone else.

You ask a number of questions about these Farleys. I
can give you no information other than what you may see in
the enclosed paper.

We have had e very mild winter - only one snow that was
gone in three days - the grass is green and the ground is
not frozen, but a good bit of rain. So far I have had all
the gasoline I have needed, and so has everyone else that 1
know, but it seems that everyone is doing some griping but
driving with a full tank.

Sincerely ,

; ;éja%;?%ica CZZ&&7f2¢4r2,
tmctoanones witone d omitd Fakion, LIS on plen















SIGFUS OLAFSON
507 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 25130

July 1, 1974

Mrs. Carl K. Pearlmen,
2001 North Westward Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

In accordance with your suggestion I am sending you
herewith the compilation I made from the records I eopied
in Richmond, Va,

As explained therein this is not an exact eopy of
everything in the Virginia reecords. It would no doubt
have been useful to know the oecupation of the groom and
the place of residence of both parties but my time there
was limited and I had to omit something. I copied what I
thought was most useful and practical.

I have not had an opportunity to check back my typed
and rearranged eopy with the original records. I have
never copied thousands of names like that without making
some errors, and my guess is that what I enclose may have
some, but I hope they are few/(

Our elected and appointed officers of the past were,
I presume, seleeted for political convenience rather . than
for their scholarly attainments or penmanship. I have
often wondered what to do with the errors they made, if one
should perpetuate them by copying things exactly, or if
they should be changed so that they can be connected with
the names of persons now living. I have generally chosen
the latter eourse as being most practical and useful.

I am now in the proeess of making a compllation of
Logan County marriages and for good measure I include those
for 1873-l4=5, which I have recently completed. These have been
rearranged in the alphabetical order of the grooms, with an
alphabetical 1list of the brides. I like to have things so
arranged that I can find them.

In Logan they complain about the Yankees having burned
the court house and its records, bufithrough the recent past
they have not been treated mueh better. In the Clerk's
office they tell me they have no marriage records for the
1865 to 1873 period. I hope there are W. P. A. copies in the
Archives in Charleston and will look the next time I am
there. If the W. P. A. copies from Logan are like those from
Boome I dread trying to deeipher them. Even in the Clerk's
office in Logan things in the 1870's are so mixed up that it
is difficult to tell which year you are in, and this applies
particularly to 1873 and 1874. Boone County marriage records
are & horrible mess, and I do not know if they will ever be
straightened out.












SIGFUS OLAFSON
507 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 25130

July 30, 1974

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, California. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I appreciate the corrections you have made in the marrieage
records I sent you. I would, of course, like to have these as
accurate as I can ¥, but in handling thousands of names
perfection is a goal that perhaps cannot be attained. Onn can
only hope that the value of the data presented outweighs the
damage caused by errors.

Some of those you noted were typographical errors, or
Just due to caerelessness. For instance, I well knew that
Jordan D. Mitchell was the father of Isobel Mitchell, but in
spite of that I made it Jas. D. I usually work out things
in longhand and then type things, but sometimes my eye strays
to the wrong line.

As to the marriage of Joseph Elkins or McNeely to Julia
Burgess (18750, it appears that there are two marriage records
involving the same persons. On 5-21-1875 Joseph Elkins married
Julia Burgess, and on 11-21-1875, Joseph MeNeely married
Julia Burgess. Ages and other data show beyond reasonable
doubt that the same persons were involved in these two marri-
ages. Was the clerk seprecting an error he had made? Had the
firat marriage been made with an improper license? Your guess
is as good a8 mine. In my opinion this is the same Joseph
McNeely who headed household No. 275 in the 1850 census and
294y in the 1860 census, and Logen Distriect No. 147 in the
1870 census.

I think I got messed up with the several Peter Dingesses
and had two of them marrying Z&HFER Catherine Clark, widow. I
Will check this the next time I am in Logan and let you know
what I find.

I have no knowledge about the parents of Jame (Moore)
Workmen or of the other Moore women you mantion, but your
letter indicates that you are perhaps on the right track.

When I came here 52 years ago our land agent, who worked
under me several years thereafter, was named F. K. Ball and
who was a great-grandson of Jane (Moore) Workman and who was
a truthful and relieble man. This Jane (Moore) Workman had
a daughter named Dorcas who married John Dent of Boone County,
who became a Union soldier, was ceptured, and died in éAnder-
sonville prison in Georgia. A daughter of this marriage was
the mother of Mr., Ball.

Dorcas (Workman) Dent subsequently married Joseph, son of
Floyd and Rhode (Duncan) White and lived to a ripe old age. In




her community Aunt Dorcas, as everyone called her, was looked
upon as the authority on pioneer times and Mr. Ball often
mentioned things his grandmother told him. According to that
Jane (Moore) Workman, mother of Dorcas, was the widow of John
Workman, not B. H. Workman, as you have it, and that John was
the .aén of James Workman, one of the Worlkman brothers who came
to the islands at present Logan. She said they raised a crop of
corn there and then went to Virginia and brought back their

. femilies.

Henry Clay Ragland says that John Breckenridge, owner of the
patent that covered present Logan and the islands, employed
James Workman to take charge of his land. Aunt Dorcas told Mr.
Ball that Breckenridge intended moving to this land and employed
her grandfather, James Workman, and his brother to clean up
the old Indian corn fields on the island. As far as I can recall
she did not EEEXBEXKKIZHY name the brother. She also said that
Breckenridge changed his mind about moving there and went to
Kentucky instead, after which the Workmans moved away. Her
grandfather, James Workman, eventually wound up &n Boone County,
- settling at the mouth of what is still called James Creek on
Pond Fork.

-~ Im 1816 a case was tried in the U. S. District Court in
Lewisburg, nowW. Va., involving ownership of land on Tug Fork,
and depositions were taken from early settlers, among them one
from Jacob Workman. He testified that he had come to Guyandot
River, epparently the island though he does not say so, 23
years before, which would make it 1793. He does not name his
brothér. Ragland has them coming there in 179, which is not
much different, but he has three brothers there and names them
as James, Joseph and Nimrod. I have made a diligent search of the
records and find no mention of & Nimrod Workmen snywhere, and
none of & Joseph workméh until many years later. Jacob Workman
is mentioned occasionally in Cabell County records while it
included present Logan. James Workman patented his land in
prestent Boone in 1811 and is in the Kanawha County census of
1810 and 1820. Pond Fork was taken from Kanawha in 182l to
form part of Logan, and there is a James Workman in the 50-60
year age bracket in the Logan 1830 census, who may be the same
man, though too young to have been a Revolutionary soldier, as
Ragland has him. Taking everything into consideration I am
inclined to accept the Aunt Dorcas version and believe that the
brothers who came were James and Jacob, and that if such persons
as Joseph and Nimrod Workmen came their stay was short indeed.

I do not know who Louisa White was, who merried Solomon
Browning, but I think Lucy White, 1850 family¥38, daughter of
James and Mary (Robinette) White is a likely candidate. I have
nothing to support that except the frequent lousing up of
like sounding names by census takers- she is the right age, and
the families were neighbors. You have to give people a chance
to meet and for a courtship to develop into marriage, s¢ at
a time when people did not range far, look for neighborhood







507 -Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
July 31, 197h.

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 Westwood Ave., '
Senta Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I mailed a lettér to you'yésfeﬁdaj‘and here I am
again. [ P S '

. I saw David Turner last night and asked him about
the identity of the wife of Soloron Browning. He has
her in his records as a*White but has no positive data
about her parentage.’ R R S - 4

Dave is a great-great-grandson of James and
(Robinette), White; perents- of -the. Impy. White I mentioned
as being in the 1850- ¢snsus and as probably the same
person'lhtér“sﬁown'as,Louisa,wthe:wifeqéf”Sblamdﬁi*‘
Browning. Dave is inclined to agree with theé theory 1.
have that Tucy White of  the 1850 census is the same
persen.as Louisa Browning of the,1860 census, wife of
Solemon Browning: & = - PR

.. This particular set .of Brownings, as well as this.
particular set of Whites, lived on Sprice Fork in'the
vieinity of Blair, which you may remember as being on.
the road between Madison and Logsn, though nearer Logan.
If you will turn to the Logan census of 1860 you will:
see that Mary (Robinette) White was then living with her
son, (Benj.) Wesley White, household No. 27l. Solomon
and Louisa Browning were.in household No. 276, almost: - - -

next doar.

If you turn to the Logan 1870 census you will see that
both Solomon Browning and (Benj.) Wesley White have moved
to Triadelphie District, being households Nos. 169 and
167 thevre, sﬁillvnbighborag3and§Mary,(Robipette) White,
ﬁowlshO“ a8 81’y¢ar§nold,xwas,still‘witn,her sony {(Benj.)

esley. e T N PR

 Kbeording to mg ‘records tﬁéfﬁiief@g}(ﬁeﬁj;)}wesley
White was Marsilla; daughter of Tandy “and Elizabeth .-
Burgess, 8o if the.above families Iived close to-each

vis Ll

other'becaase'offdloSemrelatfanghxp,“dnq moved . together

for the same reason, that relationship had®to be between
(Benj.) Wesley and Louisa. I refer to him as (Benj.) Wesley
_ because he. is listed as Benjamin in the 1850 ocensus and

. Looking at-ali:the evidence, which I have not done
. hermetofore, I now feel’itértain -that Loiiisay wi:
e onon Brbining, was'a amgater of Janes e e


















SIGFUS OLAFSON
507 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 25130

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

1 First let me say that I hope your husband is doing
well.

Your letter wes very informative and I am not going to
reply to it in detail now but have some things I want to
mention while they are fresh on my mind. Just the other day
a lady who formerly lived in Lincoln County showed me a
1926 Hamlin High School annual in which I found some inter-
esting material. It is printed on good paper and is a
hardback, and one wonders how & small school like that
could afford it. The first 18 pages are missing, also some
others, but there is enough left to show that F. B. Lambert,
the principal and the man who prepared it, must have been a
first class historian and an interesting person.

Here and there he inserts historical items and the
following is one of them and he is speaking of the way early
estates were handled: ;
'/_,.0{ W{Icl? L/I’?Carlé?'

"Many of these/appraisements are on record in
Cabell County,was then a part. One of these is
recorded under date of May 20, 1811. The apprai-
sers were Jacob Stallings, Phillip Haggor (Hager)
and Henry Farley. The estate was that of William
Toney, Sr., deceased. There is nothing to show
where any of these men lived - -"

I know where these men lived. Jacob Stallings lived on the
big bottom about 2 miles below Chapmanville, now occupied by
the Logan Country Club. Phillip Hager had been living on
Crawley Creek, which entered Guyandotte River opposite the
home of Stallings, but had moved to Spruce Fork in Boone
County, about 5 miles from Madison. Ceptain Henry Farley
%ived at the mouth of Peach Creek, about two miles below

ogan.

Turning to the 1810 tax list of Cabell I see that William
Tomey Sr. 1s listed wth three titheables in his household
and three slaves. Presumably these titheables are William Sr.
and two sons who had passed the age of 16. Also listed are
William Toney, John Toney, Squire Toney who presumably are
also sons but there is only one titheable in each household,
and no slaves.

X&XX The next tax list I have for Cabell is for the year
1815, It 1ists Lesh Toney, widow, with no tithables and
three slaves, and the sem@ Williem, John and Squire Toney.




- e
- Was Carc uf?g/y

!/

There were also two newcomers on the list, Edmund Toney and
Jesse Toney. Presumably these were two of the three titheables
who were in the home of William Toney Sr. in 1810 and by 1815
had reached manhood and established households of their own.

This may be doing a lot of presuming but putting all of
it together I think it makes a convincing argument that this
William Sr. and Leah were the William and Leah married in
Greenbrier in 1782.

I also enclose a clipping from a local paper, an interview
with an 0ld lady (she is my age) who is a Toney descendant,
but she.sgems to be somewhat confused. A John Toney had .
patented a tract of lsand there in 1792 and it is believed that
he lived on it for a while but had to leave becguse of the
Indian peril. Around 1800 Pointdexter Toney reoccupied this
land. He had married Jane Lilly and I believe he was a son of
the earlier John Toney and the father of Robert Toney, the great-
great grandfather this lady talked about, but I lack positive
proof. Coming to the same land and at the seme time as Point-
dexter,ywho quite certainly was his brother. He could also
“ﬂ,xf’”HEGENBeen the father of Robert Toney.

.~ Census and other records show that Robert Toney was born
in present Boone County in 1810, by which time several
femilies were living there and the last Indians had been
gone for 16 years. Indian Creek, where she says the Indians
came from, is only about a mile from where the Toney families
lived and takes its name from Indian mounds that are on it.

What this lady has done is to compress the incidents of
three generations into one and she has forgotten the first
two generations. However, the Toneys may have been the first
settlers in the county for they were in the area very early,
digging ginseng. Their "rooting encampment" is mentioned as
early as 1784 and was on a tributary of Big Coal River then
called Toney Fork but now called Clear Fork. This was about
30 miles from John Toney's land patent on Big Coal River.

Both of these items have come to my notice since I wrote
to Mr, Staley,

Getting back to the Toney's on Guyandotte, when I came
here 52 years ago a large hewed log house about a mile above
Chepmanville was pointed out to me as the Capt. Toney house.

He had been ceptain of the Logan Wildcats, a company of the

the 36th Va. Infantry of the Confederate army. I do not know
if this was the original William Toney Sr. home but am inclined
to think it was below Chapmanville. I have no real proof

either way. Capt. Hugh Toney was a son of Williem and Polly
(Caperton) Toney. Williem was born 1787, a son of Jesse Toney

of Monroe County.

Will you please return the clipping. There is not much in







507~Kanawha Ave.,
Madison. W. Va. 251 30
Aug. 30, 1974. ,

I"II'S. Garl KO Peal‘].n‘19~n,K
2001 North Westwood Ave.,’
Sante Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

You have asked me about the parents of Peter Riffe
and in my last letter I told you I had them as Gabriel
and Elizabeth (Muncey) Riffe in my notes but had a question
mark efter that, indicating that there was some uncertainty
about it.

I have turned to my old friend Ragland and think I have
found the source of my question mark. In Chapter XX he tells
about the four Perry Brothers, among them Jack, who settled
about & ‘mile above Huff Creek, -and lists his children, among
them a-daughter named Jané, and says:

Jane married Peter, a :son of Conrad Riffe, who was
one of the oldest settlers on upper Tug. Mrs Riffe
is'still living and is about eighty-séeven years old.
She “is the mother of :John Gordon and Patterson
Riffe, Mrs. F. M. White and Mrs. Eli Gore.

Since*Mrs.'Riffe was 8till living when Ragland wrote
this I think-it .likely that he knew what he was talking.
about’ o . - PN ’-" ,:. : . '
The Riffes came to Logan«Countgvsome time after 1860 and
first appear in a Logan census in 1¢ O;-Listings~follow:”:= Wt 5

T-121 Peter Riffe 62 e
- Jane " 69 ?
Sareh " 18 (M. Henry, son of Jeremiah Covey of
Pulaski County, 8-28-1878
- Minerva " - 15 (M. Eli, son Eli & Naney:(Ellis) Gore,
o TR } N 12_2)4__,1 873;_) oot ARD e
T=473 John Riffe 30 (Ragland's John Gordon Riffe) 3
"o Minerva:-" ¢ 2 ( Dati. of Jamés &.Sarah White)
. Leander "' . R T R LM 5
Mary Ho " 1 |
C-17  Pattersofr Riffe’ 367+ v ™o it o o oo
‘Martha.Bi - " .70 P6 (Dau. James'& Mary Toney )
-Flora Ag: UM DT epn s o o T
‘John By ¢ ¢ M 412 0 L s
T-17) Frencis White  ~ 25 =~ i s
' Mary A. " '29’(Dau;APbtérs&“Jane<Riffe ?)

Serah H, -~ " .3
Carlos = - " 6/12
























SIGFUS OLAFSON
807 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 285130

Sept. 10, 1974

Mrs. Carl K. Pearlman, o
2001 North Westwood Ave., |
Santa Ana, Calif. 92706 ’

Dear Mrs. Pearlman:

Instead of gallivanting all over the landscape, as I
usually do in my letters, I will try to confine this one to
one subject, the branch of the Toney femily mentioned by
Mrs. Shivertaker in the e¢lipping you recently returned to
me. As stated previously this is the earliest family I know
of in this general area that still has descendants here.

Members of the Toney family had a ginseng digging cemp
on Coal River in Raleigh County as early as 1784 and perhaps
also in present Boone. In 1792 a patent was issued to John
Toney for a tract of land near Racine in present Boone
county. It usually took two or more years from the appli-
cation to the issuance of a patent, so he must have applied
for it in the 1780's, and the survey is recorded in Mont-
gomery County. The land was in that county until 1789, when
Kanawha County was formed.

I have reasons to believe that John Toney lived on this
land for a while, thus being the first settler in present
Boone County, and that he had to leave because of the Indian
menace, but I have no documentation for it. However, I can
well believe it for Indians were raiding around Charleston
as late as 1794, I think the traditions that Mrs. Shiver-
taker heard told by her family applied to this John Toney
rather than later members of it. The Indians were badley
defeated at the Battle of Fallen Timbers in Ohio in 1794, and g
no raid of any kind was made anywhere in West Virginia*by *thereaires
any Indians, so this incident could not have involved Robert
Toney, or any later member of the family.

Around 1800, give or take a few years, Pointdexter Toney, ‘
who had married Jane Lilly, settled on this land. I feel
reasonably certain that this Pointdexter Toney (there have
been many others) was a son of the John Toney mentioned above,
as he took possession of the land that John had patented and
spent the rest of his l1life there.

Among the children of Pointdexter and Jane Toney was Robert
Toney, born on Big Coal River 1n 1810. This was 16 years after

the disappearance of the last Indians. His marriage to Peninah
Foster is recorded in Kanawha County, November 12, 1836, but
does not give the name of her parents.

|
Boone County was formed in 1847 and its first census was |

taken in 1850 This was the first census which gives the names

and ages of all white people. In this census the family of ?

Robert and Peninah Toney is shown as follows:






Joab Fowler 35

Mary E. " 26 (Dau. of Robert & Peninah Toney)
John E. " 2

Charles H." 3/12

William H. Fouler 25

Frances u 23 (Dau. of Robert & Peninah Toney)
Anna P, " 2

Robert H, " 8/12

John L. Toney 23 (Son of Robert & Peninah Toney

32 (Dau. Simeon & Parthena Vickers. She
was a widow, previously married to
Jones.)

Pharesina ¢

The other children of Robert and Peninah Toney are not in
the 1870 census.

Robert Tomey died in 1880, but not until after the census
of that year was teken. In the 1880 census the family is
listed as follows:

Robert Toney 70

Helen " 6

Mary Lavette 50 Stepdaughter
Juliet " 36 "

Louisa " 16 " ?

From this it may be inferred that Robert Toney had married for
his second wife, Mary Lavette, a widow, but it does not tell
us her maiden name. As there were no children this is perhaps
not important.

Census records of Boone County for 1880 show the fodlowing
for the children of Robert and Peninah Toney who were still
living there:

Alfred Kirk 39
Jene A, " I
Jane A. " 10
Caroline n
Robert "
William "
Rebecca "
Oathar "

(Dau. of Robert & Peninsh Toney)

Carey Toney (Son of Robert & Peninah Toney)
Georgianna

Charles "
Emma "
George "
Robert "
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SIGFUS OLAFSON
807 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA. 25130

Oct. 6, 197L

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I expect to be away most of the time for the next two
weeks or so and want to comment on one item in your letter
of Sept. 29, relating to the time of the last Indien raids
or troubles in this general area.

I have never heard any account of any Indian troubles
of any kind after 179% that affected any part of vYest
Virginia. In the early part year there were several raids
and a few whites killed in the Kanawha Valley but later in
that year the Indians were badly defeated and had heavy
casualties at the Battle of Fallen Timbers in Ohio. That
brought about immediate cessation of hostilities. The Treaty
of Greenville was signed Aug. 5, 1795 and the Indians agreed
to surrender most of Ohio, but I believe a few who had not
participated in the raids or wars and were Christianized
were permitted to stay.

Ohio became a state in 1804, as by that time most of
it had been settled. Indians still held parts of Indiana.
In 1811 they were defeated at the Battle of Tippecanoe in
Indiana and again forced westward, this time as far as Kansas
for a lot of them.

The Workmans came to Logan in 1793 according to a depo-
sition made by Jacob Workman in 1816. Jacob Stollings bought
land on Guyan River in 1795, described as "being the same
land occupied by the said Stallings". Alexander lMcNeely, who
by census records was born in 1798, always gave his birthplace
as Cabell County, though it actually was Kanawha at the time.
This, and far more recods along the Ohio and Big Sandy Rivers
show conclusively that the settlers flocked in as soon as they
knew the Indiasns were moving west in accordence with the Treaty
of Greenville. By 1820 more than 300 miles of settlements
separated West Virginia from any hostile Indians and any tales
about Indian raids in Logan are just too absurd for consideration,
no matter how explicit.

There is often some truth behind such traditions but those
who tell them are not intentionally telling untruths. They are
just skipping a few generations. What they credit to greate.grand-
pa really happened to greatpgreat-great-grandpa. I think I know
a little about Logan County history and do not know of any settler
there that was ever bothered by Indians. James Crawley was killed
in 178l on Crawley Creek while a member of a surveying party,
and Richarc¢ Hewett on Hewett Creek while a member of a group pur-
suing Indians, and Joseph Gilbert similarly on Gilbert Creek,
also Thomas Huff on Huff Creek. None of these were settlers and
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
March 5, 1975

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Pear Mrs. Pearlman:

While digging through the accumulated debris on my desk
I came up with your letter of November 6 in which you said
you would like to have me send you the McGinnis material
given me by Aubrey Smith. I hurriedly went to the Pearlman
file to see if there was a carbon of a letter indicating
that it had been sent to you, but finding none I have
concluded that I goofed again. or perhaps I am only three months
late. I now enclose it along with my apologies.

I see that two sons of Pyrrhus McGinnis married daughters
of Andrew and Louisa (White) Workman. These daughters were
first-cousins (or was it double first-cousins ?) of your
grandmother, Clarinda White.

I think I mentioned visiting a son in Texas in November,
and we spent 8 days in Mexico City. I had thoughts of going
to Portugal and Spain this winter but had misgivings about
it and_when the time of the tour was changed I had them return
my deposit. Perhaps I should have gone because we have had
a dreary winter, not particularly cold and not much snow,
but a lot of rain and cloudy, misty weather.

I have kept myself busy, working on the census and
other material relating to Logan and Boone Counties which I
intend to give to the State Archives and the library of the
University of West Virginia, and in a few months should
bring that to a finish. I have just about finished Logan
with four ring binders, each with about 90 typed pages.

The first has excerpts from Cabell County 1810 and 1815 tax
lists, and 1820 Cabell census, all trying to show Logan (I
should say Logan-Mingo) residents, 1830 census, 1810 census,
county maps at census dates, and some historical notes.
There is also a binder for each census, 1850-60-70, with
families arranged alphabetically and all the genealogical
data I have added.

I am doing the same in Boone for 18%0-60-70-80, and have
part of that completed. It is a wonder that my typing finger
has not been worn down to a stub. I have also dabbled some
with the Wyoming 1850 census, largely from Mrs. Bowman's book,
so I may have been duplicating your work in part. I have
thought some about going to Wyoming for additional material.
There must be mush more genealogical material there than is
shown in the booke. ‘

There is a small Community Collese in Logan now that has
a surprisingly good library - more than 2,000 volumes by West
Virginia authors or relating to West Virginia. They want to



















507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
March 8, 1975.

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

First of all I want to say that I am indeed pleased to
hear that you are coming "east" again and I hope you can
spend some time here in Madison, but your letter is dated
March 2 and you say you are leaving next Sunday, which is
tomorrow, and no mail out of here until Monday evening, the
10th, so immediate communication is a problem. I would have
liked to ask you and your friend to spend a night here as I
I have an empty bedroom with two single beds in it and a
bath next to it. I think I have enough new material to keep
you occupied into the wee small hours.

I will also alert Dave Turner who covers a narrower
field than I do and as a consequence does better work
than I. Having no duties and responsibilities I can also
double as a chauffeur. My accomodations are not quite up
to Waldorf Astoria standards but I think you would both
live through them, and my breakfast cooking.

As to the information you request, I do not know the maiden

name of Nancy M., wife of Dr. Hugh Bryan. He was from Allegheny
County, Va., and I think he married before coming to Logan.

The wife of John Claypool was Rebecca Shaver and I am quite
certain they were married in Greenbrier County. The Claypools
moved there before coming to Logan County.

I have no information about Harriet, wife of James P.
Mitchell, or Harriet, wife of Thomas Burgess.

Amy, wife of William Ellis, was a daughter of Francis and
Tabitha (Vance) Browning. I presume you know that Tabitha was
the daughter of Abner and Susannah (Howard) Vance, the same
abner who was hanged in 1817 for killing Dr. Horton,

Nancy, the wife of William Dempsey, was a daughter of
John Vannatter, early settler in Logan, mentioned by Ragland
as being from the valley of the south branch of the Potomac.
I do not know the name of his wife.

Martha, wife of Andrew Dempsey, was a daughter of James
and Rachel Starr. James was married twice, his first wife
being Rachel, daughter of HEmile Millard, who may have been the
same person as IEmbly Miller, occasionally mentioned in early
records from the Tug Fork section. i

Alena, wife of Joseph Dempsey, was a daughter of the Abner
and Susannah (Howard) Vance mentioned above. She was also the
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
May 26, 1975

Mrs. Carl K. Pearlmen:
2001 North Westwood Ave.,
Senta Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I have been on the move much of this montlx, Antiquities
Commission meeting May 1 to 3, then left on the 7th for an
archaeological meeting, 8th to 10th inclusive, then on to my
son's in Houston where his family, consisting of his English
wife and mother-in-law, himself, .and an Abyssinian 6at, the
meanest cat I ever saw, awaited me, also the grandson from
Colorado, his wife (she is a Guamanian, if you know what
that is), and the one and only great-grandson, who is now nearly
two years old. He did not seem much impressed by a mere great-
greandfather and had pressing affairs on his mind that took up
most of his time elsewhere, but it was still nice to see the
little rascal, L flew back on the 1lith and got home late.

On the 18th I drove to Wheeling, W. Va. for a meeting
of the directors of our archaeological society, and the
next day I went on to a nature reserve owned by Carnegie lMuseum
of Pittgbupgh, about 70 miles east of that city. A group of
archaeologists had been invited there for a conference on rock
art, meaning carving, painting, or doodling on rocks, by
prinitive people. Fifteen had been invited there as guests of
the museum, one from South Africa, one from Australia, one
from Italy, one from Canada, one from Sweden by the way of
Canada, and ten from the United States, and we ate high on
the hog while there, and don't ask me how I came to be
invited for I don't know. I got home late on the 23rd, dog tired.
I am now trying to take off the four pounds I added at this
gathering.

I am glad your library liked the books. They were of
little use to.me because hardly any of the people in this
area have their ancestral roots in that part of Virginia.
I have another book here, Livelys of America, that I have little
use for, and I doubt if you took a look at it while you were
here. It has 892 pages and is not indexed - and what a job that
would be - and seems to me to be pretty much of a hodge-podge.
It starts out in Virginiq sbout 1690 and spreads in all directions.
If you want it for your library I will send it to you, but don't
say you have not been warned.

I have been corresponding occasionally with Mrs. Judith
(Foster) Voss, 38l Mayfield Ave., La Crescenta, Cal. 9121,
some of whose ancestors are from Boone County, and recently
she sent me a U7 page typed manuscript relating to the Asbury
family, by H. C. Holtzclaw of the University of Richmond. It is
well written and very well documented and though the author
did not know that some his Asburys had gotten into Boone County

I had no difficulty in relating the ancestors of lirs. Voss %o

























July 9, 1975
Dear Ma, OLafson:

Just a cond to Let you He. 3igfus Olagson
know that THE LIVELYS OF AMERICA 507 Xanmawha Avenue
annived today. Thanks se much. Hadison

1L will be August belcne Jest Vingdnia 25138
T can domate it o the genealogical
soeiely, but you may be suxe I shall
do s0 af the {irat oppoatunity.

Sincernely,




2001 North Westwood Avenue
Santa Ana, California 92706
July 16, 1975

Mr. Sigfus 0lafson
507 Kanawha Avenue
Madison, West Virginia 25130

Dear Mr. Olafson:

You may not wish to clutter vour files with the enclosed letter and notes.
I forward them to you, however, since they reflect some of my most recent
thoughts on the WORKMAN family.

Sincerely,

e

{ A=

(Mrs. Carl K. Pearlman)
Enclosure

/

My July 16 correspondence to Mr. Ralpﬁ H. Sayre enclosed.


















2001 North Westwood Avenue
Santa Ana, California 92706
July 19, 1975

Mr. Sigfus Olafson

507 Kanawha Avenue

Madison, West Virginla 25130
Dear Mr. Olafson:

More verbiage on the WORKMAN connections.

By the way, | have continued to search for an answer to the CHAMBERS--DOARN/THORN
dilemma but with no success.

Sincerely,

(Mrs. Carl K. Pearlman)
Enclosure

Letter of July 19, 1975, to Mrs. William Haqer

L |










507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

My thanks for the copies of your letters to Mr. Sayre,
dealing with problems relating to Workman family history, which
I enjoy even though I can contribute little towards their
solution. Perheps if we throw all the Workman data into one pot
and fish out the individuals, one by one, we can eliminate
enough of them to simplify problems relating to the remaining
ones. .

With that in mind I want to mention one that has had little
notice in Anderson's Workmah Femily History, or elsewhere, this
being Thomas Workman. The marriage of Thomas Workman and Serah
Deskins is recorded in Tazewell County, Virginia, Nov. 24, 1805.
Some have read her name as Dickerson but I am inelined to go
along with Deskins because it was a cormon name in the area.

The beginning corner of the Dingess & French 600 acre
survey, on Spruce Fork of Little Coal River, made in 1809,
is ‘described as being "near Thomas Workman's Improvement'.

The 1850 census of Boone County lists a family consisting
of Thomas Workman, age 78, born in Pennsylvania, his wife,
Sarah Workman, age 67, born in Virginia, and Harvey Workman,
age 31, apparently their son. The visitation number is 37,

The Boone 1850 census also lists as family number 252
Joseph McNeely, his wife Marthg, age 37, and their children,
Rhoda, 1li, Louisa, 12, Andrew, 10, Wilson, 8, and Martha, L.
This Joseph McNeely must have died about 1855 as among the
Boone County marriages listed in the library of the Virginia
Historical Society in Richmond, on August 31, 1857, is the
marriage of his widow, lMartha, to Dr. Alexander Church. le was

a native of Massgﬁyaﬂaizs, born 1788, a son of A. & P. Church.af #ass,
New HAMPIHIEG

Family No. 628 in the 1860 census of Boone Countyconsists
of Alexander Church, age 72, physician, age 72, his wife
Martha, age .8, and Sarsh Workman, age 76. Her age is so close
to that of Sarah, wife of Thomas Workman in the 1850 census,
that I feel she is the same person. wWhat all this seems to tell
us is that Thomas and Sarah Workman had a daughter Martha who
married Joseph lMcNeely; that after his death she married Dr.
Church; thatsgfger the death of her father, Thomas Workmean,
her mother i came to live with them. In the Boone 1867
census the birthplace of this Sarah Workman is shown as
Halifax County, Virginia. '

From the above it seems to be very likely that the Thomas
and Sarah Workman who were in Boone County were the same




Thomas Workman ans Sarah Deskins who were married in Tazswell
county in 1805. His age is comparable to that of the elder
Workmans of this area, and this, together with the fact that
he was born in Pennsylvania, came here from Tazewell County,
and lived in close proximity to other Workmans, is strongly
indicative of close relationship with them.

The Thomas Workman Improvement, mentioned in the Dingess
and French Survey in 1809, was about L miles south of Madison,
end the lay of the land suggests that it was on the east side
of Spruce Fork. Since this stream was in Kanawha County until
1809, and thereafter until 182l the line between Cabell and
Kanawha, one would expect to find him in one or the other of
these counties. However, he does not appear in the 1810 census
of Kanawha, or the 1810 tax list of Cabell. Apparently then he
left Spruce Fork and went elsewhere. He seems to have been
absent from this area for quite a few years, and then to have
returned to where several Workman families were living on
Pond Fork.

I am as yet uncertain about his children. Quite surely the
Hartha who first married Joseph McNeely and later Dr. Alexander
Church, was a daughter, and the Harvey Workman who. was with
Thomas end Sarah Workman when the 1850 census was taken, was a
son. It seems likely that David Workmen, who in 1850 was living
next door to Thomas and Sarah, was their son. There was also a
Robert Workman here in 1850 that I once thought might be a son
but it now appears certain that he was a son of Joseph and
Hannah (Reed) Workmen, as listed by Mr, Sayre. There is a James
M. Workman, age 23, in the Boone 1850 census who lived not far
from Thomas and Sarah, and whose parentage is unknown.

I have & hunch that Thomas and Sarah might have moved back
to Tazewell after a brief stay in this area around 1809, and
then later to the Workman "settlement" on Pond Fork, but so
far this is no more than a hunch. However, their daughter
Martha, born 1812, wife of Dr. Alexander Church, gives her
birthplace as Tazewell in the 1860 census of Boone. The David
Workman mentioned above, born 1822, also gives his birthplace as
Tazewell. .

I mention these things with the thought that we might be
able to segregate a few of the individuals from the herd, and
perhaps we can do that with many of the others.

Sincerely

Jm‘” Llfan,




507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
July 29, 1975

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear lMrs. Pearlman:

I first want to tell you that I sent a copy of my letter to
you, of the 27th, to Mr. Sayre, though I failed to mark that
properly on the one I sent you.

This letter will pertain to the family of John Workmen, who
on page 6l3 of Anderson's Worlkman Family History is listed as of
unknown parentage. It is apparent that Anderson did not get much
reliable information about this family from her informants. I
have in previous letters mentioned his daughter, Dorcas White,
who said he was a son of James Workman, one of the Workman
brothers who came to the island at Logan in 1793. As far as I
have been able to learn this John Workman never did live on Pond
Fork or anywhere else in Boone County. He lived on Garrett Fork
of Big Creek which heads against tributaries of Hewett Creek, a
Stream that lies partly in Boone and partly in Logan County.

I am sure you know that this John Workman married Jane
Moore, daughter of George and Margaret Moore. In the 1860
census of Boone County Jane gives her birthplace as Bath County,
Virginia. John Workman died in Logan County at some time prior
to 1850, and in the 1850 census of Logan County his widow and
children are listed as follows:

260 Jane Workman

Margaret
George
Virginia
Tunecil

Mary (Wancy?)W

Mary J.
Dorcas

William
Benjamin
Valentine

In the above
and the remainder

u
1
1
11}

n
!

3]
.
i

51
21 Mar.lariah,dau. Williem & Hamnah (Huffman) McNeely
18 " 1Isaac R.,son Geo.W.k Nancy (Farley) Ferrell
18 " Lucy Ann,dau. Wm, & Hannah (Huffman) McNeely
1
0
12 " 1.John, sen Wm. & Mary Dent. Mar.3-17-1858
* 2.Joseph,s. Floyd & Rhoda (Duncan) White
10 " Judah Cath.,d. Willis & Judsh Brinkley ?

8 " Rebecca, d. Jodeph % Delilah (Comer) Ball
2

the names and ages are taken from the 1850 census
from other sources.

I also have what I regard as reliable evidence that there was
a daughter Ann who married a widower, Greenville Nelson, who lived
on the part of Hewett Creek in Boone County, no great distance :
from where John and Jane Workman lived. In the Boone County census
of 1850 she is shown as 26 years old and there is a 2 year old
child, Valentine. This must be the same 2 year old Valentine that
is listed above with Jane Workman. This Ann (Worlman) Nelson must
have died about 1857-8, as her youngest child was born in 1858
and her husband, Greenville Nelson, remarried in 1859.




It will be seen that the 1850 census list does not list
all the children of John and Jane Workmen that were listed by
Anderson, nor does Anderson list all of those shown in the
census. we do not have the age of John Workman but it was
probably near that of his wife Jane, who was born in 1799. It is
possible that some of the older children, beside Ann, were
married and had left home when the 1850 census was taken.

At some time in the 1850's Jane Workman moved from Logan
to Pond Fork in Boone County, settling some L or 5 miles from
present Van, which was in the lower part of the area where so
meny of her husband's relatives lived. In the 1860 census of
Boone County her household appears as follows:

195 Jane Workman 61 b. ‘Bath Co.

William " 21 Logan
Benjamin " 18 u
Louisa " 11 " Boone
Valentine Nelson 12 " "
Naency Jane " g v "
Ruha.ma " 6 H 11}

The three Nelsons were children of Jane Workman's deceased
daughter Ann, now meking their home with their grandmother.
I might add that in 1870 Jane Workman was living with her son
Benjamin Workman, on Hewett Creek, not many miles from her
former home. She died in 1879.

As to the 11 year old Louisa listed with Jane Workman in
1860, as shown above, she must be a granddaughter but I do not
know anything about her parentage.

The 1850 census of Lagan lists a daughter Margaret in the
family of Jane Workman. I do not know what became of her. '

The son George moved to Nicholas County, W. Va. during or
soon after the Civil War. He had, as noted by Anderson, married
Mariah McNeely, but I know nothing about their children, or
children he may have had by a subsequent marriage, exXcept what
Anderson says. |

The son Tuncil Price Workman married Lucy Ann, daughter of
Willism and Hannah(Buffman) McNeely and their children were |
as follows:

Harriet C. Workman, b.1860, M.1.Marshall, s. Wm. & Mary Chambers.
M.2.Robert, son of Thos.& Eliz.(vance)Hunter

|

Scott u 1862, died young
James " 186lL, died 1868
Monarcha " 1867, mar.Wm.B.,s.Joel Jr.& Marg. (Auxier) Estep
Theora J 1869, m.Tuncil Clay,s.Thompson & Eliza Workman

(Eliza was dau. of John & Sarah Vannatter)
Ellsworth " 1873 m.Fancy Ann,d.Wm.& Adeline(McNeel¥)Gibson
Charles " 1877 m. Martha, d. James & Elkins
Eliza " 1876 died young

Oscar French " 1879



Virginia, daughter of John and Jame (Moore) Workman, as
noted above, married Isaac Raeburn, son of George and Nancy
(FParley) Ferrell, and at least for a while lived on the part of
Hewett Creek that lies within Boone County. I have a record of
two of their children, Sarah J. A., born 185, and Benjamin,
born 1856. Virginia died in 1867. There may have been more
children but I have no further record of this family.

The daughter Dorcas married John Dent, March 3, 1858 and
they lived on Dent Branch of lMeadow Fork, a Boone County
tributary of Hewett Creek. John Dent enlisted in a unit that
became Co. A of the 7th W. Va. Cavalry. He was captured at
Jackson River Bridge, Dec. 19, 1863, and died in Andersonville
Prison Sept 11, 186l4. There was one child of this marriage,
Virginia Dent, born 1859, whom I knew quie well. She married
Gilbert Ball and had several children, among them Floyd Kenna
Ball, whom I have mentioned several times as having been land
agent for our company, and I was associated with him for many
years.

Dorcas (Workman) Dent, widow of John Dent, about 1866
married Joseph White, son of Floyd and Rhoda (Duncan) White.
Their children, as far as I know, were Benjamin R. born
1867, died young; Robert B., b. 1870, died 1892; Chloe, born
18743 William B., b. 1876, Lorenzo, b. 1877, and Willard,
born 1879. I was personally acquainted with with Willard.

William Worlkman, son of John and Jane (Moore) Workman,
married Judah Catherine, daughter of Willis and Judah Brinkley.
They Had one child, Columbia, born 1868. Here I must confess a
little uncertainty; there were several William Workmans and I
have been told that this one was a son of John and Jane, but
at the moment I cannot lay my hands on any documentary proof
confirming this.

Benjamin H. Workman, the youngest son of John and Jane
(Moore) Workman, married Rebecca C., daughter of Joseph Jr.
and Delilah (Comer) Ball. Their children were Sella, b. 1871
Winford, b. 1873; Charles, b. 1875; and Electra, b. 1877.
Benjamin H. Workmen died in 1879, the same year as his mother,
Jane (Moore) Workman, who was living with him at the time of
her death.

This completes a list of all of the children and grand-
children of John and Jane (Moore) Workman, as far as I know them.
I have gone into considerable detail because in Workman Family
History Anderson went into considerable detail in dealing
with certain members of this family, some of which is not in
accord with what I believe to be the true record.

I realize that this is not closely related to the problems
that you and Mr. Sayre are trying to solve, but nevertheless it
is another bunch of Workmans that can be stashed away as not
involved in these problems.

)
] ¥
Sincerely /
CC to Mr. Sayre ,¢f£;77¢¢44 CZ;LéLT%h4ﬂ4




























507 Kanawha Ave.,
Madison, Y. Va, 25130
Aug. 7, 1975

Fr. Ralph H. Sayre,
Route 1, Box 92,
"Buekheannon, Y. Va, 26201

Dear Hr., Sayre:
* boundat y ared

I enclose a sketch cf the Logan-BoonaAnear which John and
Jane (lMoore) Workmean lived until his death, and though Jane moved
to Pond Fork she returned to this area to spend her last days
with her son Benjemin, who lived on or near Headow Jork. She must

be buried somewhere in that area,

The purpose of this letber is to make some corments on your
letter of July 2l to Mrs. Pearlman. I sece that on page 1 you
mention Wimrod Workman as an early Logan settler. As far as [
know there is no evidence that such a person as Nimrod Workman
exlisted at that time except what Xegland wrote more than g hundred
years later, I admire Hagland and believe he set down faithfully
what he was told, including some traditions that are positively
wrong, and he did no ressarch on his owne. It secems clear to me
that someone misinformed him as he does not mention Jacob Jorkman,
whose presence in Logan as one of the three original Workmans
there is well documented. I think the name of Kimrod should be dropped
unless actual evidence is found that he existed. The one Nimrod
who is mentioned in lLogan came along much later,

On page 2 you mention Hoses Workman end there 1 can perhapns

~ do no more than add confusion to a confusing situation, but here

I think consideration should be given to the geographical area of
Logan County at various times. When orgenized in 182l Logan
included, beside its present area, all of present Hingo, iliyoming
and italeigh Counties, and substantial narts of Lincoln, Boone,
Mayette, and i‘cDowell. It extended from the Kentucky border to
New River, and this was its extent when the 1630 census was taken.
In the Logen 1830 census is a Moses Workmem but he could have been
living anywhere within this vast area,

I suspect he was living on VYorkman Branch, a tributary of
Clear #ork of Big Coal River, which was then in Logan County,
later in fayette, and now in Haleigh, my suspicion stemming
from the fact that he married Llizabeth Scarborough, This is a
neme entirely missingin all the early records of present Boone,
Wyoming, Bogmm, and Mingo, but Scarborough is a rather comion
name in Raleigh, fayette region, and along lew River. There is
a little town in Fayette County called Scarborough.

Fayette County was formed in 1831 and beside part of its
present present area took from Logan County all of present
Raleigh exceot Slab Forl District. This district is in south-
western Raleigh and in no way affects the Workman picture. Thus
when Fayette was formed Workman Branch was within its boundaries
and remained there until Raleigh was formed early in 1050, I
. do not have the 1810 census of Fayette County but you say on
page 2 that Hlizabeth Worlmman apoears in it as the head of a




household in fayette County, which indicates quite clearly
that husband Moses had either died or departed, “hen Halelgh
County was formed in 1850 iWorkmnan Branch fell within it, and
Elizabeth and some of her children are listed in the Raleigh
census of ti:at year, You suspect thwat this MHoses was a son of
Deniel Workman of Greoenbrier County, and I think the above
tends to support that theory,

To permit comparisons I have put the 1530 Moses Workman
and his family on a sheet of graph paper, whiulfils enclosed,
and below that I have put the two Moses Workmans who appeared
in the Logan 1840 census, ‘“hen consideration is given to the .
ten year interval between these census periods it can be seen
that the 1830 Moses Workman Pemily does not match sither of
those in the 1840 census,

vhen the 1840 census was teken Logen County still
included a&ll of present Wyoming and all the vortion of Boone
where the Worlkmans lived., On the same sheet of #raph paper
I show the four Joseph Workman familles that appear In the
Logen 1810 census. Thios is something to play around with and
see if one can properly segregate them, - :

(m page 5 of your letter - I do not agree that James
Workman ever lived in Charleston. In the Kanawha County census
of 1010 his name is ariong people who lived on Big Coal iiiver,
but in that census the families are not always in a sequence
related to the nlaces where they lived. All local traditions
place James at the mouth of James Creek, at present Bald Knob
postoflice.

: Workman

You have mentioned James Hewett,several times and I have
wondered why he had that second name’ of Howett., Pionecer
histories tell about an Indian raid on New River settlements
in 178 and of settlers pursuing the raiders, overtaking them
at what is called Indian Gap in the head of Pond Pork, where
the two groups fired at each other without 7 casualties, The
next day the pursuit continued and the settlers were ambushed
on Hewett Creek, one of their number, Richard Hewett being
killed, The pursult continued and the settlers claired that two
Indians were killed on Guyandotte River, 2 miles below the island
where the YWorkmans first settled, and seven more at the #alls of
Guyandotte, ncar present Yest liamlin.

I enclose a sketch shewing Logan 10630 béundaries in red,
superimposed on current county boundaries, and its 18110
boundaries in green, on the same sketch. These are irntended to
show the areas covered by Logan County census redords of 13630

Sincerely

CCto Mrs. Pearlman
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
August 18, 1975.

Mrs. Agnes Pearliman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I spent most of last week on an archaeological "safari'
with a local friend, and spent a night in Buckhannon, where
Mr. Sayre lives. I gave him a ring, was asked to come out, but
it was late, already dark, and I am too old to risk trying to
find someone in the coungry at night.

You say in your letter of Aug. L that I said Virginia, wife
of Isaac Raeburn Ferrell, was a daughter of James Madison Work-
man end his wife Cynthia. I must have said that when I typed
until I was sleepy as I am then in just the right condition to
make booboos. A daughter and son of James M. and Cynthia Workman
a brother and sister of Isaac Raeburn Férrell, which may be howe
I became confused. Isaac himself married Virginia, daughter of
John and Jane (Moéore) Workmen, and after her death he married
Cynthia, daughter of Sylvester and Rebecca (Ball) Conley. I
have had that in my records for perhaps uO years and still stick
with it because I believe it is right.

‘When I came to Boone County 53 years ago one of the first
people I met was Bill Workmen, . and a few years later, when I
made a bank loan to build a homé, he endorsed my note. If you
will look at the top line on page 651 of Anderson's Workman
Famllv History you will see him listed as 537&, W. Henry Workman.
He is one of the feiwr Workmans I have met who is interested in
his ancestry and seens to know it well, not’ only the Workman
line but others as well. He told me & long time ago that his

randparents in the paternal line were Abraham and Mary
%Ballard) Workman, whose only son was James Madison Workman,
but they had several daughters.

Bill still lives here and will soon be 86. His eyesight
is poor but he still has his wits about him. I telephoned him
a few minutes ago and he firmly verified the above. He said
he and his son Bill Bruce went .to Abrahems grave recently,
which is on Spruce Fork three miles from Madison, ‘with the
intention of cleanlng up the old. cemetery, but found it so
full of Poison ivy that they decided to wait until the follage
died down some. .

I asked him to name thg d&ugnters ‘of Abraham and Mary
(Ballard) Workmen. -He seid one was Frances who married Tuncil
Price. This can be doéurenteéd and is family No.#33 in the
Boone 1850 census and there is a host of descendants still in
this area. The census shows *fances born 1809.

Another was Lugy, born 1813; ‘who married Thamas Chandler.
This is femily No. 488 in the Boone 1850 census.

‘A third, whosevname‘hg did not rqmember,vmarried a




MceCormick and moved to Lens Creek in Kanawha County. They should
be in the 1850 census of that county.

A fourth was Millie, who married Crispin I. Stone of Logan
County and this is family No. 23l in the Logan census of 1850.
It indicates that she was born in 1813. In records she appears
as Mildred, Millie, and Melia. '

A fifth daughter, Susan, married a Collins, probably George
Collins. No such family appears in Boone County census records
of 1850 or 1860, but George (B.1820) and Susan (b. 1825, appear
in the 1870 Boone census, but not in the one for 1880. Bill
Workman thinks this may be his great-aunt but is uncertain
about it.

It seems quite certain that there was a sixth daughter,
Amanda, who married Mitchell C. Clay. They appear in the Boone
1850 census as family No. 42, I know little about this Mitchell
C. Clay but the name suggests that he was a descendant of the
Mitchell Clay of New River, part of whose family was massacred
by Indians in colonial times. He appears as a captain of Boone

Militia in 1847 and in the 1850 census. He patented a bract of land

on Hewett Creek, a tributary of Spruce Fork, but thereafter
diseppears from Boone records.

Bill Workman thinks that Abraham and Mary Ballard Worlman
may have had as many as seven daughters. The 1830 census of
Logan County, which then included the part of Boone County in
which Abraham Workmen lived, The 1830 census of Logan shows
8ix young females in the household of Abrahem Workman, but
by that time the oldest daughter, Frances, was already married
to Tuneil Price and had three children, which suggests that he
may be right.

I questioned him about the parentage of Abraham Worknan
but he had no information about that. He said his father,
Mendeville Clay Workman and John L. Workman recognized each other
as relatives and thinks they may have been second or third
cousins. John L. Workman was a son of Benjamin R. and Rebeéca
(French) Workmen. Benjamin R. Workman was a son of Joseph and
Hannah (Reed) Workman, and there I think you are getting into
Mr. Sayre's branch of the Workmans.

As far as I can tell, Abraham Workman never lived in what
is now Logan County. According to the Boone 1850 census he was
born in North Carolina in 1782. He lived on Pond Fork for a
good many years and a stream there called Big Abe Fork is said
to have been named after him, but he spent his last years on
Spruce Fork, living near his son in law, Tuncil Price.

James Madison Workmen was known as Madison Workmamn. In
the 1860 census of Boone he gives his birthplace as Kanawha
County, which in a way is correct as he was born on Pond
FPork which at the time of his birth, 1820, was in Kanawha. He
spent all of hig life in what is now Boone County. The Wor
Family Higtory 1ists13 of his 1 children, but not in the order



of their age. It also has them born near Chabmansville, Boone
County. This no doubt means Chapmanville which is in Logan
County and at a time when post offices were scarce it may

have been the family's post office. The family home was on Trace
Fork of Big Creek, not far from the Logan County line.

I do have a fair record of most of the descendants of this
family down to about 1880 and if you or Mr. Sayre want them I will
list them for you, but I warn you that they would add many
pages to a Workman history and most of the names would be other
than Workman.

My brief telephone conversation with Bill Workman todsay
was the first time I have discussed family history with him
for many years. I will take some of my records there and sece
if they will bring back to his mind anything that might solve
some of the Workman problems.

Incidentally, the mention of a Thomas Workman improvement
in an 1809 survey does not mean that he was living on it then.
He could have come there soon after his marriage, made a
clearing, found out that land titles were guestionable, which
was the case, and then departed. The clearing, or "imorovement"
would have remained and could have served as a landmark for
surveys in the area. Dingess * French made three surveys in
the area in 1809, were unable to get a patent for one of them,
and did not get a patent for another for nearly ten years.

Sincerely
: | y
CC to Mr. Sayre 11r52°u1 ﬁ g ]

P. S. The Workmen Family History has James Madison Workman
as a son of Robert Workman, which is positively wrong.
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507 Kanawha Ave.,
Madison, Y., Va. 25130
August 25, 1975

Mp, Ralph H. Sayre,
Route 1, Box 92,
Buckhaanon, W. Va., 256201

Dear Mr. Sayres

four letter of the 23rd is thought-provoking and in a way
supports the thinking of my friend Bill Workman, who sees as
his relatives descendants of your ancestor, Joseph vorkman,
rather than some of those nearer at hand,

I had noted that a son of John and Jane (Hoore) orkman
was named Tuncil Pricc Yorkman, and knew thet funcil Price had
narried Frances, daughtor of Abraham and Hary (Ballard) Workman.
As presently kmown there was not close relationship involved
end I am unable to explain the matier, Pcrhans, as we learn more,
the reason will become anvarent,

As to the Price family, I have traced it back to St,. Havry's
County, Maryland, where Benj]amin Price married Zleanor {(Hellis)
Smoots Their oldest son, Thomas, wes born there, about 1778.
Probably around 1790 the family moved to Culpepper County, Va.,
where Tuncil and others were borm, There is some indication that
his name was Tunstall, and in some way connected with a family
of that neme.Later the Temily moved to North Carolina, uhere bhe
Thomes, the oldest son, Married Flizabebth Dedournett, snd in
1506 they settled in present Danville, two miles from where I
live. Tradition has them as the first settlers in this vicinity.
They were soon followed here by the parents of ‘inomas, Benjamin
and Dleanor Price, and their sons, Peter, Vernon, Saul, and FRANCES
Tuneil, who was the youngest, and in 1889 he married Mem o+
daughter of Abraoheam. "his merriaze is recorded in Kanawhe County,
a8 neither Beoone nor Logan had been formed, I know of nc record
ol Abrahem ‘iorlman having been in this area at that time, but as
his deughter was married here he must have been in this vicinity.

2

It ie rather odd that the first mention of & Workumen in
this area and what is now Boone County uas an 1809 reference
to Thomas Workmen's imnrovement, in e survey, and later the
same yoar the sscond reference is to the marriage of Abraham,
And Abrgham spent his last days within a nile of this “"imorovement"
and is buried there.
You mention having a note from 3wain's BOCAN COURTY HISTORY,
but I do not look upon him as a historian. He was & newspaper
man who came to Logan in the early 1920!'s who nersuaded the
Chamber of Commerce that the county should have n now history,.
Le wrote short biographies of scme of the nroninent local
business men, got others to write accounts of local industrial
development, threw in the family history that Henry Clay
Raglard had published 25 years carlier, got his money, and departed,

If he had copied Ragland correctly, it would not have been
80 bad, but that part of the work was carelessly and sloppily




Bone. As far as I can tell Swain did no research whatever. Hagland
difnt't do any either but he at least interviwed a large number of
people and set down trutifully what he was told. There are many
errors in what he wrote but most of them were made by his informents.

About 1940 I was able to borrow what was sald to be Ragland's
mnanuseript and my secretary copied it for me. You mention what
Swain said ebout the marriage of Mildred Workman, but this is
 the way Ragland has it: "John Stone, who settled at the old Stone
Parm in 1809. is also well represented in the county, lie was from
Pittsylvania County, where he married Hiss Jemnnie Shelton. Among
his sons was Crispin I., who was born in Pittsylvanis in 1807, He
married Miss Mildred Workman - -~ -". My friend Bill Workman is in
agreement with this except that she was referred to in the family
as Millie or Helila.

About 1852 the Virginia Assembly passed a law recuiring
County Clerks to send Sopies of vital statistics to the capitol
in Richmond, This began in 1353 and continued until the outbreak
of the Civil wWar, and I copied the marriages in MHichmond. “hése
recorded in the logan courthouse were destroyed, which included,
no doubt, the the marriage of Crispin I. Stone and Hillie Workman.

The Hiclmond records show the marrisge of Admirel ry, age
25, son of John and Catherine Fry, to Rhocs Worlomen, daughter of
Obed and Rebecca Workman, l1-19-185%5, I do not know Catherine
Pry's maiden name but lebecca Workmen's maiden name was Leambert,
Admirel Pry and family eppear in the Logan 1360 census, but not
therealter as the area where the Prys lived was taken from Logan
in 1867 to form part of Lincoln,

Other Worltman marriages in Logan County that are recorded in.
Ziclmond are John Workmen, 23, and Charlotte Davis, 13, no data
about parents, 5-30-18533 Jonn Worlman, son Josephus and llary
Workman, to Mary Thompson, daughter of Patten * M. Thompson,
5-21-1858 (ages not shown)j Joseph Yorkmam, 20, son of Joseph &
Worlmen, to Lyra ? Lowe, 17, daughter of Joscph and
Feobecea 10we, 12,25-1853; Obedish Workman, 18, son of John & 3ally
Workmen, to iiery Dalton, 15, deughter of William & iery Dalton,
3-17-18563 Joehn Dent, 16, son of Williem % Mary Dent, to Dorcas
Workman, 20, dau. of John & Jene Workman, 3-17-1853; Charles
Hibbets, 21, son Stanley & Margaret Hibbets, to Julia A. Workman,
dau, of Josephus & Mary Yorlman, 10~24-1858; Gordon Lilly, 19,
son of G. #ry & Fanny Lilly, to Hartha W/, Workman, 17, dau. of
Josephus * iary Worlkmen, 8-13-1858: and Imazious ? Zvens, 20,
son of Wilson i Pheobe H.? Lvans, to Mary Workman (no asme given)
dau. of Aly end lancy VWorkman. I am listing all of these on the
assumption thet you went all Worlman Marriages. Logaen at that time
included 21l of present Mingo, which bordered on Kentueky, and
gome of these people may heve come out of there as they are new
to mé.

I will enquire about a Workmen family bible from DBill
Workman,

Sincerely )<f CZ)
CC to Mras. Pearlmen _










507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Sep‘b. 8, 1975

Mrs. CarJ."K. Pearlmen,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I have talked to Bill Workman again and he has no knowledge
of there having been an Abraham Workman Bible. However,lthink
some progress was mede in determining the identity of his.
daughters and the persons they married.

You will rdcall that in my letter of Aug. 18th Bill
Workman named four of them and the men whom they married.
He also said there was a Susan who married a Collins and -
another whose name he did not recall who married a McCormick
and lived in Kanawha County on Lens Creek. In your letter of
Sept. 3 you show that this family had to be either that of
Samuel McCormick or Jerry McCormick. ‘

A railroad did not reach this area until 1909 and before
that all goods coming here were hauled by wagon from Marmet,
which is at the mouth of Lens Creek. Mandeville Clay Workman,
Bill's father, would make.occasional trips there and when he
did would stay overnight at his uncles home, as the road. went
right by it. When Bill was 9 years old, which would be in
1898, he went with his father on one of these trips and stayed >
overnight with his father's uncle. He thinks his name was Sam, |
which would correspond with your Samuel. He recalls no children
and the ones you mention would by 1898 have been past middle age.

In a previous letter I mentioned that there was a George
Collins with a wife Susan in the 1970 Booné census, but I had
no way of telling if this Susan-was Abraham Workman's daughter,
I now think I have a clue. Under the old Virginia constitution
the only elected officials of a county were Jjustices of the
peace, and they bore the respected title of Squire. They chose
the county officers, such as sheriff, clerk of the county court,
etc. James Madison Workman, the only son of Abraham Workman,
was always known as Madison Workman, and as he had served as
a Justice I presume he was called Squire Madison Workman.

I have just noticed that George and Susan Collins had a
son named Squire Madison Collins. It just looks like Susan
Collins was proud of her brother, Sqguire Madison Workman, and
that this might indicate that she was Abraham'8 daughter
Susan, who married & Collins. Evidence like this may be a little
thin, but I think it is worth considering.

I have long had a record about Abraham's daughter Lurana
being the wife of Kelson Stollings, but at the time I wrote
it had completely slipped my mind. This will then account for
all the children of Abraheam and Mary (Ballard) Workman, if the
above evidence is acceptable,

Sincerely I
Co_py to ¥r. Sayre ,/JJW (D%KW




2001 North Westwood Avenue
Santa Ana, California 92706
September 17, 1975

Mr. Sigfus Olafson
507 Kanawha Avenue
Madison, West Virginia 25130

Dear Mr. Olafson:

Thank you for your letter of September 8. Please accept, too, my best wishes for
your new genealogical society. | am sure that your efforts had much to do with
getting it started.

Enclosed are letters written to Mrs. Hager and Mr. Sayre. Until one of us makes a
significant discovery, | belleve we are at an impasse as far as the earliest Workman
generations are concerned. Perhaps my NOrth Carolina search will be fruitful.

As you will notice from my letter to Mrs. Hager, | have been working again on the
McNeely lines. Perhaps you will have some comments to make regarding those | have
mentioned.

I do appreciate all you have done to help complete so many of the family groups.
Sincerely,
/'/"
/7 5 j-Ct;,-J/
>
(Mrs. Carl K. Peaplman)

Enclosures















Sept. 14, 1975

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 N. Westwood Ave.,
Sante Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

You will recall our Thorn- Doren discussions and today,
though really busy in other matters I have run into two persons
with information about it.

I think I have told you about my interest in archaeology.
Recently I learned of the impending destrucyion of a mound in
the area and persuaded the State of W. Va. to send an archaed
ologist to dig it proverly and he is staying with me. Last
night a lady neighbor said she was having as guests a couple
she had met on a recent tour and the wife had ancestor troubles gr
difficulties. The neighbor tcld her about me and I was able to
give her some help. One of the reasons for this dinner was to
permit the lady to meet me. f

I told this neighbor that because of my committment to the
archaeologist I could not come to the dinner but as the site to
be explored was only 13 miles out of Madison I would come in
long enough to spend a few minutes with this couple, which I

did,. ady showed mejand glancing through it I noticed mention
7of Catherine Doren and the will whereby she left her estate to
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<her four daughters, Catherine Johnson, Christina Ellis, HMary
Garrod 7, and Hannah Chambers. She also had notes abpout the
husband of Cathqg%ﬂ;_gggggijThere was, as I recall, data about

——8 Drother of dacob Doren, a Revolutionary soldier who had been

born in a certain township in New Jersey.

This lady, Mrs. Fields, went to the records of that New
Jersey township and found no Dorens in it, but a lot of Van
Dorens, including a Jacob who was the right age and who dis-
appeared at the right time to come to Virginia to be the one
mentioned above, after dropping the Van from his name. She {
also learned about his ancestors who came from Holland to New
York in the late 16008s. ‘

Mrs. Hager, with whom you have corresponded about the
Workmans, told me about a High School son who wanted very much
to do some drchaeological work. I told her to send him to our
dig today and Mr., Hager brought him. He invited us to come to
supper (dimner is a noon meal here) tonight. We went and during the
evening 1 mehtioned my experience with Mrs. Fields. Mrs Zager
said she had the data about the wills. The will of Jacob Doren
was appraised in Greenbrier County, January, 179L. The Dorens
lived in the part of Greenbrier that became Monroe in 1799,
and the will of Catherine Doren was approved in Monroe, August
1821, with the above heirs.

lirs. Ffields will send me her notes which ¥ will send to you.

L ZI¢4 Sincerely///P , | o |
%?ﬁ(o s Tefoq \J%%/ﬂ C()L“%/V‘&L/









SIGFUS OLAFSON
BO7 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA. 25130

Oct. 3, 1978

MI'S. Carl K. Pe&r’lman’
2001 N. Westwood Ave.,
Santa Ana, Cal.,92706

Dear Mrs. Pearlman:

As usual, I have let myself become involved in many
things, including helping dig an Indian mound that was
scheduled for destruction, and working in rain and with cold
mud led to a bout with a flu-bug in which I was coming out
second best for a while, but I am 0. K. now and am trying to
catch up with my correspondence.

On Sept. 29 I wrote to Mrs. Dorsey C. Fields, 141l West
Virginia Ave., Dunbar, W. Va. 2506l;, who has the Doren-van
Doren material and asked her to send a resume of it directly
to you. As I understood herd she has the van Doren family
from Holland to N. Y. about 1690, and then into a certain
township in N. J., until the Revolution.

A Jacob van Doren disappears from this N. J. locality
and a Jacob Doren appears in Virginia around the beginning of
the Revolutionary War. The Revolutionary record of another
Doren, thought to be a brother of Jacob, also in Va., shows
that he was from the same N. J. locelity, so it appears both
had dropped the "van" from their names on arriv@ting in Va.

Later, Catherine Doren, widow of Jacob Doren, left her
estate to her four daughters, among them Hannah Chambers and
Christina FEllis. The Doren, Chambers, and Ellis families all
lived in the same area of Monroe County and I think there is
no doubt about Hannah being the one who married Robert
Chambers and Christina marrying Owen Ellis. As far as I know,
neither Robert Cheambers no Owen Ellis ever moved to Logen
County, but some of their sons did, Jacob and James Chambers,
and Evan and Phillip Ellis, and they seem to have come about
the same time, probably because they were related. Ragland
says The Ellis brothers came to Logan in 1811 and that Evans
married a Hines and Phillip married a Black. The marrigge
recod in Monroe shows that Phillip married Elizabeth Hinchman,
which may account for the Hinchmans coming to Logan. Ragland
-says that was abogt 181L.

I am unable to tell you why your great-aunt and husband
named their son Van Voren, unless there were traditions of
the name in the neighborhood. There was a much later Doren
Hinchman, during my orevious residence in W. Va., and for all
I know he may still be living.

Sincerely

p”
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Oct. 18, 1975

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs. Pearlman:

I think both you and Mr. Sayre are West Virginia Hillbilly
subscribers, and I am wondering if you noticed the photo of
Nimrod Workman and his daughter, Phyllis Boyers, on page 5
of the october 18 issue, which incidentally is today, though
I received my copy some days ago.

Both of these people are from Mingo County, W. Va., I
expect to go there in the near future for a short stay, and
if I have the opportunity I will try to meet them. Both
are said to be singers of country ballads, etc., and if
I learn anythlng I will send it to both of you.

Slncerely Y
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507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va, 25130
Oct. 19: 1975

Mr, Ralph H. Sayre,
RtED 1, BOX. 92’
Buchharnon, W. Va, 26201

Dear Mr, Sayret

I enclose comments on the list of Worlkman femilies in
the 1900 census of Boone and Logan Counties; West Virginia,
which you sent me recently, and hope they will be of some
help to you.

In these comments the various families are shown in
the same order in which you listed them except the Boohce
County ones are placed in cne group. You had them in two
groups with the Logan families between them,

I have also used the same family or visitatlon numbers
as you did.

, Whether indicated on my letters or not, I send copiles
of all of my Workman correspondence to lirs, Peariman. There
is a limit to the number of legible copies that my old
typewriter will make so I do not ordinarily send copies to
Mrs, Janet Hager, but I mee her frequently and let her read
my Workmen file and copy from it anything she wanta.

Sincerely

COPY to Hrs. Peaz'lﬂ]an XW @W
W




Corments on list of Workmans in Boone and Logan census records
which was furnished by Mr., Sayre. From 1900 census.

BOCNE COUNTY

212-212, This Benjamin Workman was son of Joseph and Arminta
(Workman) viorkman - see family L1 in reytona List., 1870 census,
snd 1680 census. Joseph was son of James H. and futh (Halstead)
Workman, and his wife, Arminta, was daughter of Benjamin R. and
fdebecca (- rench) Workman, and Benjamin R. was a son of your
Joseph and Hannah (feed) Workman.

The first named Benjamin above married Angenora C., daughter of
Williem W. and HMargaret (Javins) Harless - see family 198 in
Peytona Dist., Boone 1870 census.

39-39. Columbus Workman was a son of David and Elizabeth (Brown)
Woriman - see family 230 in Boone 1860 census where Columbus is
shown as age 7. For ancestry of David see 30-30 below. Columbus
narried first Almira, daughter of George and &liza Coon, and
second, Amenda, maziden name unknown.

220-222, Ldwin Workmen was son of Jasper and Arrisbe—{(Hinchmsn)
Workman, who were married in 1865 and not in 1895, as shown in
Anderson's Workmar Family History. Arrisba was daughter of
William and Heney (Stollings) Hinchman of Logan County. Eduwin’
married Sarah, maiden name unknown. On second thought and by
Boone 1880 census Zdwin appears to have been a son of Jasper
by his first wife, Martha Chambers, daughter of James and
Elizabeth (Cole) Chambers, who died in 186l.

102-102, Austin Workman was a son of James Jr. and Hebecca
(Chambers) Workman - see family i 32, Boone 1850 census,

James Jr. was a son of Joseph and EFlizabeth (MelNeely) Workman,
the Jr. having been attached to his name to distinguish him
from the 8lder James ‘orkmen in the same comrunity. His wife,
febecca, was a daughter of James and “lizabeth (Cole) Chambers
of Logan County, and a sister of the first wife of Jasper
Workman, mentioned in the oaragraph above, Austin Workman's
wife Barsh, was a daughtier of Stephen K. Hensley.

171-172. This Charles Vorkman was a son of ¥illard F. and
Eveiire (Bradley) Workuan -sce family 58 in Crook Dist. in
Boone 1870 census. Millard f. was a son of James Jr. and
lebecca {Chambers) “orkman and a brother of the Austin vorlosan
in the preceding paragranh, which see. ¥veline, the wife of
¥illard F., was a daughter of John D. and Martha J. (Pauley)
Bradley. fosa, the wife of this Charles YWorkman,was Rosa ann
Burgess, her parentage unknown to nme,

30-30, David Workman, whose full name was David Pierce Workman,
is listed as living alone. Xe was born in Taxewell County, Va.,
the son of Thomas and Sarah “Werkman. This seens to be the same
Thomas Workman who married Sarah Deskins in Tazewell in 1804
and the same Thomas Workman who made the “improvement” on
Spruce Ffork in Boone County, mentioned in the Pingess % French
600 acre survey, made in 1809. His stay there appears to have
been brief as he does not apoear in the 1810 census of Kanawha
or the 1610 Cabell tax list, and these counties bordered on




Spruce Fork at the point where the "improvement” was made, but
he was back in Boome when the 1850 census was taken, living next
door to his son David, ses families 37 and /138, It seems likely
that Thomas returned to Boone around 1845 as abotit that year his
son David married Elizabeth, daughter of James and Lucy(Ferrell)
Brown. In the Boone 1870 census David is shown as having five
children (family No. 22 in Crook Distriect).

22-22, Charles YWorkman, single, in jail. I cannot identify him
ut GColumbus Workween (39~39 in Crook District) had a son Charles
of the same age as thls one,

LO-h0, William Mooney, son of Matthew and Harriet {Perrell) Hooney,
married Tmmazetta, daughter of ¥oses and Caroline Workman -ses
family NHeo. 53 in Crook Dist. in Boone 1870 census, This Moses

was probably a son of Moses and Sargh (Marrs) Workmen, who may
have lived in Logan County, but I am not certain about it. I knew
William Mooney for several years, as well as some of his sons.

bi-ltle Allen Workman was a son of David Workmam, 30-3Q above, and
his wife, Llizabeth (Brown) Workwan, and a brother of Columbus
Workman, 39-39 agbove, He married first,; Arabella, daughter of
Charles and Flizabeth (Williams) Price, and second, Nancy Ellen,
daughter of James and Minerva (Kirk) Honaker.

1h7~-147,. Columbus W. Workman, No information.
262-262, Charles L. Workmen, I have no records of this family.

108-108, Charles Workman. Age does not match but this may be
son of Willlem J. Workman, family No. 145 in Sherman Dist.,
Boone 1880 census, but I doubt ib,

65-65, This Charles Workman was a son of Benjamin Workman, who
was son of John and Jane Yorkman of Logan County. This Benjsmin,
or I should say Benjamin H,, married Hebecca €., daughter of
Joseph Jr. and Delilah({Comer) Ball. He died in the latter 1870's
and is buried near the home of Mrs. Janet Hager, See family No.
156 in Washington Dist., Boone 1870 census. EBis widow merried
meppded Wnm., HFansford Cook. See family No. 131, Washington Dist.,
Boone 14030 census. :

325~326, Charlss ¥. Workmen was & son of Tuncil P. and Lucy Aann
(HeHeely) Workman. Tuncil P, was a son of, John and Jane (Moore)
Workman and & brother of the Benjemin H. ﬁag%r in the preceding
paragraph. Charles ¥. Workman merried Martha Florence, daughter
of James and __ __ _ Hlkins.

67-67. Clay Yorkman, This was HMandeville Clay YWorkman, son of
Jas. riadison and Cynthia (Mclleely) Workman, and James Madison
Workman was a son of Abrahem and Mary (Ballard) Workman. Cynthisa,
wlfe of James Madison Workean, was a daughbter of Alexander and

Hary (Clendenen) MeNeely. Clay ¥orkman married Victorie, daughter

- of Hontgomery and Arminta (Garretson’/ Hager, Theilr son is a
clese friend of mine.

28l -285. Ellsworth Workman was a son of Tuncil P. HWorkmen end a




brother of Charles E. Workman, sécond paragraph above, which
see, His wife was Hancy A., daughter of William and Adeline
(McNeely) Gibaon.

235-236. Man, Bennett. This should be Martin Pennett, see
family 221 in Washington District, Boone 1080 census. I heve no
information about Asa L. Workman, the boarder, 5 years old.

LOGAN CCUNTY

28-20, Flias Workmen was & son of Moses and Polly (Mullinsd
orkman - see family 178 in Togen 1860 census where he was Eii
Workman, and family 133 in Chapmanville Distriet in Logan 1870
census where he is Elias Workmen., I have no information sbout
the parents of Moses or the wife of Elias,

- 27~-27, William S+ Worlman. Frobably son of Abijah and Hancy
Perry) Workmsn, who had a son William born about 1850, See
family Ho. 177 in Logen 1860 census. I have no information
about Mary E., the wife of William S. Workman. ,

30-30, Bige Workman. This was Abijah Workman, son of loses and
Polly (Mullins) Workman, and brother of Elias Workman, second
paragraph sbove, Mariaeh, the wife of Bige, was & daughter of
Meskin and Pheobe (Worlcman) Vance, who lived in adjacent

Mingo County but then still a part of Logen. 3ee family No. 394
in Logan 1860 census. ' \

280-280, Winfield Fill, No information about this group.

@lif
Oct. 19, 1975. /f’ﬁ//%/)

Copy to Mrs. Carl K. Peariman




507 Kanawha Ave.,
Madison, W, Va, 25130
Oct. 28, 1975

Mrs. Carl K. Pearlrna.n,
2001 North Westwood Ave., .
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs.. Pearlman:

- You ask when I may be able to send you some of my census
annotations ready for copying. I wish I knew. As of now I.
have finished the early one on Logan-Mingo, pre-1850, and -
it has been xeroxed by Southern West. Virginia College in Logan,
and the W. Va. Archives. TEXX Archives has also xeroxed Boone
1850 and they did the same with a miscellaneous one I had on
Cabell. County which I thought was not worth copying. Boone
1860 is in the tail end of a final:check. Boone 1870 is ready
except for a section on. the Negroes, records from 1870 relating
to them are. very scarce - we never had many - and they are
unable.to supply much about their ancestry. My 1880 one is now
so full of - penciled notations that I will have to retype it.

As to my commlttments, I have promlsed all to the
Archives, to W. Va, University Library, the LDS library in
Salt Lake City, and am uncertain about what Marshall U. and
the 1little aollege in Mingo County will want. I had thought
about waiting until all were completed and then driving to
Morgantown-with them to the University Library, but I have
about concluded:to feed them out plecemeal when I finlsh

The principal cause of the~delay is'my geﬁtingfiﬁvolved
in so many other things. For 1nstance, during this month I
spent one whole week at a mound in this county being ‘dug by
State atchaeologists. I had proloted the. thing and felt
obligated to stay:there. Also, -I spent more then half my"
life, 45 years to be exact, working for Thomas A. Yawkey, who
owns the Boston Red Sox basebdll team in the American League.
This year they won their division title, beat  Oakland in the
league playoffs, and-then played Cincinnatti in the WOvld
Seriess I took my son-in-law and grandson to the games in
Cinminnatti and that consumed -another weéek. I attendsd an
archaeologigal meetin in Wheeling, ‘which used up three days.
I am a.member of the W. Va, Antiquities Commlssion and it had
s meeting that teok another day. -

Since I started this letter I have had a telephone call
asking me to be chairman of our county's bicentennial committee.
I have not accepted but will think it over. Looking forward
to November I have aechaeological and &ntiquities Commission
meetings that will consume six days and my daughter wants me
for Thanksgiving. It's a tough life.

- Sincerely /

'j“f’f;ml Cilerfsvo




507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Nov. 1, 1975.

Mr. Ralph H. Sayré,
Route 1, Box 92.,
Buckhannon, W. Va. 26201

Dear Mr. Sayre:

This is my birthday and I will start my 80th year by
giving you what information I have about the Yorkmans on the
list you sent with your letter of Oct. 23. As before, I will
use your family numbers that you used and list them in the
same order as you did. I have no information whatever about
some of the families you list.

CROCK DISTRICT

21-21. Floyd Workmen was a son of George -F. and NaBey (Gunnoe)
Workman, and a grandson of Josepfl and Llizabeth (iteed) Workman,
see Crook family 8 in Boone 1600 census. He married Hose Bell
Coon 1-29-1896.

‘mentioned
118-118. This is George Floyd Workman, the same George ﬁﬂh&mﬂﬁﬁ
in the preceding paragraph as the father of Floyd Workman, and
his home in Boone County was close to the Wyoming line, You
have stated that his first wife was Sarah Belcher. His second
wife, Nancy, was a .daughter of John and Jane Gunnoe, who lived
near the Wyoming line.

L3-43. Isaac Workman was a son of Joseph Jr. and Margaret
Workman, family MNo. 419 in the Boone 1850 census. I am uncertain
sbout his marrages but think he first married Hancy, daughter

of Elijeh and Nancy (Dick) Jaterell, and second, Harriet, born
1847, daughter of James and Elizabeth ( Perrell) Brown. The
children listed in the 1880 census are Isaacw,age T, Eveline,
age 5, and Albert, age 1. I do not know the mother to which
each of these should be assigned.

85-85. This is the 7 year old Isaac mentioned in the preceding
veragraph, and son of the Isaac who heads it. He married
Cosby, daughter of George and lMartha (Pauley) Green, 251-1893.

1-1. Lucretia, wife of Williem C. Cook, was a daughter of
James and Sarah Webb who first merried Leander, son of David
and Elizabeth (Brown) Workman, who are in the Boone 1880
census as Crook Dist, family 89, and then had two children,
Chloe, age 2r, and lartha, ) months. The childxren on your list,
Van and Jacob, are of this marriage, and Hansford, whom you
show as born Oct. 1891, must also be of this marriage, though
the father, Leander, had died four months earlier, l-22-1891.
Lucretia thereafter married a widower from Wyoming County,
William Chapman Cook.

219-221, Jasper Workman was the son of Joseph and Elizabeth
(VicNeely) Workman and is No. 4847 in Anderson's Workman

Family History. Fe married férst Martha, daughter of James
and klizabeth (Cole) Chambers, who died?in 186l.. He married




[-{lﬂéhﬂ(ﬂ"”/

second, in 1865,{;;;pah (or Arrispah), daughter of William and
Nancy Stollings' end widow of Thomas Nelson Ballard, who had
died of wounds in the Civil War while in the Union Army.
Anderson has him marrying Rispah in 1895, which is wrong.

: oy 1REC
169-170. Millard F. Workmam was a son of James and Rebecca
(Chambers) Workman, who are Crook family 35-while HMillards
family is No. 36, and all are in Family 209 in the Boone 1860
census. Millard married Evaline, .  daughter of John D. and
Martha (Bradley) Pauley. You mention a cild of this family
which was gone in 1900. This was Charles Worlman who had
married by that time and he was in the 1900 list you
previously sent as family 171-172.

32-32. ¥ighbar Workman should be Nighbert Workman. He was a
son of Moses and Caroline Workman, see Crook family 2 in
Boone 4880 census. Nighbert married Delilah, daughter of
Floyd andNancy (lMiller) Brown and in the Boone 1880 census
their family is Crook 73.

99-99. This is William Workman, son of Joseph and Elizabeth
(McNeely) Workman, No. L8llL in Anderson's Workman family
History. He married first, Hannah, daughter of James and
Elizabeth (Cole) Chambers; second, Martha P. (Berry)
Womelsdorf; third. Virginia, daughter of Oliver and Elizabeth
(Akers) Curry. o

100-100, Serepta Workman was a daughter of the William and
Hannah Workman mentioned in the preceding paragraph, who
married Clayton Workmen, son of Amos and Flora XH&HIEX¥X (Perry)
Workmen - see family 21li in Boone 1850 census, or Crook family
2 in the Boone 1830 census..I am puzzled about Henry, shown
in the 1900 census as a stepson of Serepta. In Anderson's
Workman Family History it is stated that Clayton adopted
Serepta's son Henry. Howedfer, in the 1880 census this same
Henry is with Clayton's parents and listed as their grandson,
so it is quite evident that Clayton was his father as he had
not yet married Serepta.

AY1-142, Wallace Workman was a son of Moses and Caroline Workman-
see Crook family 53 in the Boone 1870 census. He married first,
Martha J., daughter of Zacharish and Imily (Workman) Price, and
second, Venila, daughter of James A. and Paulina’ (¥step) White.

WASHINGTON DISTRICT

115-115, Hugh L. Workman. I cannot find his name in any of my
records in Boone or Logan Counties until he married Letitia
(not Laliska) Barker in Boone County, 12-6-1896, but in 1900
he was living in the same area long occupied by James iadison
Workman and his sons and daughters. Hugh and Letitia reported
the death of a child (Charles A.Q)on 7-29-1898, and another

on 11-15-1899. I have not seen his name in Boone County records
since that time.

116-116., James Workman! ull name was James,Ballard Workman
Rhis second name no oub% eing derigeg fro% his grandmother,’




Mary Ballard, wife of Abraham Workmen, and he was a son of
James lMadison Workman, commonly called Hadison Workman, and

his wife, Cynthia McNeely. James B. Workman married ¥XHEIMXX Nancy J.,

XIEHEXS daughter of Thomas and Virginia (Jane) Helson, who had
previously been married to Joshua, son of Andrew J. and lMartha
Hager.

120-120. John Workman. I have not been able to vlace him with
certainty, but he lived in the same area as many of the
descebdants of James Fadison and Cynthis (Fclleely) Workman.

285-286, Tonsel P, Jorkman. This should be Tuncil P. Worloman,
and He was a son of John and Jane (Moore) Workman of Logan
county, and a grandson of the first James Worlman who came to
Logan in 1793. I previunusly sent you a list of the family of
John and Jane Workman. Tuncil P. Worlman married Lucy, a

daughter of William and Hannah (Huffman) McNeely.

L0-b0, W. W. Workman was William Wallace Yorkman, No. 1886 in
Anderson's Workman Family History, a son of James and Hannah
(Chambers) Workman, a long-time minister who lived in many
places. He married_first, Mary A. Roach, probably of Ohio;
second, Chloe L., daughter of Thomas G. and liargaret (Brooks)
Cook of Wyoming County; and third, Arminta (Minnie), daughter
of William and Mdrtha E. (¥ager) Epling of Boone County. His
third marriage is not mentioned in Anderson's book.

3k3%3h5, Joseoliine Workman. I have nothing about her.
95-95, Rufus Workmam was a son of James Hadison and Cynthia
(McNeely) YWorkman and a brother of James B. Workman who is
116-116 above. I do not know if he ever married.

Scott District

289-290, George W. Workman was a son of James liadison and Cynthia
(lcKeely) Workman, and a brother of James B. and Rufus Worlkman,
listed above in Washington District. I knew this family quite
well. The daughter Pearl married Ross Turley and is now a widow
living in Danville, W. Va. The son Basil, now deceased, married
Dot Iinville, and worked for me off and on for several yecars.

Wi=b2. I know nothing about Gracie Workman, a servant in the
household of Jesse Alderson.

PEYTONA DISTRICT
115-115, Matilda Workman. No information.
119-119. Walter Workman was a son of Joseph and Ann Workman,

see Peytons family 57 in Boone 1880 census, and a grandson of
James H. and Ruth (Halstead) Workman. He married Margaret

Browning 10-15-1896.
SHERMAN DISTRICT




106-106. I have no information about Lulie Workmen, a servant
in the household of Daniel Elkins.

99-99. Gilbert Workman. Mo information.

hi-l1. John L. YWorkman was a son of Benjamin R. and Rebecca
(French) Vorkman, and your records show that Bengamln R. was
a son of Joseph and Hannah (Reed) Worlman. Louisa Harriet,
the wife of John L. Workman, was a daughter of loyd and
Rhoda {Duncan) “White. Their son, Siegel Worlman, was U. S,
Marshall for the Southern District of West Virginia for eight
years, and a close personal friend of mine for many years,

e is now deceased but has a son living in Charleston.

I have been sending carbon copies of our correspondence
to Mrs. Pearlman, but forgot to onut in an extra sheet for
this letter. You seem to have Xeroxing facilities so if you
want her to have a copy of this letter will you please
xerox a copy and send it to her.

Sincerely

- A S
















507 Kanawha Ave.,
Madison, W, Va, 25130
Dec. 9, 1975.

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Pear Mrs. Peariman:

I will first give you what I have about the Avis family.
George Avis was an Englishman, born 4-22-1818, and died in Logan
5-7-1862. In speaking of the Ellis family Ragland says that
Bettie, daughter of Phillip Ellis, married George Avis, and I
have found nothing to conbradict that. Ragland also says that
Phillip Ellis married a Miss Black but the marriage of Phillip
Ellis to Elizabeth Hinchman is recorded in Monroe County and
thé date is 180L. The Ellis and Hinchman families were neigh-
bors in Monroe and I think it likely that they came to Logan
together. Ragland says the Hinchmans came to Logan in 181L.
They and the Ellis families apwvear in the Cabell tax list for
1815, and at that time Cabell included most of Logan.

I do not find George Avis in the 1840 census of Logan but
he may have been there without having established a household
of his own. I have an 1843 Logan tax list and he is on it. In
the Logan 1850 census his family is listed as follows:

#291 George Avis 32 England

Elizabeth " 31 (Dau. Phillip & Elizabeth Ellis)
Harriet " 10 (Mar.Hickman S.,son William &
Polly (Sansom) White)
Hugh C. " 7 (M.1. Jane,dau.John % Sarah (Moore)Dingess)

(M.2. Amande, dau. John & liary Buchanan
and widow of William Claypool

Burwell " i (M. Jane _

Ann " 2 (4. John Edwin,son J.E.& Chloe (Stone)
Robinson)

Thomas "  6/12 XM. Christina Harmon

A1l of the above appear in the 1860 census of Logan, though
ten years older, and there are two more children, as follows:

# 16 Elizabeth Avis 8
Minerva N 6 (M. John Scott, son of John & Mary
Jane(3ryan) DeJournett. The above
WHERXEREXXRXE are reckoned from 1860.

When the 1870 census of Logan was taken George Avis was dead,
and his wife may also have been dead because the family was
scattered. I can account for the children as follows:

L.#1l Hickman S. White
Harriet " 30 Dau. Geo. & Elizabeth Avis
Stonewall J. " i
George V. i 1

Elizabeth Avis 19 Dau. Geo. % Elizabeth Avis
















507 Kanawpa Ave.,
Madison, W. Va.,
January 16, 1976

Mrs., Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs, Pearlman:

Replying to ¥our letter of Jan. 12 about the ancestry
of Cora Ferrell, think the simplest way to give you what
I have is on an ancestor chart.

Since I do not yet have the Logan 1880 census I have
nothing about Cora Ferrell or her marriage to George Robert
Avis, so that much of what is on the chart is taken from
your letter. Like yours, my records show that Anthony
Ferrell married Elizabeth Mullins and that Anthony was the
son of BEvans and Martha Jane (Duty) Ferrell, and that Evans
was a son of Richard and Rebecca Ferrell, Rebecca's maiden
name being unknown to me. Ragland says that Richard Ferrell
was a son of an older Richard Ferrell, who was killed in
the Thompson Valley, Virginia, in 1780, by Indians.

As to Elizabeth Mullins, my records show that she was
a daughter of John R. and Rhoda (Baisden) Mullens, and I am
assiming that John R. was a son of Nathaniel and Margaret
ZWilson§ Mullens because they had a son named John and
John R, had a son named Nathaniel., I have no real proof and
if my assumption is wrong, please correct me,

I have no information about the parents of Rhoda Baisden.
I do not find her in the Logan 1850 census in a context that
indicates her parentage. She was a cook in the home of George
Nighbert and either Joseph and Lucinda Baisden, or Solomon
and Mary A. Baisden could have been her parents. Since this
Rhoda (Baisden) Mullins had a son named Joseph and a daughter
named Iucinda my guess is that she was a daughter of Joseph
and Lucinda. If not one would have to look for her parents
in Kentucky as at that time there were no Baisdens in Boone.

I think tos that it is a reasonable assumption that she
was a granddaughter of Jean Schmidt Baisden and his wife,
Rhoda Branham, You no doubt know that this Jean Schmidt
Baisden also aprears in records as John Smith Baisden.

Reading the above I see that I made no mention of the
Duty family. A1l the information I have about its origins
is on the chart.

Ages are those shown in census records.

Sincerely
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507 Kanawha Ave,,
Madison, W. Va, 25130
March 14, 1976

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs., Pearlman:

I have let myself get so involved in so many things that
I am something like the British general who in the heat of
battle mounted his horse and rode off furiously in all
directions, Anyway, I seem to be running around in circles
and not getting anything worthwhile done. I have now made a
resolution to finish my census-genealogy before getting any
deeper in other things.

I will have about ten volumes, averaging a hundred pages
or more, when I finish it. The Archives outfit in the capitol
has xeroxed four of them, and Marshall University has done
two of them. Later this week I will go to an archaeological
meeting in Front Royal, Viérginia, and will go by the way
of Morgantown so I can leave four volumes with W. Va,
University for xeroxing, and I can pick them up on my way
back., If I was not so fouled up with other things I could
finish all of them in two weeks, but genealogy has got me
now, telephone calls and visitors all the time, to say
nothing about the mail I get. But at that I think I like it.

I have been going over my work carefully, comparing
each volume with those based on other censuses, and I am
disturbed by the number of errors I find, many of which are
t®pographical., What disturbs me even more is that I feel
that even with these comparisons and corrections there must
still be a lot that I have missed. However, I am going to send
them in as they are with hope that that the value of the
material that is right is greater than the harm caused by
things that are wrong. And when I finish with W. Va, U.,
Marshall, the Archives, two small colleges, and our brand
new local library, I will send them to the L.D.S. library
in Salt Lake City, and to your library if you want to make
copies.

What got me started on this letter was something I just
noticed which I should have seen a thousand times, but
didn't. In the 1870 census of Boone County household No. 4
in Crook District is listed as follows:

Joseph Workman 41
Rhoda " 4%
Clarinda " 19
Cartweight " 14
Elias S. " 9
Andrew " 4
Joseph " 89

Aleetha " 19 Domestic






















Note in James Toney Bible ( Chloe Niccum)

William Toney lived in Franklin County Virginia in 1760,
I don't know if he was born in Virginia or not. He had one
brother and one sister who lived in Georgia. I don't know if
there was any more in the family or not. William was married
three times., His first wife was the mother of one son, Little-
bury. I think he lived in Georgia. The second wife was the
mother of two daughters, Mary and Elizabeth, One of them
married a man named Budley Street. I don't know who the other
one married., I think they lived in Georgia.

The third wife's name was Margaret Sutherland. She was the
mother of twelve children, eight sons and four daughters, One
daughters name was Bva, she married a man named William Thompson.
They both died in Virginia, Rebecca married Joshua Ferguson,
they also died in Virginia. Susannah Bame to Union County, near
the Ohio line in Indiana where she died, Hannah married Matthew
- Peters and came to Ohio. They both died of Cholera in 1832,

Their sons names were John, William, Pointdexter and Cary
twins, Edmund, Harrison, James and Jesse,

John went to Georgia and married his cousin, Mollie Toney
and brought her back to Virginia where they lived in Giles
County. They were wealthy. Their only sons name was Jonathan,
He married a girl named Caperton and they had several girls
and ane son named Washington., He had one daughter and she
married a man named Tanner and they live at Huntington West
Virginia,

I dont what Williams Wife's name was, I think there were
several boys in the family and I dont know what county they
lived in.

Pointdexter lived in Kanawha County and there were several
children in his family., :

Carey, our grandfather, and his family came to Ohio in
1819, They had nine sons and one daughter, one son died in
Virginia, one went to Missouri.

Edward came to Ohio where he died. His family went to
Missouri.

Harrison died in Virginia while a young man,

Jesse came to Ohio, then moved to northern Indiana. Some of
his family live in Michigan and some of them went to Iowa,.

James lived on the o0ld farm where his father raised his
family., I think his children were girls, I dont know whether
any of them are living or not.




























SIGFUS OLAFSON
§07 KANAWHA AVENUE
MADISON, W. VA, 25130

Sept. 12, 1976

Mrs., Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif, 92706

Dear Mrs, Pearlman:

I have compared the names in your 1840 census publi-
cation with those in a list I compiled, and I find there are
several differences. I suppose you copied the list of the
enumerator as exactly as you could, which may be the right
way to do it, but I copied a list prepared by David Turner
from microfilm, and he thinks he may have corrected a few
errors made by the enumerator, and I am not above making a
few mistakes of my own.

Many of the differences I noted are of minor import-
ance., Several of the Jarrell amd Ferrell names are termi-
nated by a2 final e. In other records these names are never,
as far as I know, terminated in this way. I am wondering if
this could have been a curlicue or flourish used by the
enumerator in his writing that looked like an e. . Also,

I think that now the Fiffe families spell their names with
a double f. In your publication a single f is used., And
now the Flkins families I know all terminate their names
with an s, while in your list some are Elkin. None of
these differences are important because anyone should be
able to tell what the enumerator meant,

However, there are others that the enumerator has not
spelled correctly. You have Nos. 12, 492, 504, and 515, all
with the surname Manor. 1 feel certain that all should be
Maynard. Below are listed others whose correct spelling I
believe you can verify from other sources?

26, TFelin Canterbury, should be Felix.

67, Should be Altizer

71, Should be St. Clair

124, Should be Morgan, He was member of legislature from Logan.,
131, Should be Bryant.

164. Should be Humphrey Trent.

{212, Should be Joseph Halstead. He was a brother of Benjamin and
James Halstead, whom you list, and a son of Amos Halstead,
whose wife was sister of Phillip & Evan Ellis of Logan.

N218, Should be Balt Woodrum, his name probably Archibald Woodrum.

239. I Bave this James May., Not certain what it is.
264. I have this Samuel S. Stone, as in 1850 census

{292, Full name in Boone and N.C. records is Henry Munford DeJeurnett

¥294. This should be John Averell, well recorded in Boone

<311, Should be Lewis FPauley

4312, Should be Vernon Price

1314, Should be Susan XI¥BHEE Lawrence

J¢319. Should be Griffin Vickers

9321, Should be Joseph Harris

322, Should be Wilson Kessinger Sr,
304. Should be St. Clair Ballard. Member legislature 1846-7.Trom LOGAN



























507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va, 25130
Jamary 19, 1977

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs., Pearlman:

The Dingess family is a rough one to work on because of
so many identical names and the scarcity of records, and I
have only used records in the limited work I have done on
it. Most of what I did was quite long ago, before I had
realized the value of getting good sonrces. I am afraid then
that I will be of little help to you, But I will trg to
answer your questions in the order in which you have
asked them.,

First, I think I should perhaps gossip a little about
the family in general because it might help understand
things about certain individuals in it. The first land
acquired was the Bepeckenridge 300 acre sorvey, which included
the City of Logan, the island, and the mouth of Island Creek.
It was bought by Peter Dingess who soon conveyed it to his
son, William Dingess, who moved there about 1798, along
with some relatives and in-laws who came with him, or soon
afterward. Most of these settled near what is now the City
of Logan. William had no children by his wife, bat had an
illegitimate son, Peter Dingess, by Cathesrine or Katy
McComas, member of the prominent McComas family of Mont-
gomery and later Cabell County. He was born about 1798,
and eventually settled on Big Creek, across the hill from
present Chapmanville. Katy McComas had another illegitimate
son, John Garrett, probably born in Cabell County, who later
also lived on Big Creek, farther up the creek than Peter.

In the 1780's several land grants, mostly for Revo-
lutionary Soldiers, were made on Guyandot River and Big
Creek, and one of these was for Abraham Shelton. His daugh-
ter Jemny had married a John Stone and in 1809 they came
to Big Creek but for reasons unknown to me did not settle
on the Shelton patent, but farther down the creek, near
where Peter Dingess lived, and later he married their daugh-
ter Mary Ann. The 1830 Logan census indicates that they then
had three sons and a daughter and also living with them was
a female in the 50-60 year age bracket, who was Katy MeComas,
Peter's mother.

The 1840 Logan census indicates that Dr. Peter and
Mary Ann Dingess then had foir sons and three daughters., His
half-brother, John Garrett, had by then established his own
home and a female in his household in the 60-70 year age
bracket was his mother, Katy McComas. In the 1850 census
Catherine McComas, 77 years old, is listed in John Garretts
houisehold.










507 Kanawha Ave,,
Madison, W. Va, 25130
Jan, 23, 1977

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706.

Dear Mrs, Pearlman:

I think I wrote to you rather hurriedly the other day
and I see I did not answer all your questions. You asked
about Micajah Dingess but there is nothing I could have told
you about him for I never heard about him until he popped
up in the 1880 census, and in Hardee District in present
Mingo County.

The Dingess families in general lived along Guyandot
River, or on its tributaries not far from the river, and
in earlier times all were in liogan and Chapmanville Districts,
except one, and that was the William who married Gertrude
Smith. I have him as a son of Peter and Sally (Farley) Dingess
and born 1806 Or 1807. In the 1850 census he is shown as
William A. Dingess, There is a William A, Dingess in the
Logan 1840 census, undoubtedly the same man,for he is in the
age bracket that would have him born between 1800 and 1810.
In his household are two males in the 10 to 15 year age bracket,
one in the 5 to 10, and one in the 0 to 5. In the 1850 census
there are three sons born before 1840, James born 1832, died
May 17, 1854, Charles A,, born 1837, and the next son John,
was born in 1842, but One, Peter H.,, was already married and
is shown as 20 years old. This leaves one of the older soms
missing and I suspect he was Micajah.

In the 1860 census William and Gertrude are family No,
399 and Peter H, is No, 400, so Peter had not strayed very
far from the parental home. In the 1870 census William and
Gertrude are in household No. 256 in Hardee District, which
then covered most of the northern half of present Mingo County.
The son, Peter H,, was No, 258 in the same district, so he
still had not gotten very far away. The only other Dingess
family in present #Miingo was that of Napoleon Dingess, who
was a son of Julius Dingess. Julins died before 1850 and
I am uncertain about his parents, who could have been Peter
and Sally(Farley) Dingess. The wife of Julius was a Smith,
as I have it, and could have been a sister of Gertrude, wife
of William, At any rate close kinship is suggested for
Napoleon is No, 257 and was living between William (No., 258)
and Peter H, (No. 258).

In the 18J0 census William and Gertrude are No. 13 in
Hardee District., And which family lives next to them?
Micajah Dingess, No. 14, and it looks like he had come home

" to papa and mama. William's son Peter, shown in this census

as Henry, is No. 9, and his son, John A,, is No. 11. Napoleon
is No. 15, so these Dingess families were quite closely
clustered together in Hardee District, quite a little ways
from the cluster of Dingess families in Iiogan District and

2




and the cluster in Chapmanville District.

Having been born in a community that was just being
settled I remember things that help explain some things that
happened in most pioneer communities, inecluding those in
West Virginia. There were no relief agencies in those days,
no orphanages, food stamps, or anything of the kind. The
rle was root hog or die, Usually families that were related
or were good friends would move to new places together so
they could help each other,

My parents,(whose parents had pioneered in Dakota
Perritory) when newly married decided to go alone into an
areg of northern Minnesota that had been ceded by the
Indians, A river bicected that area and they were the second
family to settle north of it,in that area, the first one
being a German family named Streid. Mrs, Streid helped
deliver my oldest brother, Milton, when he was born. She died
soon afterward, as did so many pioneer women, for it was a
rough life. For instance, dad had gone ahead and built a log
cabin but the first night he and mother were in it wolves
¥illed eleven of their twelve sheep.

But it was nollong until others started coming in and
homesteading nearby, among them my father's sister and her
husband, two of Mother's first cousins, and other relatives
of theirs. I think that kind of théng occurred here because
many of our pioneer families were related.

By the time these Dingess families went to Hardee
District the critical or perilons stages of settlement were
past, but it still helped to have relatives around to whom
one could turn in time of trouble. Insofar as Micajah
Dingess is concerned I see nothing that would associate him
with Dr. Peter Dingess but there are several things, as
noted above, that suggest a connection with William A. and
Gertrude Dingess, but positive proof as to what it might be,
is lacking.

The 1870 cesas shows that Micaljah Dingess, his wife, and
their oldest child, were all born in Vg¢rginia, and West Virginia
was a part of Virginia at the time of their birth.

Now see if you can work out the rest of it.

Sincerely

g 2o
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507 Kanawha Ave, 9
Madison, W. Va, 25130
Feb, 10, 1977

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Senta Ana, Calif. 92706

Rear Mrs, Pearlman:

Right off the bat I see that I started this letter too close
to the left edge of the paper, but I never will be a neat typist
anyway, so I will just continue it that way.

Right now I am deeply involved in various things so this
letter will pertain only to the descendants of Joshua Michel-
Mitchell in Logan County, as your informant may not have known
about them, I will cover the Boone County descendants in another
letter., I am referring to the family of Jphn Phipps (sometimes
gspelled Fips) and his wife Imcy, the latter a daughter of
Joshua and Elizabeth Michel-Mitchell. born in Monroe Count¥ in
1802, This is Household No. 244 in the logan 1850 censiis., The
family follows, names and ages from the Logan 1850 census and
rest mostly from Jane Albright, the youngest child in the
fagily who lived to an age of over 100, and whom I knew quite
welk,

John Phigps 50 married in Monroe Co., Dec. 11, 1824

Tucy 48 Dau. of Joshua & Elizabeth (Stigard) Mitchell
——James " 20 in Confederate Army-did not return from War,

Alifair " 18 Mar., Thomas Nichols, later divorced or separated

Elizabeth " 16 died young

A2 0 13 Mar. Richard?, son Of Zacheus & Lurecia(Walls)Elkins

Delilah " 9 Mar. John, son of William & Harless

Joseph " 7 died in Camp Chase, a prisoner of war

Bveline " 5 Mar. Marion, son of John & Mollie Wallen

Jane " 3 Mar, Peter, son of James & Mary (Veely) Albright

Jane Albright was well up in her 90's and spry as a cricket
when she gave me this information, most of which can be confirmed
in local records. She said her sister Mary married a son of
Zacheus and Iuresia Elkins, and thought his name might have been
Richrd, but Zacheus had no son of that name. He had a son named
Riland whose wife was Mary and they lived in close proximity to
John Phipps, so I am certain he is the one she talked about. If
you substitute Riland for Richard I believe all of the above
will be correct.

In the early 1920's, before there were roads and bridges,
I walked to logan more than once and have stayed overnight at
the home of Jame's son, Jim Albright, which was about half-way
to Logan, Jane had a daughter, Belzora, who married Clark
Welch, and they and their soms were tenants who lived on our
company's land for many years, so I knew them quite well.

In the Logan 1860 census the Phipps family was small. James,
the oldest son, was no longer in the household (No., 766) nor do
I find him in Logan County. Alifair had married Thomas Nichols

and was already separated from him., She is No. 1 but Thomas
was with A. R.yThogpson, in household No, 12. M ha marr?ed




Riland Elkins and they are No, 768. Elizabeth is no longer
in the household and apparently had died by that time. The
four younger children, Delilah, Joseph, Eveline, and Jane,
were still at home,

When the 1870 census was taken all the children were gone
from the John and Imcy Phipps household, which is No. 165 in
Logan District., James, according to my informant, did not
return from the Civil War, Apparently Alifair and her husband
were back together in the household of Ballard Blankenship,
No. 14 in Logan Dist., though I seem to be confused here;
Delilah and her husband, John Harless, are No. 164 in Logan
District, and they have two children, Letha, age 8, and
Emily, age 5. Joseph, of course, is not there as he died
during the Civil War, Evaline and her husband, Marion
Wallen, are NO, 167 in Logan Dist. and have one child, Andrew
J., age 13 and my informant, Jane, and her husband,Reter
Albright, are No, 166 in Logan, and have one child, the
Belzora mentioned above.

In the 1880 census John and Imcy Phipps are still by
themselves, No, 177 in Logan; Alifair and her children, I
should say four of the five listed previously, are No. 173
in Logan, but her husband, Thomas Nichols, is with Simeon
Browning, No. 324 in Logan. Mary and her husband, Riland
Flkins, were not in Logan, or elsewhere in this region, as
far as I kmow, and the same was true of Evaline and her
husband, Marion Wallen, Jane, and her husband, Peter
Albright, are Logan No, 176 in this census and had four
children., The Belzora mentioned above is Amanda B, in this
census, as her full name was Amanda Belzora.

The situation in Boone County is more complicated. One
danghter of Joshuwa Michel married a Miller who settled here,
and another married his nephew, likewise an early settler,
and a son, a rather prominent minister, lived here inter-
mittently, and his children and other grandchildren married
here and there has been more or less in the way of cousin
marriages and there are now hundreds of descendants of old
Joshua in this are. You may not know that Joshua was nateral-
ized in Monroe County in 1814,

The night set for the January meeting of our genealogical
group was one of our worst, weatherwise, and I was the only
one foolish enough to venture down to the library, and only
because I am the president and had the library keys. The night
set for our February meeting was not much better, and there
were only six there beside me, Three of them were descended
from Joshua Michel, and two had visited his grave. One had
slides showing the tombstone, which is homemade and plain,

I am urging them to have Revolutionary markers placed on
Joshua's grave and on the grave of Augustus Comer, another
Revolutionary soldier in the same cemetery, from whom most
of the loecal Mitchells are also descended., I will write
about the local Mitchells as soon as I have time.

Sincerely






















507 Kanawha Ave,,
Madison, W. Va, 25130
Feb. 23, 1977

Mrs., Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs, Pearlman:

I received your card telling me there was nothi
about the Joshua Michel-Mitchellgfamily and will ac%ngcggggft
ingly, but I find thatimissed one of the children of John
and lucy Phipps of Logan County, end I wonder if I could
have missed more. This was their daughter Matilda, born
about 1828, who was already married and living in Boone
County when the 1850 census of Logan was taken.

Of course, in keeping with Mitchell custom, she married
a first cousing, James Miller, son of "Fork" John and Cath-
erine (Mitche115 Miller. The mothers of these two were
sisters, both daughters of Joshua Hichel. In the census of
1850 they are family 325 and listed as follws:

James Miller 28
Matilda " 22
Oliver " 2

In 1860 they are back in Logan County, family 770, and
listed as follows:

James Miller 37
Matilda n 32
Oliver " 12
Washington " 9
Mary Ann " 8

In 1870 they are back in Boone County again, family 31-W,
and listed as follows:

James Miller 48
Matilda " 45
Washington " 20
Mary Ann " 16

The son Oliver had married by that time and is family
32-W, listed as follows:

Oliver Miller 22
Susan " 15

When the 1880 Boone census was taken this couple is listed
as family 9-W, and as follows:

James Miller 58
Matilda " 53
Lily " 5

Matilda " 3













507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Ca. 92706

Dear Mrs, Pearlman:

It was nice hearing from you as you have not written for
some time, and thank you for your kind words about our "Kith
and Kin", but I am not so sure that they are deserved. I am
not certain just what my "forte" should have been but have
concluded that it is not in the editorial field. However, it
looks like I am stuck as no one shows the least interest in
taking over., Mrs, Hager is an excellent sec-treas. and very
helpful and I wish there were more of her kind., Now the
things you ask about.

- P, 69, I can tell you very little about Catherine Cprist-
ian. If you look at page 15 or 29 you will see the record of
her marriaggrand the only parent mentioned is her mother,
Catherine istian. In such cases on thinks of Illegitimacy
but that does not necessarily follow., If her father died
when she was young the groom might not have known his name -
when he got the marriage license., When the 1850 census was
taken Catherine Christian was with Wm., Walker, whose @ife was
Nency F., born in Caswell Co.,, N. C, in 1800, daughter of
William Browning., 014 timers told me long ago that this Wm.
Browning settled in Boone County, had seven daughters, no
sons, and died before 1850, As to this William Walker, I
have some evidence, or a hint, that he was from near ﬁurling-
ton, N. C,, which is now in Alamance Co,, formed in 1850.
Could Catherine, 12 years old in 1850, have been a grand-
daughter of the Walkers, or her mother a niece of Mrs, Walker?
I suspect some such relationship, but have no proof.

P. 78. It is quite possible that Zacheus Elkins Jr, was a
son of Joseph and Elizabeth (McNeely) Elkins, and a grandson
of Zacheus Sr, His age permits that, but I just don't know.

I ran across his tombstone while surveying on Hewett Creeck,
perhaps 50 years ago. Nothing on it to show parentage.

P. 32 Of course this is a typographical error, and I wish
it was the only one. This marriage is correctly shown on p. 16.

P. 80 (you have it 81) There were at least three Gideon
Farleys, and I don't recall how I got the information that his
wife was a McDonald, but I recall that when 1 got the inform-
ation that he was a son of Francis and Mary Farley and that
she was a McDonald I regarded it as A-1, She was not supposed
to be related to the MeDonalds of Togan and Wyoming Counypies.

p. 81, I am quite certain that George W. Ferrell married
Mariah, daughter of Francis S. and Jane (Spratt) Browning.



















507 Kanawha Ave,,
Madison, W. Va. 25103
Juky 30, 1977

Mrs. Carl K. Pearlman,
2001 North Vestwood Ave.,
Santa Ana, Cal. 92706

Dear Mrs., Pearlman:

I can answer only part of the questions in your letter
of July 22, but will ask David Turnmer to try to answer the
gthers, as he knows much more about the White family than

Inow,

As to your first question, there you are digging into
an old scandal that people talked about when I first came to
Pond Fork more than 50 years ago. W. P. Horne was a mediwal
doctor who came to Pond Fork in the early 1870's., Census
records show he was born in Xentucky and old-timers say he
came from Kentucky, but some descendants insist that he was
from North Carolina, That is perhaps immaterial but he
became smitten with a lady who already had a husband, She-
was Eliza J., daughter of Daniel and Hannah (Workman) Harrell,
gnd her husband was Benjamin, son of George and Jane (Scott)

reen,

Anyway, there was a divorce and Eliza J. and Dr. Horme
were soon married. The William Frank Horme mentioned in
your letter was the first child of that marriage. As you
note, he married Minora, danghter of George D. and Emily
(Sutphin) White. I know of two sons of this marriage but there
may have been others. The sons were Carl, a contractor who
has done very well for himself, though it involved a prison
term, and I think he now lives in Charleston. The other son,
Woodrow Horne, lives in Florida, and as far as I know, is
highly respected.

As far as I know, Dr. Horne and Eliza had only on other
child, Emma Jane Horne, born about 1878, She married Samuel
Sidney Chambers, son of Richard amnd Mary (Canterbury, Chambers,
who lived on Spruce Fork in Logan County. Mr. and Mrs. Chamers
operated the Chambers Hotel at Clothier, 12 miles south of
Madison, for a long time and I stayed there occasionally a
long time ago, when road conditions and lack of bridges made
cars unusable in the winter time. Both have been dead for many
years but the place is still operated by a son.

I am unable to answer your second question but will see
what Mr, Turner can do. I also know nothing about Frances
White who married William A. Mutters., They did not live in
Boone County and 1 assumed they lived on Buffalo Creek in
Logan County, as Mutters families were there in recent years,
but I do not see the name in Logan census records of 1870 and
1880,

I enclose a fammily gro:p sheet on which I attempt to







FAMILY GROUP No.

Husband’s Full Name Ja1e 3

Petera

This Information Obtained From: [iﬁ Day Month Year |City, Town or Place County or Province, etc. State or Country |  Add. Info. on Husband
Birth | € /%29 Floyd 77)
Chr'nd )
A\ Mar.
Death
Burial
3 Places of Residence
}5 Occupation Church Affiliation Military Rec.
i T aeesics and o A e
§§ His Father -l orctan rPefer s Mother’s Maiden Name ——
1 . -
't Wife's Full Maiden Name E[12a ke WhiTe
§§~ WUe's [Day Momh Year | City, Town or Place County or Province, etc.  Stafe or Country |  Add. Info. an Wife
§§ Birth | ¢ /&34
5:5 Chr’nd|
gég Death
i Burial
;3 Compiler Places of Residence
ggg Address Occupation if other than Housewife Church Affiliation
{42 City, State F husbandsy it any: N SLELSC
Date Her Father M!cq(ah Soodwin White Mother’s Maiden Name W47/ 0 A WORIKHIAN
Sex m‘i;"m : ;u’!‘lm gl:uudren'u Day Momth Year City, Town or Place County or Proviace, etc. State or Country Add. Info. on Children
Birth [¢ g5y
Matilda Pefers [
Full Name of Spouse® XD cath
Tolbert Jarel/ irial] — 4], Dancel & Nanngh
2 , Birth | < - /5§~
James O.F, Pefers ar.
Full Name cf Spouse® \\ Death
' (died Young) Burial
3 - Birth (¢ - 1257
Sanford Pefers IMar.
Full Name of Spouse® Death
died Youvunyg Burial
4 ., irth |¢ - 1889
smith P&tercs ar.
Full Name of Spouse* Death
Aied young urial
5 irth C- 186!
° wm. everett Peters  |yar.
N o Full Name of Spouse® Death . s
% N Mary |Cinder - Burial] A -dave Hlenry & vendla(Workmtan K vcle r
N 6 Birth (¢ - /8¢ 3 4
s § Joseth-’fa@ﬁ’-rJ ar.
Q % Full Name of Spouse® Death
PN o Sarah Dlekeény \Burial —t o, Danie| & Martha Dictdans
!(: h 7 irth | c—/f6§
* Y Raenyamin \. Peters ar.
RY t Full Name of Spouse® Death
- 3 Nancy Ballard tat———— o/, Thas.N- AArrisbe (Hinchman\Ballord
[
Y Birth | € - /8¢7
< Hulda pPeters Mar.
‘4— g Full Name of Spouse* Death
ﬁ LewW! S Bmley Burtal| - | «rem Wyorntng Counly
., 9 Birth (< -/ 767
| L Rice Felers ar.
~ Full Name of Spouse* eath
~ No recerd urial
0 10 ] Birth | ~/¥7 3
0 Macthg Peders  Mar.
A\ Full Name of Spouse® Death
Eliygh Dickend BuriaH——-—" |5 Daalel & Marth Dic[Cénd
*If married more than once No. each mar, (1) ('2') etc. and LIst in “Add, info. on children” column. Use reverse side for additional children, other notes, references or information,



















507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va, 25130
Detober 12, 1977

Mrs, Agnes B. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Ca, 92706.

Dear Mrs. Pearlman:

% . . Yewrymanasctipt arrived this morning, a day later than
the copy you sent to David Turner. His arrived yesterday and
he found one errorr. You said Russell White "settled with
his as yet small family on the 54 acres surveyed for him at
the head od Brown's Branch on 5 February 1848." He actually
settled at the mouth of White's Branch (named after him)
which is the next tributary of West Fork below Brown's Br.
and remained there the rest of his life. . The 54 aere
survey snaked its way along a high ridge, taking in the
level tillable land on top of it, and as far as I know was
not lived on by anyone.

The text was corrected to read: '"settled at the mouth of
Whites Branch on a 4000 acre tract of land conveyed to him
by John Jarrell", which took up exactly the same space as
what had been deleted. I see I left out three words. We said
"by John Jarrell, his father in law".

As to the whole Story, in 1795 the Virginia legislature
passed a law making state owned land available for 2¢ per
acre. This was ostensibly to attract settler but the poli-
ticians saw to it that no limit was placed on it and within
months all the vacant land in present West Virgini was
grabbed by speculators in bdlocks of up to 500,000 acres, In
time the tax burden became too great and most of these grants
reverted to the State. The real settlers came in after that
and patented most of the tillable land, after which the state
sold the residue at auctions.

John Jarrell and a partner named Pauley bought on of these
blocks of several thousand acres and later agreed on a division
line whereby Jarrell got 7000 acres. The compgny I worked for
so long owned most of the part that Pauley got, and I have
surveyed most of the division line established by him and
Jarrell. Russell White married John Jarrell's daughter Julia
and the consideration in the deed was "love and affection,
so the 4000 acres appears to have been a gift.

Though I read the manuscript hurriedly I must say it is .
good, the best and most thoroughly documented one we have had.
As soon as I got it the correction was made, the pages were.
numbered to fit in the publication, and I was off for Gharles-
to the copying service. They said it would be ready in less
than three weeks,
















507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va, 25130
Nov. 18, 1977.

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs, Pearlman:

We will indeed be glad to have you write about the family
and descendants of Joshua Mitchell, or Michel. I believe his
background is very interesting and he has a host of descend-
ants in this area, and because of his service in the Revolution
something should be written about him. When I came here 55
years ago there was far more talk about him than there is now.
One of his descendants, George W. Mitchell, had his office
alongside mine and we were very close personal friends., He died
six years ago at the age of 92,

As to Joshua, that is not a French name, but that is what
he was called, and I think he always used the French spelling
of his name - Michel. His first name may have been the French
equivalent of the Biblical Joshua,

A lot of people think he served under La Fayette, but he
was a French nobleman who came here long before France became
involved in the war. In other words, he came on his own and
joined Washington's staff, where he rendered valuable service,
but he did not command or have anything to do with the French
troops.

The French troops, of which Joshua Michel was one, were to
be sent to Virginia but learned that a British fleet was waiting
for them there so they landed at Newport, Rhode Island, in
July, 1780. It was under the command of Jean Baptist Donatien
de Vimeur, Comte de Rochambeau, to give his French name and
title in full, commonly called Count Rochambeau. He was an
experienced officer, with about 40 years of service and had Xk
reached the rank of Lieutenant General.

The French army marched overland from Hewport, R. I. to
Yorktown in Virginia, which is a "fur piece" as they say
here in the mountains, but they got there in time to help
in forcing Cornwallis to surrender in October, 1781. That ended
the major fighting activities but diplomacy moved slowly in
those days and the Treaty of Peace was not signed until 1783
and it was some months until the news got over here., Rochambeau
returned to France in 1783 but it was perhaps 1784 before the
French troops were ordered to return. By that time they had
been here four years, most of the time spent in garrison duty,
and they had been associating with the local people, and I
suppose they had learned to speak English as well as a Frenchman
ever learns it. Anyway, a lot of them decided to stay here so
they deseeted and headed for the mountains., Joshua Michel was
one of these,

The George Mitchell memtioned above, his great-grandson,
t0ld me a woman recognized him as a deserter from his uniform




and was going to tell the authorities about him, but he bribed
her by giving her the brass buttons from his military overcoat.
I suppose buttons of this kind were a valuable item in the

mountains.

Anyway, tradition says he married Elizabeth Stigard, though
some people thought he had been married twice, and he definitely
wound up in Monroe County. A history of Monroe County, by Owen
F. Morton, published around 1920 (a guess), which I read long ago
and from which I took some notes, said the name of his first
wife was Nancy and that he had dimcez children by her, Thomas,
who married Margaret Matthews and died in 1847; and Nancy, who
married Abraham Cox in 1807. He next married Elizabeth Stigard
and had these children: James, married Sarah Miller (came to
Boone €o0.); Folly, married Fredrick Comer; Elizabeth, married
Col. John Miller zcame to Boone); Kate, married "Fork" John
Miller (came to Boone); Jane, married John Comer, 1824;
Margaret, married Cox; Iucy, married John Phipps (came to
Logan Co.Q; Susannah, married James Ellison 1822; Joseph,
married Sarah Comer, 1829; and Patterson, who married HNancy
Harvey.

He also listed the children of the oldest son, Thomas,
some of whom remained in Monroe, while others went to Braxton
County and California.

Joshua Mitchell is_on the first tax list of Monroe, when
it was formed in 1799. I have been told that he was naturalized
in 1814 in Monroe County. I have a good bit of other material
about the family, who married whom, their children, etc., but
that can come later.

mEmswiou ask about lavina, wife of Burwell Pauley. In the 1850
census I have her a danghter of Joshua and Catherine Mitchell,
which is an error. In my other census records I have her as

a daughter of Ezekiel and Susan (Mitchell) Miller, which I
believe is correct. My records show that Joshua and Catherine
Mitchell had eight children, one of whom was Joseph Samson
Mitchell, father of my friend Geo, W. Mitchell. I should have
ﬁaid that George was a great-great-grandson of the first Joshua
1itchell,

I think Mrs., Janet Hager may be descended from old Joshua.
Another member, Glenn Roberts, 2097 Superior St., South
Charleston, W. Va., 25503, is a mamkmxx descendant and I have
tried to get him to write something about the family but he
has shied away from it. He is intelligent and reliable but is
perhaps too busy. He did make a trip to Monroe County to locate
the grave of o0ld Jushua, and did find it. Inasmuch as I asked
him to do the job I will call him or write to him and tell him
that you are going to do it and suggest that he give you all
the help he can., He would be very useful to you but he does
not have the fund of information about the Mitchell family
that David Turner had about the White family.







507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
Nov. 24, 1977.

Mrs, Carl K. Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Santa Ana, Calif, 92706

Dear Mrs, Pearlman:

Mrs, Hager told me recently that you were working on the
McNeely family and had asked about Isaac McNeely, and as I knew
the gentleman I think I should tell you what I know about his
antecedents, which really isn't much, but first I want to tell
you how I met him, The company for which I worked so long was
founded by William C. Yawkey and Charles H. Freeman, the latter
a2 brilliant lawyer who came here in 1901 and in the next two
years bought abont 250 parcels of land. The only man who ever
skinned him was Isaac McNeely, who was also known as lke Gore,
He s0ld him the mineral rights on a farm he owned as Isaac
MeNeely, and later sold him the same parcel in fee as Ike Gore.

Freeman died before I went to work for the company but
I was told that he was very semsitive about this incident, and
his associates soon learned that it was not to be mentioned.
I think he did not mind the money half as much as being
skinned by an illiterate hillbilly.

Soon afterward Freeman got an option on the mineral rights
in a 128 acre tract close where Mrs. Hager lives, which he
later exercised, Between the granting of this option and its
being exercised Isaac MeNeely bought this farm, subject to
Freeman's option. ‘

Some years later Isaac McNeely leased the o0il and gas
rights in this tract, which he did not own, to a gas company
for a dollar a year per acre, or $128.00 a year. He ¢ollected
the rentals during the 10 yvear term of this lease, and it was
renewed and he continued collecting the rentals some years
thereafter. In the 1920's I learned that this gas company had
made a well location on this tract of land. I went there and
found it was so and notified the people that our company owned
all of the minerals and that we had leased the oil and gas
rights to South Penn Oil Co. They sent a lawyer to investigate
the title, who found I was right, so they canceled Isaac's
lease, but were not able to recover any of the rentals he had
collected. '

We had a land agent then who lived in the same area and
as cars could then be used only in the summer time when the
streams were low we often traveled by horseback. We were riding
along a local road and met Isaac McNeely not long afterward.
I had never met him but our land agent wanted %o have a little
fun, so he introduced me to him., That was all it took to get
him started and he gave me the most awful dressing down I













507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va. 25130
May 28, 1978

Mrs., Agnes B, Pearlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif., 92706

Dear Mrs, Pearlman:

It has been quite some time since we corresponded but, as
usual, I now want something.

Quite some time ago, I suggested you might prepare some-
thing about our Mitchell family but at the time you were
engaged in something else, I had thought about it for our
Volume III and mentioned it at one of our meetings, and one
of our members who is a Mitchell descendant and a college
graduate volunteered to do it., I was dub¥ious about letting
her undertake it, not because she isn't competent but because
she is involved in so many other things., Well, she 4id not
get it ready and had so far done very little, and after my
inquiring about it several times finally said she could not
undertake it. She returned the note® I had given her plus a
%ittle material she had gathered, which leaves me about where

started.

Mrs., Hager said you thought you could still undertake it
and I will appreciate your doing so if you can spare the time,
There will be no deadline and you can take as much time as
you wish., We hope to have Volume IV of our Kith and Kin
series out this fall, perhaps October, but if everyone comes
through with the manuscripts that have been promised we will
have all we can take care of at that time., What I would like
to see is a backlog of manuscripts that will permit planning
ahead, and the program appears to be self-sustaining finan-
cially, I loaned the Society about $850.00 to publish our first
issue in 1977 and was fully repaid by the end of the year. I
also loaned them about $960.00 for the second issue and that was
fully repaid very soon afterward. We had enough in the treasury
to pay the $1,036.00 cost of the third publication, Volume III,
but I thought that would reduce our treasury to a very low
figure, so I took 850,00 of its funds and paid the rest my-
self and I will be fully reimbursed at our meeting this week.

We have put on no sales campaign and no advertising except
a little that Jim Comstock gave us free in HILLBILLY, but that
did not sell many publications. They have actually been selling
»Zhemsglves and I think any local society can do as well as we
ave done,

A genealogical society has now been organized in Logan,
and I am their speaker at their meeting tomorrow night. I am




nrging the Logan group to start a publication program similar
to ours, and I think they will do something of that kind. They
should have more talent for the purpose than we have, and a -
larger population to support such a program.

When we discussed this Mitchell business before you
suggested that you could also include your Mitchell family,
but I wonder if that would be entirely proper now in view of
Logan now having a genealogical society. A8 I am urging them
to start a publication I would fewl I was encroaching on their
territory. Perhaps that part of it should be held in abeyance
until we see what they will do.

As to our Mitchell family (and part of it got into Logand it

was descende from Joshua Michel, a French soldier, who came

tp America as a member of French army under General Rouchem-

beau in 1779 to help us against the British, That army landed

at Newport, Rhode Island, and marched overland to Virgina,
goining Washington on the way, and along with his army forced
ornwallis to surrender at Yorktown.,

It was 1783 before the Treaty of Peace was signed and even
later when the way was cleared for the French soldiers to return.
Joshua Michel, along with several others, deserted then or
earlier and headed for the mountains. That is our first record
of but his experiences were no doubt those of the army he was
with, We have records of his two marriages, the names of his
children, and their marriages. The record of his naturalization
is in Monroe County. We have records of his earlier descend-
ants, all of which would be sent to you. The later ones are yet
to be gathered and as much of that as can be gathered would be
sent to you als®. Your job would be to put it together, and I
think you are better at that than any of us. The children of
Joshua Michel all &nglicized their names to Mitchell,

Incidentally, in 1924 Ezekiel Nelson wrote a history of
the Olive Branch Baptist Church which was organized in 1824.
A lady living near the present church is currently trying to
write a much more detailed history of this church., James
Mitchell, son of the above Joshua Mitchell was a charter
member, was ordained as a minister there and became a highly
regarded minister and circuit rider in this area,

James E. Ellison of Monroe County married a sister of
this James Mitchell, moved to Turtle Creek, joined this church
in 1842, became a minister and a noted evangelist, most of his
work being done in Indiana and Illinois, He later wrote a story
of his life which I read many years ago, but I do not recall
where, nor even the title., This lady would like to see what
he said about Olive Branch Church, as I think he was one of
its ministers. I cannot find it in the Archives. If you can
learn the title and where this book might be obtained I will
appreciate it very mnuch,

Sincerely

AN
AN xﬂézw @@%@@y
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Mr., Sigfus Olafson Page 2 May 31, 1978

I will be donating coples to the Boone County Genealogical Society library.
It is in the form of a periodical to be published twice yearly. I hope all
future issues will be mailed on time.

I enjoyed the third volume of KITH AND KIN OF BOONE COUNTY. Everyone did
an excellent job., You have really been an inspiration to the Society.

Best regards to you and your family.

Sincerely,

2

(Mrs. Carl K. Pearlman)















As to America Miller, the only one on Turtle Creek bearing
that name was a daughter of Oliver and Susan Miller and was 3
years old in 1880, Uliver was borne about 1849 and was a son of
James and Matilda (Phipps) Miller. Susan was a daughter of
William and Dolly Ann %Roberts) Miller. The only Joshua [itchell
she might have married was a son of Sylvester and Milly (Turley)
Mitchell, I have no record of their marriage.

Mitchell relatives say that the Agnes J. Griffith who married
Freeman D. Mitchell was from Kanawha County and not from one of
the several Griffith families in Boone County. I have not been
able to find an Agnes Griffith in Boone census records of 1850
to 1880, inclusive. Sometimes names do not agree in the records,
the second name being used in the family and some records, and
the first name in other records. There was a Josephine Griffith
in Boone County, a daughter of John and EX¥¥¥ Harriet (Ilacy)
Griffith, and if her full name was Agnes Josephine she might
gqualify, but this is no more than a guess and cannot be used.

As mentioned above, I have practically no records after
1880 and cannot give you the parentage of Louella Gunnoe,
widow, who married James A. Mitchell.

I realize that this belated effort to answer your questions
is far from satisfactory. Since I am now at home and getting
fairly well organized I promise I will answer your questions
more promptly than I have been doing lately.

The position that Mr., Hager was going to take in Wheeling
did not pan out as he expected and they could find no place to
live, so Janet Hager is still with us, perhaps a disapvoint-
ment to them, but a blessing to our society. We were working her
to death and Mrs. Lenore Ferrell, a capable and dedicated
member, is taking over the treasurer's duties. We are, via our
newsletter, amending onr constitution to make things more
workable., Mrs., Hager is writing a book on the Barkers (her maiden
name was Barker) and will publish it soon.

Our Society is doing very well financially. We have all
debts paid and enough in the treasury to pay for our next
publication. If we get enough manuscripts we hope to get our
next publication out in October. Our books, if we can call them
that, have sold surprisingly well., “hen we started we thought it
might take 20 years to sell the 500 copies of an issne, but it
looks like each of them may last three years, or less. Then we
may have to start making reprints. However, since I will soon
be 82 I should not be worrying about that.

I am not going.to tell you how you should write the Mitchell
manuscript but I think it will be impossible to bring it down to
the present. Nothing worth mentioning has previously been written
or published about this family. If we get the early part of the
family's history researched and published we will have a valuable
accomplishment, Let those who come along later trace their own
roots to what we have done. The earlv part is the hardest and the
most valuable and I think that between you and those who work on

it here a good job will be done.
Sincerely leﬁ%{iwﬂ Qi:hgmz§4h9vL//






507 Kanawha Ave.,
Madison, W. Va, 25130
July 31, 1978

Mrs, Agnes Be Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Santa Ana, Calif, 92706

Dear Mrs, Pearlman:

I happened to remember that when I came here 55 years
ago Madison had a good baseball player named Carter Mitchell,
who left soon afterward to play ball in Charleston. I made
enquiries and found he was still living in Charleston, so I
telephoned.

He remembered me. He is a son of W. H. Mitchell who was
known locally as Henry Mitchell and appears in the Boone 1880
census as Henry W. Mitchell., He was a son of Joseph S. (known
locally as Samson or Sampson) Mitchell, and his wife, Roxanna
Pauley. Carter Mitchell said there were nine sons and no
daughters in the family of Joseph S. and Roxanna Mitchell. Six
of these are listed in the Boone 1880 census: Alfred Berman,
James Dolliver, Henry W. (should be W. Henryd, Charles R.,
Jackson, and George W, You also had the name of Martin V. B.
Carter Mitchell mentioned one named Burwell or Burrell
i tchell, but could not think of the other one.

Carter Mitchell said his mother was Nettie, daughter of
Floyd and Rachel (Miller) Miller, which corresnonds with my
records. His full name is Lon Carter Mitchell and he married
Lucille Marshall, a native of Virginia. They have two sons,
Lon Carter Mitchell Jr. and Robert Carter. I forgot to ask
him if they are married and have families, but this can be
followed up.

Provably back in the 1890's a man named Will or William
#Hitchell moved to Danville, about two miles from here. He had
a son named Edgar who was married and had two sons, but was
separated from his family. A close friend of mine, Charles
Pulton, now past 85, played with the two sons and remembers
Edgar as a man who was always practicing with his pistol and
who was an expert in its use. On Christmas eve, 1901, Edgar
Mitechell shot and killed Lee Swords, a member of a logging
crew from another county that was working in this area. As
far as was known they had not had any trouble and locally
the belief was that Mitchell killed Swords without any cause,
He was arrested and put in jail but on the night of Jan. 25,
1902, a mob came to the jail, overpowered the jailer, took
Mitchell out, and hanged him. It was generally believed
that the mob was composed of Swords'legging companions, but it
seems that little effort was made to do anything about it.

As far as I have Been able to learn, and as far as the
Mitchells and others know, this Edgar Mitchell and his

























































507 Kanawha Ave,,
Madison, W. Va, 25130
April 11, 1979

Mrs. Agnes B. Pegrlman,
2001 North Westwood Ave.,
Santa Ana, Calif, 92706

Dear Mrs., Pearlman:

The second manuscript arrived in today's mail and
I just finished reading it rather hurriedly. It is
very well done and I would like to comment on that
editorially, but I am afraid that might hurt the
feelings of some of our other contributors, as I have
not given them praise of that kind. They are sincere and
doing the best they can, and they write as well as I do,
so I should not be critical of them anyway, but we have
only one Agnes Pearlman,

I will try to get everything to the printer
tomorrow, if one can can the copying service we use a
printer. We started with them because they were cheap
and I feel we should stay with them, at least for a
while, Our publications seem to be wanted, at least by some
people, and I do think we are doing something that will be
appreciated by people of the future.

I loaned our society enough funds to publish the
first two volumes and thought it likely that it would be
and thought it would be a long time before I got my
money back. We have ordered 500 copies of each of the
four volumes we have published. The first was published
in June 1977, and the second in November of that year,
and I thought that would supply the demand for 20 years.
However, my loan was repaid about three weeks after the
second and we now have about $2,500,00 in the bank and all
obligations have been paid, We have also bought a good
many books fot out library, and have recently ordered
several microfilms for the reader that was recently
installed in our local library, largely because of our
urging. Our supply of Volumes I and II are nearly exhausted.
We are faced with a reprinting job less than twe years
after the original publishing., We will order 800 copies
of our Volume V.

We have no experts in our group but I must say that
we have as enthusiastic and dedicated a group as one could
ask for, James Richardson, a Mitchell and Comer descendant,
has listed the burials in the Mitchell cemetery in Monroe
County, and while we ordinarily have those in newsletters 1
will put this one in Vol. V, immediately following your
Mitchell paper, but under his name,

Sihcerefzfi%%fibﬂ Z
















Sigfis Olifsor

507 KANAWHA AVENUE
MADISON, WEST VIRGINIA 25130

REXEBEE Feb, 29th, 1980

Mrs, Agnes B. Pearlman,
2001 North Westwood Ave,,
Santa Ana, Calif. 92706

Dear Mrs, Pearlman:

Our copyrights are solely for the purpose of protecting
us against pirating; there are printers and copying houses
that could put out these publications cheaper than we can
and we want to protect ourselves agains that, and only that.
We did not nave in mind any genuine researchers, and par-
ticularly not persons who nave helped us out, when we got our
copyrights, so have no qualms about using anytning you have
written in any way you chose. As to using verbatim articles
submitted by others than yourself, I am quite certain they
would not object, but would like to speak to them before
committing myself, I think most of tunem would feel flattered
if you wanted to use some of their material.

As to tne Christians, I am not surprised that you got
no response when you wrote to Dave Christianis father.
Genealogy has not caught on there as yet and they think a
letter like yours is a gimmick of some kind. It is newly
settled in comparison with other areas, I am not a youngster
but an older brother, now deceased, was the first white
child born in our part of the county, and tne first one in
the whole county beat him by perhaps four or five years. It
takes a little age to arouse interest. Most people there who
are of native American stock know that their parents came
from "down east", and th-t is about 1t ~

: S T i P

I 1like to tell adout myfmate*nal "vandnarents who reared
12 children and were well into>their 40%s when they came to
Amerlca and after three vears‘homestzadad on the prairies of

Dakota Territory. Mext to then lived a Savase famiiy, which as

far as I know was of native American stock. The woman there
had a young baby and an alcoholic husband, aad got what I now
know was 1npg cancer, Anyway, she khew she was going to die
and asked my granémother to look after her baby, and grandma
took him, The youngest of their 12 children was about grown
but Davy Savage, for that was his name, became the apple of
their eye, Nothing was too good for Davy. He rsrew up spezking
Icelandic glivly, it Inglish with a thick Icol 1@10 accent.,
My grandparents later moved to Saskatchewan and when I
was 14 I got a job during the harvest season from an Uncle in
North Dakota and Davy Savage came to visit "relatives", for
he looked on our grandparents children as relatives, and 1
remember he was riding a brand new Harley Davidson motorcycle.
He zoomed around like boys do with motorcycles and I remember
















Agnes B. Pearlman, 2001 North Westwood Avenue, Santa ofna, California 92706
July 19, 1980

Mr, Sigius OLafson
507 Kanaviha Avenue
Madison, UWest Uinginia 25130

Dean Mr. 02afs

Recently thiough conrespondence David Tuwmer and T have discussed the possibility of pre-
pt'f,,.h; anotlie mﬂ.-c?r on the White family. A supplementary article seems especially
desinable £in oﬁ. den £o ;J/mu.cfu. contain conrections and additions to the article oniginally
published in Volume IT of KITH AND KIN OF BOONE COUNTY.

oday T wrofe fell -'m would uc"mw y be gree by the end of this month Lo work

on mc_b an anticle an “.[‘ *,*,'= Senvice of the Boone County Whites,"
When do gou expeet (L l you wish to "w,ﬁuc-"f' such an arnticle

2 when? 1§ we can oblain the Angon ’ ;g.;.’; we coula u'mn le senvice in all the
major conglicts. The article ‘c-u’,-:' not be 337:..,_;"'3.1'L:}'";i'1b.{’.‘_.’ no more J"::J; fouwr pages.

1 do hope Lthaat vou and yours are well.,

1 o
Sancerely,

P

































Agnes B. Pearlman, 2001 North Westwood Avenue, Santa AAna, California 92706 ‘

May 5, 1986

Mr. Sigfus Olafson
507 Kanawha Avenue
Madison, West Virginie 25130

Dear Mr. Dlafson:

What a delight to receive your letter and to know that you are still active and
interested in life in spite of your strokes and the handicap of not being able
to move about as freely as formerly!

Although I'm still fascinated with genealogical research and spend as much time
as possible on it, commitments to family and community keep me occupied a good
deal of the time. I'm quite interested in environmental matters and work behind
the scenes with several organizations--among them the ECONEWS television series
(based in Los Angeles) for which my deughter is host and producer. As a proud
parent, I'm pleased to report that the show recently was nominated for an Emmy
Award. My son and wife now have three children and live on a goat and sheep
ranch about seventy miles from here. Just last month my husband retired from
the active practice of medicine so now should have time for those games of golf
he loves so much. He is still engaged in medical-legal work, however.

Mr. J. B. Price and I have spoken on the telephone several times, and I believe
he must be the person responsible for my receiving a Price family quarterly. Of
course, our connection is through the Workman family. His special interest
seems to focus on his Price line.

Yes, I'm still editing and publishing the CHRISTIAN FAMILY CHRONICLES, albeit
irregularly rather than biannually. I never seemed able to meet the deadline so
decided to remove the pressure by notifying subscribers as editions become ready
and available. The Boone County Genealogical Scciety will continue to receive
all issues. I'm also preparing an index to all issues previously published.

By the way, I am finally entering my records on a computer data base and in a
word-processing program--about as slow in getting under way with this work as
with other pursuits. I believe, though, that the results will be worth the
effort even though my files are already quite well organized. Preparing
articles and searching for possible connections both will be easier after the
initial entries are made. ;

Please extend my regards to your daughter, whom I hope to meet someday. From
the Society's publications, I know how active and helpful she has been. If and
when I next get to West Virginia, I hope to visit in Boone County.

Sincerely,

/4
100% Recycled Paper





